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Będzie lepsza woda
z ujęcia 
w Boczkach Domaradzkich. str. 5

zapisz się już teraz
na jesienne
zajęcia w MOK. str. 7

Straż pożarna | Problemy na drodze

Drzewa utrudniały 
przejazd
Utrudnienia w postaci 
powalonych drzew  
oraz konarów 
blokujących przejazd 
napotkali w mijającym 
tygodniu na naszych 
drogach kierowcy. To 
skutki silnych wiatrów.

Drzewo przewrócone na jezd-
nię ograniczało możliwość prze-
jazdu m.in. przez Rudniczek. 
Strażacy usuwali je w niedzielę 
26 lipca ok. godziny 19.20. Ruch 
udało się przywrócić, gdy drzewo 
pocięto. 

Podobna interwencja miała 
miejsce 27 lipca o godzinie 0.40  
w Warszewicach. str. 5
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Głowno | Tragedia na Zabrzeźni

Eksplodował gaz chłodzący
Chwile grozy przeżyli mieszkańcy  
jednego z domów przy ul. Zabrzeźniańskiej  
w Głownie. W miniony piątek, 24 lipca,  
ok. godziny 18.50 w budynku eksplodował 
gaz chłodzący lodówkę. 

Przyczyny wybuchu nie są do-
kładnie znane, jednak niewyklu-
czone, że odpowiadały za nie 
wady urządzenia. Po dotarciu na 
miejsce służb ratowniczych oka-

zało się, że w budynku widoczne 
jest jedynie zadymienie związane 
z eksplozją. Ognia nie zaobser-
wowano, jednak z rozmów prze-
prowadzonych z lokatorami wy-
nikało, że sytuację udało im się 
opanować samodzielnie, jeszcze 
przed przyjazdem strażaków. 

Pomocy potrzebował jedynie 
54-letni mężczyzna, który wsku-
tek eksplozji doznał rozległych 

poparzeń ciała. Pierwszej pomo-
cy udzielił mu Zespół Ratownic-
twa Medycznego, jednak stan,  
w jakim się znajdował wskazywał 
na to, że wymaga on natychmia-
stowej hospitalizacji. Niezwłocz-
nie został przewieziony na po-
bliskie boisko sportowe przy ul. 
Karasickiej, a następnie śmigłow-
cem LPR przetransportowany do 
szpitala w Warszawie. 

Pracujący na miejscu strażacy 
prowadzili w pomieszczeniach 
pomiar stężenia substancji zagra-
żających zdrowiu i życiu za pomo-
cą detektora wielogazowego, ale 
takiego stężenia nie stwierdzono. 
W wyniku wybuchu uszkodze-
niu uległa wspomniana lodówka, 

a także znajdująca się w jej po-
bliżu mikrofalówka, zaś kuchen-
ne meble zostały okopcone. Stra-
ty wstępnie oszacowano na 10.000 
złotych.

Mieszkańcy nieruchomości 
oraz ich sąsiedzi potwierdzają, 
że takie zdarzenie miało miejsce, 
jednak nie wyrazili chęci, by opo-
wiadać o jego przebiegu. Lokato-
rzy domu, w którym eksplodował 
gaz mówią, że ze względu na złe 
samopoczucie nadal nie chcą roz-
mawiać o tragicznym doświad-
czeniu, które przeżyli przed kilko-
ma dniami. 

Jak dowiedzieliśmy się od stra-
żaków, najbardziej niebezpiecz-
ne zawsze są gazy palne, jednak 

zdarza się, że do tragedii dochodzi 
także z powodu gazów niepalnych 
znajdujących się w zbiornikach 
ciśnieniowych. W chłodziar-
kach często wykorzystuje się tzw. 
freony, czyli substancje niepal-
ne, które jednak mogą zagrażać 
wybuchem w momencie, gdy  
w zbiorniku ciśnieniowym wzro-
śnie ciśnienie np. wskutek pod-
wyższenia temperatury. 

Nagłe podgrzanie może być 
bardzo niebezpieczne, dlatego 
warto pamiętać, by urządzenia 
posiadające zbiorniki ciśnieniowe 
znajdowały się w sporej odległo-
ści od urządzeń termicznych. 

Jak jeszcze możemy zapobie-
gać takim zdarzeniom? – Warto 

pamiętać, żeby nie eksperymento-
wać z urządzeniami chłodniczymi 
i samodzielnie nie podejmować 
się ich naprawy. Na pewno będzie 
bezpieczniej – podkreśla mł. bryg. 
Bartłomiej Tomczuk, dowódca 
strykowskiej JRG. 

agnieszka 
wojcieszek

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info

Najbardziej 
niebezpieczne zawsze 
są gazy palne, jednak 
zdarza się, że do 
tragedii dochodzi 
także z powodu 
gazów niepalnych 
znajdujących się 
w zbiornikach 
ciśnieniowych.

Usuwanie konaru blokującego przejazd drogą powiatową  
Kołacin – Głowno. 
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Głowno | Skatepark zniknął z mapy miasta

Czy Głowno stać na drogie rozrywki?
– Drogi są w opłakanym stanie, z mieszkaniami problem, żyć coraz trudniej, a miasto inwestuje  
w rozrywkę. Obiektów rekreacyjnych ciągle przybywa, a nie dba się o to, co już jest  
i potem trzeba to usunąć, bo zagraża dzieciom. Przecież to pieniądze wyrzucone w błoto!  
– emocjonuje się mieszkaniec osiedla przy Swobodzie w Głownie. W świetle takiej opinii pojawia się 
pytanie: czy miasto stać na rekreację?

Jako przykład na potwierdzenie 
owego braku inwestycyjnej roz-
wagi nasz rozmówca podaje ska-
tepark, który zniknął już z mapy 
miasta. Przyczyną niedawnego 
demontażu stał się pozostawiający 
wiele do życzenia stan urządzeń, 
który od dawna zagrażał użytkow-
nikom. W opinii mieszkańca osie-
dla sąsiadującego z jednym z cen-
tralnych punktów rekreacyjnych w 
mieście, to najlepszy dowód na to, 
że z jednej strony brakuje rozważ-
nych i przemyślanych inwestycji,  
z drugiej zaś – dbałości o to, co 
już jest. 

Tym bardziej, że fani sportów 
ekstremalnych w naszym mieście 
są, co potwierdzało spore zainte-
resowanie skateparkiem w cza-
sach jego świetności. Niemniej, 
ten okres dawno już za nami, a od 
dłuższego czasu teren przy obiek-
cie był bardziej miejscem spotkań 
amatorów napojów wyskokowych 
niż miłośników wrażeń sporto-
wych.

– Rozrywki tu nie brakuje, ale 
co z niej mamy? Zaśmiecone mia-
sto i wieczne akty wandalizmu, 
bo ktoś przyjedzie, zaśmieci, po-
psuje i wraca do siebie. Na wiele 
potrzebnych rzeczy, np. remonty 

dróg, miasta nie stać. Może warto 
wreszcie zainwestować w coś, co 
przyda się mieszkańcom? – pyta 
nasz rozmówca.

wybierają  
inne miasta
Rozczarowani całkowitym de-

montażem skateparku – który na-

stąpił 3 lipca – są okoliczni mi-
łośnicy jazdy na deskorolkach  
i rowerach. 

str. 7

Tak było w 2019 roku. Krystian Lubczyński z Głowna chwalił nasz park linowy, ale w tym roku korzystających  
z tej atrakcji jest bardzo niewielu. 
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Legionistki 
na odpuście
u św. Jakuba. str. 8
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NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DYSPOZYCJI 
OD 8.30 DO 15.30
Telefon redakcyjny 534 013 030 
e-mail: agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info
agnieszka wojcieszek

Głowno | Zalew mrożyczka

Na razie nie ma problemu z kąpielą
Wyniki badań wody 
pochodzącej z zalewu 
Mrożyczka, będą 
dostępne dopiero  
w przyszłym tygodniu. 
Laboratorium  
Eko Serwis z siedzibą  
w Łodzi pobierze próbki 
i sprawdzi rozwój sinic, 
glonów i bakterii. 

Są to standardowe, okresowe 
badania wody. Jeśli wyniki będą 
negatywne, jest możliwość, że 
sanepid zamknie dostęp do za-
lewu dla kąpiących się. Jednak 
na razie nic nie wskazuje na to,  
by takie działania miały zostać 
podjęte. 

Możliwość pływania w Mro-
życzce nie zależy tylko od złych 
wyników badań stanu wody. Duży 
wpływ na dostęp do zalewu mają 
także warunki pogodowe. Jeśli za-

powiada się ulewa, burza, lub sil-
ne wiatry, ratownik ma prawo wy-
wiesić czerwoną flagę. Jednak nie 
wszyscy stosują się do zasad ko-
rzystania z publicznej plaży i pły-
wają pomimo wyraźnego zakazu. 
Na całym terenie kąpieliska obo-

wiązuje także zakaz palenia, picia 
alkoholu oraz spożywania innych 
używek, zaśmiecania terenu czy 
skoków z pomostu. 

– Największy problem mamy 
z osobami pochodzącymi z Ukra-
iny. Ciągle spożywają alkohol na 

terenie plaży. Pozostaje nam tyl-
ko zwracać im uwagę, ale cią-
gle przyjeżdżają nowi, którzy nie 
znają zasad panujących w Głow-
nie – mówi Jacek Skwierczyński, 
dyrektor Miejskiego Zakładu Ko-
munalnego.  ma

Sezon urlopowy w pełni, mrożyczka tętni życiem. 
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Powiat zgierski | Stan epidemiologiczny

Dwóch nowych zarażonych 
Liczba osób zarażonych 
wirusem COVID–19  
w powiecie zgierskim,  
w tym tygodniu nieznacznie 
tylko się zmieniła.

W zeszłym tygodniu licz-
ba chorych wynosiła 9. Obecnie  
w naszym powiecie jest 11 osób 
zarażonych koronawirusem. Na 
terenie gminy Głowno jest to  
5 osób, w tym trzy z Głowna, co 
oznacza, że od zeszłego tygo-
dnia przybyły dwa nowe przy-
padki zarażenia na terenie miasta. 
Według raportu Powiatowej Sta-

cji Sanitarno-Epidemiologicznej, 
pojedyncze przypadki zachoro-
wań odnotowano na terenie gmi-
ny Ozorków, Stryków, w samym 
Ozorkowie oraz w Zgierzu. Na te-
renie gminy Aleksandrów Łódzki, 
bez zmian, są 2 przypadki zacho-
rowań. Liczba osób objętych kwa-
rantanną domową znacznie zma-
lała. W zeszłym tygodniu było to 
70 osób – w tym już 16. 

Jeśli chodzi o ozdrowieńców, 
jest ich 219 – co oznacza, że w cią-
gu mijającego tygodnia wyzdro-
wiała jedna osoba. 

Liczba zgonów wciąż pozostaje 
bez zmian i wynosi 21 osób.  ma

Zgierz | Święto policji

Funkcjonariusze awansowani 
i nagrodzeni
Funkcjonariusze policji z powiatu zgierskiego obchodzili 
swoje coroczne święto 22 lipca na dziedzińcu  
przed gmachem KPP. W gronie odznaczonych medalami 
znalazła się też przedstawicielka komisariatu w Głownie 
asp. Małgorzata Grzelak.

Uroczystość rozpoczęto wynie-
sieniem na maszt flagi państwo-
wej i odegraniem hymnu pań-
stwowego. Dowódcą uroczystości 
był kom. Mariusz Moszczyński, 
meldunek składał Komendantowi 
Powiatowemu Policji w Zgierzu  
mł. insp. Wojciechowi Włodar-
czykowi.

Z awansu cieszyło się w tym 
roku 74 funkcjonariuszy, wśród 
nich 4 z komisariatu w Głownie 

i 5 z komisariatu w Strykowie. 
Wśród awansowanych było 2 po-
licjantów w korpusie oficerów, 62 
w korpusie aspirantów i podofice-
rów oraz 10 w korpusie szerego-
wych. 10 mundurowych awanso-
wało przedterminowo w drodze 
wyróżnienia – wśród nich także 
jeden z policjantów z komisariatu 
w Strykowie.

Z tej okazji zostały też przyzna-
ne państwowe i resortowe odzna-

czenia. Wiemy już, że zaszczy-
tu tego dostąpiła asp. Małgorzata 
Grzelak, która odbierze Brązową 
Odznakę Zasłużonego Policjan-
ta, przyznawaną decyzją Ministra 
SWiA. Wręczenie nastąpi w póź-
niejszym terminie. Z przyznane-

go przez prezydenta RP Srebrne-
go Medalu za Długoletnią Służbę 
mogą być natomiast dumni zastęp-
ca komendanta KPP w Zgierzu mł. 
insp. Paweł Głuszczyk oraz pod-
insp. Piotr Bartkiewicz, naczel-
nik wydziału kryminalnego. tm

Sosnowiec 

Stopiło się 
przyłącze
Uszkodzenie izolacji 
przewodów elektrycznych 
było przyczyną pożaru 
przyłącza w słupie 
przesyłowym, do jakiego 
doszło w Sosnowcu. 

Zdarzenie miało miejsce  
w czwartek, 23 lipca, ok. godziny 
9:30. W praktyce przyłącze ule-
gło stopieniu, jeszcze przed przy-
byciem strażaków i zgasło samo-
istnie. 

Na miejscu zaobserwowano je-
dynie zadymienie, więc zabezpie-
czono teren do czasu przyjazdu 
pogotowia energetycznego. Szko-
da została naprawiona.  aw

Święto policji przypada 24 lipca. W Zgierzu uroczystość 
zorganizowano dwa dni wcześniej. 
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Stryków | Sezon kąpielowy

Bezpiecznej nad zalewem
Sporym powodzeniem 
wśród plażowiczów 
cieszy się ostatnimi czasy 
strykowski zalew.

Dobra wiadomość jest dla nich 
taka, że nadal można korzystać  
z kąpieli w tym zbiorniku,  
a w weekendy w jego okolicy bę-
dzie nawet bezpieczniej niż teraz. 
Niedawno zapadła bowiem de-
cyzja, że w trakcie największego 
oblężenia, a więc w upalne week-
endy, kiedy liczba plażowiczów 
dochodzi nawet do 1.500 osób 
obiekt patrolować będzie grupa 
czterech ratowników: trzech na 
plaży i jeden na przystani.

– Wprowadzone rozwiązanie 
na pewno zwiększy poziom bez-
pieczeństwa korzystających z ką-
pieli w zbiorniku mieszkańców 
i turystów. Wiadomo, że wiąże 
się to z kosztami, ale bezpieczeń-
stwo jest bezcenne – powiedział 
nam Konrad Kozłowski, dyrek-
tor Ośrodka Kultury i Rekreacji  
i Strykowie.

Przypomnijmy, że z uro-
ków wypoczynku nad zalewem 
w Strykowie pod okiem ratowni-
ków można korzystać każdego dnia  
w godzinach 10.00-18.00. Do dys-
pozycji chętnych jest plaża z ką-
pieliskiem, a także przystań wy-
posażona w rowerki wodne oraz 
kajaki.  aw

Głowno | Seans pod chmurką

Kino nad Mrożyczką 
Fundacja Ecorower szykuje dla 

nas kolejne atrakcje! Już w tym ty-
godniu będzie można się wygodnie 
rozsiąść na plaży i obejrzeć film.

Najbliższy piątek 31 lipca, go-
dzina 20.00 – to właśnie wtedy, 
mieszkańcy Głowna i okolic będą 
mogli zająć sobie wieczór cieka-
wym seansem filmowym na plaży 
miejskiej nad Mrożyczką. Dzięki 
projektowi „Filmowe podróże wo-
kół Głowna – Rowerowe Głow-
no” kinomaniacy i rowerzyści 
mają szansę obejrzeć film „Naj-
lepszy”z 2017 r., w reżyserii Łuka-
sza Pawlikowskiego. Fabuła toczy 
się wokół życia Jerzego Górskie-
go, narkomana, który po walce  

z nałogiem postanowił zostać 
sportowcem. W filmie grają mię-
dzy innymi Janusz Gajos, Artur 
Żmijewski, Jakub Gierszał czy Ja-
nusz Gajos. 

Akcja „Filmowe Podróże Wo-
kół Głowna – Rowerowe Głow-
no”, jest współfinansowana przez 
Miasto Głowno, oraz Stowarzy-
szenie LGD „Polcentrum” w ra-
mach programu „Działaj Lokal-
nie”, która stara się przeciwdziałać 
skutkom pandemii. Jej celem jest 
aktywizowanie lokalnych społecz-
ności wokół różnych celów o cha-
rakterze wspólnego dobra i wspie-
ranie osób, które chcą działać na 
rzecz swojej społeczności.  ma

Krępa | Pożar pomieszczeń gospodarczych 

Spłonęło drewno i dach 
Trzy zastępy straży interwenio-

wały w piątek, 24 lipca, w Krępie, 
gdzie doszło do pożaru pomiesz-
czeń gospodarczych przy częścio-
wo zamieszkałym budynku daw-
nego dworca na tyłach stacji PKP 
Domaniewice. 

Zgłoszenie o pożarze wpłynę-
ło do strażaków tuż przed godziną 
14.00 z Centrum Powiadamiania 
Ratunkowego. Na miejsce poje-
chał jeden zastęp PSP z Łowicza 

oraz ochotnicy z OSP KSRG Do-
maniewice i OSP Rogóźno. 

Okazało się, że pali się mu-
rowany budynek gospodarczy,  
w którym składowane jest drew-
no opałowe. Pożarem objęta zo-
stała powierzchnia około 24 mkw. 
Straty oszacowano na około 1 tys. 
zł. Spaleniu uległa część składo-
wanego drewna i fragment dachu 
pokrytego eternitem. W zdarzeniu 
nikt nie został poszkodowany.  aa 

Aktualności
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Sprawa głośnego 
morderstwa w Łowiczu
do ponownego rozpatrzenia. str. 27Aktualności

ReKLAmA

Stryków | Samochód dla policji

By żyło się bezpieczniej
Władze gminy Stryków dołożą 50 tys. zł  
do zakupu samochodu dla komisariatu w Strykowie. 
Drugą połowę wartości sprzętu wyłoży Komenda 
Wojewódzka Policji w Łodzi – to efekt porozumienia 
między tymi podmiotami.

W pewnym sensie to prezent 
dla funkcjonariuszy z okazji ob-
chodzonego w ubiegłym tygo-
dniu święta policji. Burmistrz Wi-
told Kosmowski wspomniał o tym 

przy składaniu życzeń z tej okazji. 
Przede wszystkim to jednak inwe-
stycja w bezpieczeństwo gminy  
i jej mieszkańców, bo sprawny, 
nieoznakowany samochód przy-

czyni się do zwiększenia wykry-
walności przestępstw.

Nowy samochód zostanie wy-
łoniony w drodze przetargu. Bę-
dzie to nieoznakowany pojazd 
typu SUV, będą go wykorzysty-
wali głównie funkcjonariusze 
dochodzeniowo-śledczy i kry-
minalni. Z pewnością przyda się 
strykowskiemu komisariatowi 
odnowienie floty, bo najmłodszy 
obecnie jej samochód – oznako-
wana KIA Ceed – w grudniu bę-
dzie miał już 5 lat. Obecnie ma 
już przejechane ponad 200 tys. 
km.

Z kolei przeszło 350 tys. km 
przebiegu i kilkanaście lat wysługi 
ma Fiat Ducato. Jest jeszcze jeden, 
nieoznakowany samochód, ale też 
już mocno wyeksploatowany, co-
raz częściej przytrafiają się w nim 
awarie.

Zwykle nowe samochody prze-
chodziły do jednostek jesienią, 
ale tym wyjątkowym roku termi-
ny się wydłużają. Nie można wy-
kluczyć, że wszystko się opóźni  
i nowe auto pojawi się w Stryko-
wie dopiero na wiosnę. Niezależ-
nie kiedy – planowane jest oficjal-
ne przekazanie.  tm

Rokitnica | Remont świetlicy

Nowa posadzka, nowe drzwi
20 lipca rozpoczął się 
remont pomieszczeń 
świetlicy wiejskiej  
w Rokitnicy. Realizuje je 
firma GOZD-BRUK  
z Gozdowa,  
wyłoniona drogą 
zapytania ofertowego.

Remont obiektu polega na: po-
prawie stanu technicznego pod-
łóg, rozbiórce podestu i wymia-
nie starej posadzki, wykonaniu 

nowej posadzki w sali głównej  
i montażu nowych drzwi mię-
dzy salą a zapleczem kuchen-
nym. Nowe drzwi będą szersze. 
Poza tym, zlecenie obejmuje też 
malowanie pomieszczeń i wy-
mianę oświetlenia. Stare karnisze  
w oknach zostaną wymienione 
na rolety.

Jest to jedno z zadań finansowa-
nych z dofinansowania w ramach 
PROW. Wyłoniona firma zapro-
ponowała za wykonanie 76.127,90 
zł (nieznacznie mniej niż druga  
ze złożonych ofert).  tm

Głowno | Restauracja nad zalewem

Rybka nad Mrożyczką
coraz bardziej realna
Przez dłuższy czas  
nic się nie działo,  
ale od niedawna  
coś się jednak zmienia.  
Mowa o terenie  
przy zalewie 
Mrożyczka, gdzie 
planowane jest 
powstanie obiektu 
gastronomicznego.  
Na co mogą liczyć 
goście? I najważniejsze: 
kiedy otwarcie?

O zamiarze uruchomienia re-
stauracji nad zalewem pisaliśmy 
już na naszych łamach zarówno 
w poprzednim roku, jak i w bie-
żącym (23/2019, 33/2019 oraz 
6/2020). Przypomnijmy, że pier-
wotnie jej otwarcie planowano 
już w zeszłym sezonie, ale dłużej 
niż zakładano trwały formalno-
ści. Na początku lutego br., kiedy 
ponownie dyskutowano na ten te-
mat, wiążącym terminem był po-

czątek czerwca, jednak tym razem 
na drodze do realizacji gastrono-
micznej wizji stanęła epidemia 
koronawirusa. 

zwiastuny już są,  
ale co dalej?
Ze względu na wprowadzone 

obostrzenia oraz kwestie związa-
ne z bezpieczeństwem, w miejscu, 
z którego mieliśmy korzystać już 
od ponad miesiąca, nadal niewie-
le się zmieniło. Wnikliwi obser-
watorzy rzeczywistości jednak za-
uważyli z pewnością, że niedawno 
pojawiły się w tym miejscu pierw-
sze zwiastuny drewnianej kon-
strukcji. Co dalej?

W najbliższym czasie powsta-
nie tu drewniany budynek mo-
dułowy wyposażony w taras. Jak 
zapowiadaliśmy, montaż takiej 
konstrukcji może zająć zaledwie 
kilka dni, a potem przyjdzie czas 
na prace wykończeniowe.

– Nie umiem ocenić ile to jesz-
cze potrwa. Wszystko opóźniło 
się ze względu na epidemię, której 
nikt z nas nie mógł przewidzieć. 
Teraz wiele zależy od przebiegu 
prac wykończeniowych. Chciał-
bym, by otwarcie obiektu nastąpi-
ło jeszcze w tym sezonie, ale nie 
mogę tego obiecać – powiedział 
nam inwestor Jacek Wójcik.

każdy znajdzie  
coś dla siebie
Wizualnie, drewniany obiekt 

będzie nawiązywał do charakteru 
rekreacyjnej infrastruktury nad za-
lewem „Mrożyczka”, czyli pływa-
jącego mola oraz pobliskich altan. 
Dodatkowo, od strony zalewu po-

wstanie stumetrowy taras, częścio-
wo wystający ponad taflę wody.

– Zależy mi, by stworzyć miej-
sce przyjemne i sprzyjające wy-
poczynkowi. Z tarasu na pewno 
będzie można podziwiać malow-
niczy krajobraz oraz sportowe sta-
rania wakeboardzistów – tłuma-
czy nasz rozmówca. 

Co znajdzie się w menu? 
Zgodnie z wcześniejszymi zapo-
wiedziami motywem przewod-
nim będą dania w stylu „fish and 
chips”, czyli smażone przysmaki 
rybne podane z frytkami. Nie za-
braknie także innych opcji, m.in. 
burgerów. Znajdzie się także coś 
dla amatorów deserów.

– Wiadomo, że nie wszyscy 
lubią ryby. Będziemy starali się  
w taki sposób przygotować menu, 
żeby każdy znalazł w nim coś dla 
siebie – zauważa Jacek Wójcik.

Nowy lokal będzie działał 
przez cały rok, ale godziny jego 
otwarcia zależeć będą od zapo-
trzebowania gości.  aw

Zdjęcie zrobione w pierwszym tygodniu prac w Rokitnicy. 
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Efekty pierwszych prac w tym miejscu już widać. W przyszłości stanie tu restauracja. 
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Wiele zależy  
od przebiegu prac 
wykończeniowych. 
chciałbym, by 
otwarcie obiektu 
nastąpiło jeszcze  
w tym sezonie, ale nie 
mogę tego obiecać.

Jacek Wójcik, inwestor



5www.lowiczanin.info nr 31      30 lipca 2020         

RZUT OKIEM | już beZPIecZNIe

Do pierwotnego stanu przywrócono brzeg zalewu Mrożyczka  
w pobliżu kąpieliska. Przypomnijmy, że teren został wcześniej 
wyżłobiony przez wodę, po czym – z myślą o użytkownikach  
– zabezpieczono go taśmą. Zgodnie z zapowiedziami, w ciągu kilku dni 
od zdarzenia miejsce zostało zasypane i dziś jest już bezpieczne dla 
plażowiczów oraz spacerowiczów. aw

ReKLAmA

Boczki Domaradzkie | Strategiczna inwestycja

Więcej pieniędzy na stację 
uzdatniania wody
O 750.000 złotych zwiększono środki, jakie 
gmina planuje przeznaczyć na modernizację 
Stacji Uzdatniania Wody w Boczkach 
Domaradzkich. Nad zmianą uchwały 
budżetowej na 2020 rok głosowano w trakcie 
sesji Rady Gminy Głowno – 10 lipca.

Wspomniana moderniza-
cja, wraz z wymianą wszystkich 
zbiorników oraz złóż, jest jedną  
z najważniejszych inwestycji, ja-
kie gmina planuje zrealizować  
w nieodległej przyszłości. Pier-
wotnie planowano na ten cel 
przeznaczyć 500.000 złotych, 
jednak rzeczywistość pokaza-
ła, że te plany należy zweryfiko-
wać. Przetarg przeprowadzony 
w tej sprawie został unieważnio-
ny ze względu na to, że oferta 

z najniższą ceną za wykonanie 
tego zamówienia znacząco prze-
wyższyła kwotę, jaką zamierzano 
przeznaczyć na zadanie. Opiewa-
ła ona na 1.137.750 złotych. 

Z uwagi na wysoki koszt in-
westycji, a jednocześnie jej klu-
czowe znaczenie w kwestii po-
prawy jakości wody w gminie, 
zdecydowano się zwiększyć pier-
wotnie zaplanowaną sumę, an-
gażując na ten cel wolne środ-
ki w kwocie 750.000 złotych. 

Radni byli w tej sprawie zgodni  
– wszyscy głosowali za zwięk-
szeniem planu wydatków inwe-
stycyjnych. Wykonawca został 
już wyłoniony. Prace zrealizuje 
firma Watertech z Łodzi za kwo-
tę 1.111.920 złotych. Dziś (30 lip-
ca) planowano wejście na plac 
budowy. 

– To strategiczna inwestycja. 
Miejmy nadzieję, że stacja uzdat-
niania wody będzie nam służyć 
przez wiele lat – zauważył Jaro-
sław Chałubiec, przewodniczą-
cy Rady Gminy Głowno. Nie-
wykluczone, że w przyszłości na 
modernizację SUW w Boczkach 
Domaradzkich gmina otrzyma 
dofinansowanie w ramach Pro-
gramu Rozwoju Obszarów Wiej-
skich. Dziś zbyt wcześnie, by mó-
wić o szczegółach, jednak pewne 

jest, że gmina planuje złożyć 
wniosek o dotację na ten cel. Na-
bór wniosków upływa we wrze-
śniu br.

Przypomnijmy, że zakres mo-
dernizacji SUW w Boczkach Do-
maradzkich obejmuje: wymianę 
wewnętrznej instalacji technolo-
gicznej wody, a więc filtrów ze 
złożami, aeratorów oraz sprężar-
ki; remont posadzki i ścian po-
mieszczenia technologicznego; 
montaż osuszacza i grzejników, 
a także budowę magazynujące-
go wodę zbiornika naziemnego 
retencyjnego, a wreszcie montaż 
zestawu hydroforowego z pom-
pą płuczącą i układem sterowa-
nia oraz wykonanie rurociągów 
łączących Stację Uzdatniania 
Wody z istniejącymi zbiornikami 
wody popłucznej.  aw

Głowno | Zalew mrożyczka

Czy ktoś odpowie za 
zniszczenie linii brzegowej?
Ktoś zadał sobie sporo 
trudu, by ją zniszczyć,  
ale do naprawy się  
nie kwapi. Chodzi o linię 
brzegową nad zalewem 
Mrożyczka,  
którą uszkodzono  
w połowie lipca.

Szerzej o tym zdarzeniu pisa-
liśmy przed dwoma tygodniami 
(29/2020). Przypomnijmy, że li-
nia brzegowa zalewu zniszczona 
została na odcinku ok. 6 m dłu-
gości oraz szerokości ok. 1,5 m. 
Wiele wskazuje na to, że był to 
młodzieńczy wybryk, bowiem au-
torzy tego pomysłu zostali ziden-
tyfikowani i okazuje się, że są to 
osoby niepełnoletnie. Po dokona-
niu dewastacji założono, że obej-

dzie się bez policyjnej interwencji, 
pod warunkiem, że w ciągu kilku 
dni szkoda zostanie naprawiona. 
Tak się jednak nie stało. Na miej-
sce udaliśmy się we wtorek 28 lip-
ca, by ocenić stan brzegu. To, co 
zastaliśmy, do złudzenia przypo-
minało przekopaną linię brzego-
wą, którą fotografowaliśmy wcze-
śniej.

– Mimo upływu czasu, szkoda 
nie została naprawiona. Zdarze-
nie zostało zgłoszone na policję 
i sporządzono notatkę w tej spra-
wie – tłumaczy Piotr Jaros, za-
stępca dyrektora ds. technicznych 
w Miejskim Zakładzie Komunal-
nym w Głownie.

Dodajmy, że sprawcom dano 
jeszcze szansę naprawienia szko-
dy do końca tygodnia. Do tematu 
wrócimy.  aw

Linia brzegowa nad Mrożyczką. czy sprawcy tego dzieła się zreflektują 
i jednak naprawią szkodę? 
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RZUT OKIEM | DZIeje SIę NA 11 LISTOPADA

Z dnia na dzień zmienia się krajobraz w okolicy ul. 11 Listopada w Głownie, gdzie na odcinku  
od ul. Rataja do ul. Żwirki prowadzona jest przebudowa. Działania ruszyły już pełną parą, w ramach 
modernizacji powstanie niebawem kanalizacja deszczowa, chodnik po jednej ze stron, jezdnia z kostki brukowej 
oraz zjazdy do poszczególnych posesji. Przedsięwzięcie realizuje Przedsiębiorstwo Wielobranżowe „Hydrobud”  
z okolic Kutna. Przypomnimy, że koszt wykonania tego zadania opiewa na 718.030,96 złotych,  
z czego 430.818 złotych wynosi dofinansowanie z funduszu Dróg Samorządowych. aw

Straż pożarna
Drzewa 
utrudniały 
przejazd

dokończenie ze str. 1
Pełne ręce roboty mieli też dru-

howie z OSP Dmosin, którzy kil-
kakrotnie wyjeżdżali do podob-
nych interwencji. W niedzielę od 
godziny 2.30 drzewo usuwali na 
zablokowanej całkowicie drodze 
gminnej w miejscowości Wiesio-
łów. Z kolei we wtorek (28 lipca) 
o godzinie 21.05 zadysponowa-
ni zostali do powalonego konaru 
drzewa, częściowo blokującego 
przejazd drogą powiatową Koła-
cin-Głowno w pobliżu miejsco-
wości Koziołki. Znajdujący się na 
jednym pasie drogi konar uprząt-
nięto, a następnie przystąpiono 
do usunięcia kolejnego tego typu 
zagrożenia, znajdującego się na 
jezdni ponad pół kilometra dalej. 

Tuż po ukończeniu działań za-
stęp przekierowany został drogą 
radiową w okolicę miejscowości 
Kołacin (ta sama droga powia-
towa), gdzie zagrożenie stwarzał 
zwisający nad jezdnią nadłamany 
konar drzewa. Tę przeszkodę też 
usunięto.  aw
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Głowno | 74. rocznica Powstania Warszawskiego

Harcerze upamiętniają  
Powstanie
1 sierpnia to ważna data nie tylko dla Warszawiaków, 
ale też dla całej Polski. To właśnie wtedy w 1944 roku 
wybuchło powstanie, w którym zginęło około  
180 tysięcy osób, a stolica została zrujnowana.  
Co roku obchodzona jest rocznica upamiętniająca 
wydarzenia z tego dnia, w której aktywnie uczestniczą 
harcerze z głowieńskiego Hufca ZHP.

Harcerze mają swój sposób na 
upamiętnienie tragedii z czasów 
II Wojny Światowej. Uczestniczą 
bowiem w zlocie „Nasze Poju-
trze” organizowanym przez Mu-
zeum Powstania Warszawskiego. 
Tegoroczny, czwarty już zjazd, 
odbywać się będzie na nieco in-
nych zasadach jak dotychczas. 
Główne działania będą prowa-
dzone z miejscowości zgłoszo-
nych patroli harcerskich. Hufiec 
ZHP Głowno, po raz czwarty włą-
czył się w działania zlotowe, choć  
1 sierpnia, na Powązki przyjeżdża 
już od 30 lat. 

Do udziału przystąpiło 5 patro-
li z drużyn Żywioły, Wilki, Ku-
made, Czarne Stopy i Pogromcy 
Mórz, w sumie 50 osób. 27 lipca 
zlot symbolicznie rozpoczął się 
apelem online, w którym uczest-
niczyli powstańcy, władze mu-
zeum oraz cztery organizacje har-
cerskie. 

28 lipca Hufiec ZHP Głow-
no zorganizował ognisko, przy 
którym członkowie wykonywa-
li pierwsze zadania ze zlotu. Jed-

nym z nich było stworzenie ko-
szulek powstańczych z wcześniej 
przesłanego przez organizatorów 
szablonu logo. Po ich wykonaniu 
uczestnicy nagrali filmik o swo-
im patrolu, w którym powiedzie-
li kim są, czym się zajmują i skąd 
pochodzą.

W trakcie ogniska zapoznawa-
li się z historiami i piosenkami po-

wstańczymi, takimi jak na przy-
kład „Warszawskie Dzieci” czy 
„Pałacyk Michała”. Każdy pa-
trol przygotował jedną piosenkę 
powstańczą, którą zinterpretował  
w dowolny sposób, opowiadając 
jej historię.

Trzeciego dnia, w ramach zlo-
tu organizowane są artystyczne 
warsztaty online z różnych dzie-
dzin, wspólnie z patrolami z Pol-
ski i zagranicy. W ciągu tego dnia 
harcerze zamontowali domek dla 
nietoperzy, uczyli się o sadzeniu 
roślin, wyplatali koszyki i toreb-
ki, malowali na wodzie, mieli za-
jęcia rytmiczne, a nawet uczyli się 
o pracy samorządu. 

Odbyło się także spotkanie on-
line z powstańcami, prowadzone 
przez wolontariuszy Muzeum Po-
wstania Warszawskiego. 

1 sierpnia, jak co roku, Hu-
fiec Głowno wybiera się do War-
szawy, śladami Powstania War-
szawskiego, aby złożyć hołd 

powstańcom i harcerzom Szarych 
Szeregów.

– Zlot drużyn i zastępów naj-
większych organizacji harcer-
skich działających na terenie na-
szego kraju oraz ich gości będzie 
nie tylko znakiem wielkiego sza-
cunku okazanego żołnierzom 
Armii Krajowej, ale także dowo-
dem wierności ideałom, za które  
byli gotowi poświęcić swo-
je życie Powstańcy, w tym tak 
nam bliscy harcerze z Szarych  
Szeregów – mówi Iwona Waś-
kiewicz, harcmistrz Hufca ZHP 
Głowno. 

Zlot harcerski z okazji rocz-
nicy Powstania Warszawskiego 
daje możliwość pełnienia służby  
i uczestniczenia w żywej lekcji hi-
storii. Podczas uroczystości, peł-
niąc służbę i okazując braterstwo 
żołnierzom Powstania Warszaw-
skiego,harcerze upamiętniają po-
ległych w walce o wolność stolicy 
Polski i całego kraju.  ma

Uczestnicy w świeżo zrobionych koszulkach z logo zlotu. 

fO
T.

 m
AT

e
R

IA
ł 

Ze
 ź

R
ó

D
łA

 H
u

fc
A

 Z
H

P
 G

łO
W

N
O

Gmina Stryków | Ochrona środowiska

Weź dotację, wymień piec na nowy
W połowie lipca rozpoczął się 
w gminie Stryków nabór wniosków o udzielenie 
dotacji celowej na wymianę źródła ciepła 
opartego na paliwie stałym na nowe. 

W ramach dofinansowania 
dawne źródło ciepła można wy-
mienić na bardziej ekologiczną 
formę, a więc na kocioł na eko-
groszek klasy 5, gaz lub olej opa-
łowy, a także na ogrzewanie elek-
tryczne i pompę ciepła. Dotacja 

udzielona zostanie w wysokości 
50% poniesionych kosztów zaku-
pu nowego źródła ciepła, jednak 
jej wysokość nie może przekro-
czyć 5.000 złotych. 

Dofinansowaniu nie podle-
gają koszty montażu kołta oraz 

niezbędnej instalacji. Co istot-
ne, ekologiczny kocioł zaku-
piony może zostać dopiero po 
podpisaniu stosownej umowy  
z gminą. 

By uzyskać dotację należy zło-
żyć stosowny wniosek, którego 
formularz dostępny jest na stronie 
internetowej Urzędu Miejskiego 
w Strykowie. Tam chętni znajdą 
również informacje szczegółowe. 
Nabór prowadzony będzie do 25 
sierpnia br.  aw

Głowno | będzie bardziej kolorowo

Kolejne dzieła na ścianach 
głowieńskich budynków 

Głowno ciągle się zmienia i po-
kazuje swój charakter. W mieście 
pod koniec sierpnia będzie można 
zobaczyć nowy mural, wykona-
ny przez Paulinę Nawrot – absol-
wentkę Akademii Sztuk Pięknych 
w Łodzi i autorkę takich prac jak 
łódzki mural „Oblicze piękna” czy 
„Drzewo życia”, znajdujący się 
przy Placu Wolności w Głownie. 

Dzieło będzie znajdywało się 
na jednej ze ścian przedszko-
la „Osinkowo” na ulicy Sikor-
skiego. Jest zainspirowany praca-
mi dzieci z owej placówki i jest 
współfinansowany przez darczyń-
ców, lokalne firmy oraz z budżetu 
przedszkola. Będzie przedstawiał 
chłopca i dziewczynkę, podlewa-
jących kwiaty trzymając się za 

ręce, a jego tytuł będzie nosił na-
zwę „PRZY– JAŹŃ”. Ma odda-
wać hołd dziecięcej wyobraźni  
i ma wymiar ekologiczny. Pod-
lewanie roślin ma symbolizować 
wspieranie wzajemnie swojej toż-
samości i integrację. 

– Mural jednocześnie nawią-
zuje do integracyjnego charak-
teru przedszkola (niebieski kolor 
– symbol autyzmu i dwie różne 
skarpetki – symbol zespołu Do-
wna), ucząc od małego razem 
się bawić i współpracować bez 
wykluczeń, dostrzegając piękno  
w drugim człowieku – opisuje 
swoją pracę Paulina Nawrot. 

Kompozycja łączy w stylu kre-
skę dziecka z ilustracyjnym reali-
zmem.  ma

Głowno | Trwa głosowanie 

Nasze miasto z lotu ptaka
Nasze miasto wciąż walczy 

o głosy internautów w kolejnej 
edycji plebiscytu „Twoje miasto  
z góry”. To już ostatnie godziny 
głosowania, choć szansa na wy-
graną jest niewielka.

Przypomnijmy, że Głowno 
wciąż rywalizuje o możliwość 
prezentacji swoich uroków na an-
tenie popularno-naukowego ka-
nału Planete+. Miejscowość, któ-
ra w trakcie plebiscytu zdobędzie 
zwycięskie miejsce, zostanie sfil-

mowana z perspektywy lotniczej, 
a efekty tych działań zobaczymy 
w specjalnym odcinku programu 
„Polska z góry”. Jest to oryginal-
na seria dokumentująca podróże 
po najpiękniejszych zakątkach 
naszego kraju, dzięki nagraniom 
z drona, ukazanych z perspekty-
wy lotniczej. By tak się jednak 
stało potrzeba pomocy internau-
tów.

Swój głos na nasze miasto na-
dal można oddać, ale trzeba się 

spieszyć, bo głosowanie trwa jesz-
cze tylko dziś. By to zrobić wy-
starczy wejść na stronę interne-
tową plebiscytu, wpisać nazwę 
pożądanej miejscowości, a następ-
nie oddać na nią swój głos. Zgod-
nie z zasadami regulaminu, gło-
sować można każdego dnia, zaś 
głosy przeliczone zostaną propor-
cjonalnie do liczby mieszkańców. 
Teoretycznie szansa na wygraną 
wciąż istnieje, choć jest niewiel-
ka, bowiem w chwili zamknięcia 
bieżącego numeru naszego tygo-
dnika Głowno znajdowało się na 
37 miejscu, uzyskując łącznie 836 
głosów.  aw

Praca wre, już niedługo będziemy mogli oglądać mural w całej 
okazałości.
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Harcerze zamontowali 
domek dla nietoperzy, 
uczyli się o sadzeniu 
roślin, wyplatali  
koszyki i torebki, 
malowali na wodzie, 
mieli zajęcia  
rytmiczne, a nawet 
uczyli się o pracy 
samorządu. 
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Głowno | Skatepark zniknął z mapy miasta

Czy Głowno stać na drogie rozrywki?
dokończenie ze str. 1

Jak przekonują, nie mają już 
gdzie jeździć, dlatego większość 
z nich zmuszona jest korzystać  
z opcji dostępnych w innych mia-
stach. Starsi jakoś sobie te wyjaz-
dy organizują, ale w gorszym po-
łożeniu są osoby młodsze, którym 
pozostaje w tym zakresie wspar-
cie ze strony starszych kolegów, 
ewentualnie korzystanie z nie-
przystosowanej do akrobacji in-
frastruktury miejskiej, czyli tzw. 
miejscówek.

– Nasze obawy okazały się za-
sadne. Skatepark zniknął, więc 
teraz nie ma już gdzie jeździć. 
Trzymamy się jednak razem,  
a w realizacji pasji wspieramy 
młodszych – podkreśla Patryk 
Szczerba, fan sportów ekstremal-
nych. To on w kwietniu ubiegłe-
go roku był inicjatorem tzw. za-
wodów na czymkolwiek, czyli 
odbywającej się na terenie skate-
parku rywalizacji sportowej inspi-
rowanej„Zjazdami na byle czym”. 

Obszerną relację z tego wyda-
rzenia zamieściliśmy na łamach 
naszego tygodnika (15/2019)  
i już wówczas sygnalizowaliśmy 
istnienie problemu, bowiem ze 
strony uczestników była to for-
ma manifestacji, mająca na celu 
zwrócenie uwagi na opłakany 
stan dostępnych w tym miejscu 
urządzeń. 

Nasi rozmówcy skarżyli się, że 
przeszkody, które przez wiele lat 
nie były poddawane konserwacji, 
uległy niemal całkowitemu znisz-
czeniu. Dodawali, że przyczyni-

ły się do tego również nagminne  
w tej okolicy akty wandalizmu. 

Dlaczego 
zdemontowano 
skatepark
Dziś ziściło się to, czego się 

obawiali, choć do końca wierzy-
li, że obiekt nie zostanie zdemon-
towany. Dla nich oznaczałoby to 
przecież całkowity brak miejsca 
na doskonalenie swoich umiejęt-
ności. Podjęli nawet próbę starań 
o modernizację obiektu w ramach 
środków z Budżetu Obywatelskie-
go Miasta Głowna na 2019 rok. 
Złożony w tej sprawie wniosek 
został jednak odrzucony na etapie 
oceny merytorycznej, a mimo od-
wołania decyzja nie uległa zmia-
nie. 

Jak tłumaczy Rafał Jaśkow-
ski, kierownik Referatu Promocji 
i Komunikacji Społecznej Urzę-
du Miejskiego w Głownie była 
to szansa na modernizację skate-
parku i wymiany części urządzeń, 
jednak złożony wniosek pozba-
wiony był podstawowych danych, 
a więc m.in. informacji, jaki sprzęt 
należałoby zakupić, w związku  
z czym niemożliwe stało się osza-
cowanie kosztów tej inwestycji.

– Obecnie urządzenia wchodzą-
ce w skład skateparku były znisz-
czone zarówno wskutek użytko-
wania, jak i dewastacji, a ich stan 
techniczny mógłby zagrażać życiu 
i zdrowiu użytkowników. Zdecy-
dowano o ich zdemontowaniu ze 
względów bezpieczeństwa – czy-
tamy w piśmie nadesłanym przez 
kierownika do naszej redakcji.

rekreacji już nam 
wystarczy?
W opinii naszego rozmówcy 

to właśnie sięgnięcie po środki  
z Budżetu Obywatelskiego było-
by najwłaściwszym kierunkiem, 
dającym możliwość zrealizowa-
nia tej inwestycji. Niewykluczo-
ne bowiem, że temat uruchomie-
nia skateparku w naszym mieście 
w przyszłości powróci, jednak  
w tej sytuacji, związanej z pande-
mią koronawirusa trudno powie-
dzieć, kiedy i w jakiej formie.

– Miasto stanęło przed nowy-
mi wyzwaniami, związanymi 
m.in. ze znacznym zmniejsze-
niem wpływów do budżetu oraz 
koniecznością dywersyfikacji wy-
datków, z naciskiem na te, które 
są niezbędne i nieuniknione przez 
miasto w celu zaspokojenia pod-
stawowych potrzeb mieszkańców 
– podkreśla Rafał Jaśkowski.

Taką wizją usatysfakcjonowany 
jest zaniepokojony wcześniej spo-
sobem przeprowadzania inwesty-
cji w mieście mieszkaniec terenu 
przy zalewie Mrożyczka. 

– Byłoby dobrze, bo rekreacji 
już nam wystarczy. Są inwesty-
cje, które wymagają dokończenia, 
inne od dekad czekają na swoją 
kolej. Dbajmy raczej o to, co już 

jest, a więc kąpielisko, które może 
stać się naszą chlubą oraz park li-
nowy, bo zainteresowanie nim jest 
dość mierne, a kosztował sporo… 
– ocenia.

Park linowy:  
chętnych jest mniej. 
czy będzie więcej?
Wspomniana inwestycja kosz-

towała dokładnie 455.578,72 zło-
tych, zaś roczny koszt jej utrzy-
mania to ok. 120.000 złotych. 
To sporo, jednak – jak podkreśla 
Rafał Jaśkowski z Urzędu Miej-
skiego w Głownie – park linowy 

stanowi niewątpliwie jedną z naj-
większych atrakcji naszego mia-
sta. Na dowód prezentuje dane 
statystyczne, z których wynika, że 
największym zainteresowaniem 
obiekt cieszył się 2018 roku, czy-
li w roku otwarcia. Skorzystało  
z niego wówczas 3.130 osób, czyli  
o 272 więcej niż w kolejnym roku, 
kiedy odnotowano 2.858 odwie-
dzin. W roku bieżącym z atrakcji 
skorzystało z kolei ponad 1.000 
osób. 

Teoretycznie to o wiele mniej, 
ale warto pamiętać, że w tym roku 
niektórzy zrezygnowali z popu-

larnych sposobów spędzania cza-
su w plenerze z uwagi na trwającą 
epidemię. To właśnie z jej powo-
du sezon rozpoczął się później 
niż zwykle, a więc potrwa kró-
cej. Miasto ma jednak nadzieję, że  
w kolejnych latach tendencja 
spadkowa się odmieni, a chętnych 
do pokonywania podniebnych 
przeszkód będzie więcej niż kie-
dykolwiek wcześniej. 

– Zainteresowanie parkiem li-
nowym będzie się zwiększać, 
m.in. w związku z powstaniem 
w sąsiedztwie jednego z naj-
większych w Polsce wakeparków 
– taką opinię i nadzieję wyraża  
w piśmie nadesłanym nam Rafał 
Jaśkowski. 

Przypomnijmy, że z parku li-
nowego w Głownie można ko-
rzystać w godzinach 11.00-19.00 
przez cały tydzień, z wyłączeniem 
poniedziałków i wtorków, które to 
dni związane są z przerwą tech-
niczną.  aw

Głowno | mOK

Ruszyły zapisy na zajęcia artystyczne
Zajęcia taneczne, wokalne, 
plastyczne i teatralne 
znajdą się w jesiennej 
ofercie Miejskiego Ośrodka 
Kultury w Głownie.  
Zapisy już trwają!

Nabór do grup uczestniczą-
cych w działaniach artystycznych 
w sezonie 2020/2021 rozpoczął 

się wczoraj – 29 lipca. Ci, którzy 
jeszcze nie zdążyli zgłosić chęci 
swojego udziału nadal mają taką 
szansę, bowiem zapisy będą trwa-
ły przez dwa dni, czyli we wtorek 
4 sierpnia w godzinach 9.00-17.00 
oraz w środę 12 sierpnia w godzi-
nach 9.00-17.00. Zapisać mogą 
się chętni, którzy mają już pew-
ne doświadczenie w tym zakre-
sie, jednak MOK poszukuje rów-

nież nowych twarzy. – Ci, którzy 
chcieliby z nami rozpocząć swo-
ją przygodę na pewno będą mile 
widziani. Mimo niepewności epi-
demicznej chcemy ruszyć z zaję-
ciami jesienią – powiedział nam 
Szymon Adamczewski z głowień-
skiego MOK-u. 

Zapisy i więcej informacji pod 
numerami telefonu: 726-124-164 
oraz (42) 719-11-43.  awPark linowy to rozrywka dla całych rodzin. 
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2019 rok. Miłośnicy deskorolek i rowerów, by zwrócić uwagę władz miasta na tragiczny stan skateparku, 
zorganizowali „Zawody na czymkolwiek”. Teraz skateparku już nie ma.
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Niewykluczone,  
że temat uruchomienia 
skateparku  
w przyszłości  
powróci, jednak  
w obecnej sytuacji, 
związanej z pandemią 
koronawirusa trudno 
powiedzieć, kiedy  
i w jakiej formie.
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Głowno | Parafianie świętowali 

Odpust i święcenie 
pojazdów 
Wierni z parafii św. Jakuba w Głownie 
przeżywali odpust, którego świętowanie trwało 
dwa dni. W sobotę 25 lipca została dla nich 
odprawiona uroczysta msza św., po której między 
innymi poświęcono pojazdy. 

Tego dnia parafianie spotkali 
się na mszy św. wieczornej o go-
dzinie 18.00. Sprawował ją i ka-
zanie wygłosił ks. Mateusz Cie-
plucha – proboszcz parafii św. 
Augustyna w Bratoszewicach. 
Uczestnicy nabożeństwa modlili 

się o liczne łaski do patrona para-
fii, czyli św. Jakuba Apostoła oraz 
o bezpieczeństwo na drogach do 
patrona kierowców – św. Krzysz-
tofa. 

Po zakończeniu nabożeństwa, 
wokół świątyni przeszła uroczy-
sta procesja. Nie zabrakło także 
zwyczajowego święcenia pojaz-
dów, wśród których były nie tylko 
samochody, ale także rowery, a ku 
zdziwieniu wszystkich – nawet je-
den traktor. 

Na terenie przy parafii został 
uruchomiony tzw. sklepik remon-
towy, w którym sprzedawane były 
losy w loterii fantowej. Obsłu-
gą sklepiku zajmowały się panie  
z Legionu Maryi, czyli grupy mo-

dlitewnej działającej przy para-
fii. „Legionistki” – bo tak zwy-
kły o sobie mówić – sprzedawały 
losy, które uprawniały do odebra-
nia drobniejszych upominków już 

w sobotę, zaś nazajutrz odbyło się 
losowanie nagród głównych. Były 
wśród nich m.in. opryskiwacz, su-
szarka, komplet talerzy, a nawet 
voucher do SPA. 

Nazwa sklepiku nawiązuje zaś 
do celu, na jaki zbierane są pie-
niądze ze sprzedanych losów. 
Dzięki zebranym datkom każ-
dego roku udaje się przeprowa-
dzić drobny remont w kościele, 
poprzednio była to np. wymiana 
żyrandola. Szefowa grupy Moni-
ka Kotlarek-Dziuda powiedziała 
nam, że w tym roku z uwagi na 
epidemię COVID-19 długo zasta-
nawiano się, czy uruchomić skle-
pik, jednak parafianie bardzo o to 
prosili.  aa 

Dzięki zebranym datkom 
każdego roku udaje się 
przeprowadzić drobny 
remont w kościele, 
poprzednio była to  
np. wymiana żyrandola.

Samochody zostały poświęcone i mogą już jeździć bezpiecznie. 
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Wśród święconych pojazdów były także rowery, a ku zdziwieniu wszystkich - nawet jeden traktor. 
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Po zakończeniu nabożeństwa wierni przeszli w procesji wokół kościoła.
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Obsługą sklepiku remontowego zajmowały się panie z Legionu Maryi, czyli grupy modlitewnej działającej 
przy parafii. 
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Gmina Bolimów | Serdeczne pożegnanie

Krystyna Pilaszek 
odchodzi po 33 latach
Na ostatniej sesji  
Rady Gminy Bolimów  
27 lipca odwołano  
z funkcji skarbnika 
urzędu, w związku  
z odejściem na 
emeryturę, Krystynę 
Pilaszek. Od razu 
też powołano na to 
stanowisko Renatę 
Jagurę - doświadczoną 
pracownicę referatu 
finansowego.

Odchodzącej z pracy pani Kry-
stynie dziękowało wiele osób.  
W gminie pracowała od 1987 
roku, czyli 33 lata, przez około 30 
lat na stanowisku skarbnika. Prze-
wodniczący Rady Wiktor Tarma-
nowski powiedział, że zaczynał 
mniej więcej w tym samym okre-
sie, gdy ona przyszła do pracy  
w gminie, swoją pracę samorzą-
dowca i społeczną, więc przez 
cały ten czas miał z nią bliski 
kontakt. - Tylu radnych i sołty-
sów przez ten czasie się zmieni-
ło, zmienił się wójt, a skarbnik po-
został cały czas ten sam - mówił 

- Pani bardzo dobrze zawsze dbała 
o finanse gminy, pochylała się nad 
każdą złotówką. Zdarzało się, że 
mieliśmy różne zdania, np w kwe-
stii finansowania straży, ale naszą 
współpracę oceniam wzorowo.

Wójt Stanisław Linart powie-
dział, że pani Krystyna była fa-
chowcem, na którego zawsze 
mógł liczyć, szczególnie w okre-
sie, gdy objął swoją funkcję. Rad-
na Marianna Strożek dodała, że 
oprócz przychylności dla każde-
go, kto zwrócił się do niej o po-
moc, najważniejsze jest to, że 
przez lata pracy pani Krystyny 
nie było większych uwag do pro-
wadzenia gminnych finansów. Se-
kretarz gminy Andrzej Czarnota 
określił natomiast, swoje uznanie 
słowami, że swym profesjonali-
zmem Krystyna Pilaszek wysoko 
ustawiła poprzeczkę dla swojej na-
stępczyni. 

Powołana na sesji nowa skarb-
nik Renata Jagura pracuje w Urzę-
dzie Gminy Bolimów 13 lat, od 
początku w referacie finansów. Na 
sesji przewodniczący Rady Wik-
tor Tarmanowski powiedział, że 
pracując obok pani Krystyny na-
brał doświadczenia i odpowied-
nich kompetencji, aby poradzić 
sobie na tym stanowisku.  tb

Gmina Domaniewice | Zofia Sut zastępcą wójta

To było pięknych 40 lat – ale to jeszcze nie koniec!
Po 40 latach pracy w urzędzie na zasłużoną emeryturę 
przeszła Zofia Sut, która od 30 lat pełniła funkcję  
sekretarza gminy Domaniewice. Wolnym czasem  
sekretarz nie mogła się jednak zbyt długo cieszyć,  
bowiem powołano ją na stanowisko zastępcy wójta.

W uzasadnieniu swojej decyzji 
wójt Paweł Kwiatkowski podkre-
ślił, że powołanie jego zastępcy 
warunkowane jest potrzebą za-
chowania ciągłości pracy urzędu,  
a taka zmiana pozwoli jednocze-
śnie nadal czerpać z ogromnej 
wiedzy i wieloletniego doświad-
czenia Zofii Sut. 

Jak udało nam się ustalić, zmia-
na ta podyktowana jest głównie 
koniecznością wdrożenia się do 
pracy nowo powołanej sekretarz 
i dostosowaniem się jej do za-
wodowych wyzwań, a to zawsze 
wymaga czasu. Dzięki obecno-
ści dawnej sekretarz ciągłość pra-

cy urzędu zostanie zachowana  
w okresie przejściowym. 

– Współpraca była wzorowa. 
Dziękujemy za zaangażowanie, 
podjęty trud, okazaną pomoc,  
a przede wszystkim postawę god-
ną naśladowania – powiedział 
wójt podczas sesji.

Dla odchodzącej na emerytu-
rę sekretarz pożegnanie było – jak 
zapewniała – chwilą miłą i wzru-
szającą, ale dość trudną. W swo-
im przemówieniu podziękowała 
wszystkim, których spotkała na 
swojej zawodowej drodze w ciągu 
minionych dekad, wspominając 
przy tej okazji współpracę z daw-

nymi naczelnikami i wójtami gmi-
ny Domaniewice.

– Zawsze będę powtarzać, że 
jest to szczególna gmina i fanta-

styczni ludzie. To zaszczyt pra-
cować z takimi ludźmi i na rzecz 
takich ludzi. Kocham wszystkich 
mieszkańców i serdecznie dzię-
kuję za zaufanie. To było pięknych 
40 lat! – podkreśliła.

W rozmowie z naszym repor-
terem Zofia Sut nie zdradziła, ja-
kie odczucia towarzyszyły jej  
w trakcie obejmowania nowego 
stanowiska, jednak w czasie poże-
gnania wyraziła zadowolenie, że  
w najbliższym czasie nie będzie 
jej dane biernie odpoczywać. – 
Podobno na emeryturę odchodzi 
się, by odpocząć, ale nie chciała-
bym tego tak traktować – dodała.

Podczas uroczystości za zaan-
gażowanie i wieloletni trud po-
dziękowali Zofii Sut także obec-
ni na sali radni oraz sołtysi.  
W ich imieniu słowa wdzięczno-
ści do byłej sekretarz skierował 
m.in. przewodniczący Rady Gmi-
ny Bartłomiej Jurga, podkreślając, 
że prowadząc Radę zawsze mógł 
liczyć na pomoc i wieloletnie do-

świadczenie Zofii Sut i często z ta-
kiej możliwości korzystał.

– Zawsze można było zajrzeć  
i podpytać o szczegóły, a to na sa-
mym początku znacząco ułatwia-
ło mi zadanie, z jakim przyszło się 
zmierzyć – wspominał.

Dodajmy, że powołanie za-
stępcy wójta było zgodne z pra-
wem, bowiem w razie konieczno-
ści włodarz gminy ma możliwość 
powołania swojego zastępcy. 
Zmiana jest tymczasowa, ale dziś 
trudno przewidzieć ile potrwa.  
W dużej mierze zależy to od tem-
pa wdrażania się do obowiązków 
nowej osoby. 

Od 1 września br. tę funkcję 
sprawować będzie Marlena Ró-
życka-Żak – dotychczasowa kie-
rownik Gminnego Zespołu Eko-
nomiczno-Administracyjnego 
Szkół w Domaniewicach, która 
z jednostkami samorządowymi 
związana jest od 1998 roku. Sta-
nowisko powierzono jej w drodze 
awansu wewnętrznego.  aw

ReKLAmA

Miłe słowa, kwiaty, a potem poczęstunek - tak przebiegało 
pożegnanie Zofii Sut. Dziś dawna sekretarz pełni funkcję zastępcy wójta. 
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Gmina Łowicz | Wotum zaufania i absolutorium dla wójta

Może nie jest fantastycznie, 
ale warto tutaj żyć
Andrzej Barylski, wójt 
gminy Łowicz jednogłośnie 
uzyskał wotum zaufania 
oraz absolutorium za 
wykonanie budżetu w 2019 
roku, podczas sesji, która 
obradowała 8 lipca.

W dyskusji na temat raportu  
o stanie gminy głos zabrało dwoje 
radnych: Małgorzata Orzechow-
ska oraz Maciej Malangiewicz – 
przewodniczący Rady Gminy. 

Radna mówiła, że dochody 
gminy (ponad 41 mln zł) są po-
równywalne do tych, jakie osiąga-
ją Łyszkowice i Nieborów – które 
mają większy potencjał niż gmina 
Łowicz (Nieborów – pałac i ga-
stronomię, Łyszkowice – fabrykę 
farmaceutyczną).

Wymieniła wiele aspektów ży-
cia w gminie, która pokazują, że 
jest ona przyjazna mieszkańcom: 
bezpłatne porady prawne, orga-
nizowanie szczepień przeciw-
ko grypie dla osób powyżej 65, 
roku życia, stypendia dla uczniów 
i sportowców i studentów, kolonie 
oraz zimowiska dla młodzieży. 

Mówiła też o dobrym wyposa-
żeniu szkół, oświetleniu ulicznym 
i sieci kanalizacyjnej oraz o tym, 
że bardzo dużo mieszkańców sko-
rzystało z dotacji na wymianę pie-
ców c.o. Do 13 sołectw dociera 
komunikacja publiczna, a wszyst-
kie – mają fundusz sołecki. 

Gmina wdrożyła system powia-
domień SMS, płatności kartą oraz 
e-podatki, na stronie urzędu są do-
stępne dokumenty planistyczne, 
dzięki którym łatwo sprawdzić za-
pisy dokumentów planistycznych. 

Wymieniła zagrożenia dla sa-
morządu: spadek liczy mieszkań-
ców, wzrost kosztu utrzymania 
szkół, który w 2019 roku wyniósł 
około 12 mln zł przy 6-milionowej 
subwencji oświatowej oraz wzrost 
kosztów inwestycji, wzrost opłat, 
zwłaszcza za śmieci. Mówiła też, 
że coraz więcej starszych miesz-
kańców potrzebuje pomocy ze 
strony gminy. 

Wspomniała również o tym, że 
rozrastająca się sieć wodociągo-
wa i kanalizacyjna będzie wyma-
gała w przyszłości powołania np. 
gminnej spółki, która będzie się 
nimi zajmowała. Na koniec wspo-

mniała o tym, że z powodu poło-
żenia sytuację gminy determinu-
je rozwój miasta, ale są też tego 
dobre strony, bo gmina korzysta 
z miejskiej oczyszczalni ścieków 
czy MZK. 

Potem radna podziękowała pra-
cownikom urzędu za ich kom-
petencje, wójtowi Andrzejowi 
Barylskiemu – za jego pracę. – 
Życzę, aby nie zabrakło mu siły, 
bo on przyjmuje na siebie wszyst-
kie pretensje i niezadowolenie od 
mieszkańców, których oczekiwa-
nia nie są spełnione. 

Maciej Malangiewicz dodał, że 
jego zdaniem gmina Łowicz jest 
liderem wśród gmin powiatu ło-
wickiego, a wójt – liderem wśród 
wójtów. Jest inicjatorem wie-
lu działań i dobrze współpracuje  
z władzami miasta i władzami po-
wiatu. 

Wotum zaufanie przegłosowa-
no jednogłośnie, podobnie jak ab-
solutorium, które rozpatrywano 
po nim. Następnie Andrzej Baryl-
ski ocenił, że sam lepiej niż radna 
Orzechowska nie ująłby sytuacji 
gminy, choć jej wypowiedź moż-
na było uznać za lukrowaną laur-

kę. Dodał, że oczekiwania miesz-
kańców są większe i pewnie nigdy 
samorząd nie będzie w stanie speł-
nić ich wszystkich.  

Mówił o budżecie – że po raz 
pierwszy przekroczył 40 mln zł, 
jednak aż 10 mln zł stanowi rzą-
dowa pomoc społeczna, więc zo-
staje 31 mln zł, o wydaniu których 
samorząd może zdecydować, ale 
aż 12 mln zł pochłania oświata. 
Mimo to na inwestycje udało się 
w ubiegłym roku przeznaczyć 
12,5 mln zł. 

Przede wszystkim podkreślał 
jednak wielkie zaangażowanie 
mieszkańców – m.in. strażaków, 
sołtysów, działaczom LZS, człon-
kiniom KGW, ale nie tylko. Mó-
wił, że bez ich zaangażowania, 
nakłady czynione przez gminę, 
nie miałby sensu i efektu.  Mówił, 
że życzyłby sobie, aby na zebra-
nia wiejskie przechodziło więcej 
osób, a nowo osiedleni integrowa-
li się z tymi, którzy już dłużej to 
mieszkają. Chciałby, aby posyłali 
dzieci do miejscowych szkół – to 
dla niego wyzwanie, aby ich do 
tego zachęcić. 

Podziękował wszystkim za 
współpracę i ocenił, że może gmi-
na Łowicz nie jest fantastyczna, 
ale na pewno warto jest w niej 
mieszkać.  mwk 
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Łowicz | Problemy z kanalizacją w mieście. Tak sanitarną, jak i deszczową

Dlaczego po dużych deszczach
ulicami płyną ścieki?
Ten spektakl był jedynym w swoim rodzaju. Kilka lat temu, gdy tradycyjna 
procesja eucharystyczna prowadzona w parafii na Korabce w oktawie 
Bożego Ciała przemierzała ulice dzielnicy, świeciło już słońce, ale było 
krótko po ulewnym deszczu. I w tym słońcu widać było, jak ze studni 
rewizyjnych kanalizacji sanitarnej wylewały się na ulicę rozrzedzone ścieki. 
Prosto pod nogi idących w procesji. Cuchnęło.

Doświadczenie duchowe było 
jasne: Chrystus też chodził po 
brudnych ulicach, a na Golgotę 
był prowadzony za miasto, tam, 
gdzie się wyrzucało śmieci. Więc 
trzeba to przyjąć. Ale doświadcze-
nie najzupełniej świeckie mówiło: 
I znowu! Bo niektórzy z idących 
mieli znajomych, którym po desz-
czach kanalizacja wybijała w piw-
nicy, inni o takich przypadkach  
w Łowiczu słyszeli.

Skąd biorą się takie zdarze-
nia i kiedy się skończą? Odpo-
wiadając na to pytanie musimy 
przede wszystkim podkreślić,  
że nie mamy u nas do czynienia 
z tym samym, z czym zmaga się 
Warszawa, w której nadal istnie-
ją kanały ogólnospławne, to zna-
czy takie, którym do oczyszczalni 

ścieków dopływają jednocześnie 
ścieki bytowe i wody opadowe. Po 
ulewnych deszczach do oczysz-
czalni w stolicy dopływa wtedy 
ogromna ilość wód zmieszanych 
ze ściekami, oczyszczalnia nie 
może tego przyjąć i następuje le-
galny „zrzut burzowy” do Wisły.

W Łowiczu kanałów ogólno-
spławnych nie mamy w ogóle, zo-
stały zlikwidowane kilkanaście lat 
temu, gdy na dużą skalę rozbu-
dowywano kanalizację sanitarną, 
rozdzielając ją od deszczowej. 

nielegalne  
podłączenia  
do deszczówki
Ale nieco przyłączeń sani-

tarnych do deszczówki zostało,  
o czym jest przekonany naczelnik 
Wydziału Spraw Komunalnych  
w ratuszu Paweł Gawroński.  
– Gdy dochodzi do dostania się 
ścieków sanitarnych do deszczów-
ki, to dzieje się poza naszym pod-
glądem – mówi. – To są przyłą-

cza niezinwentaryzowane, one się 
ujawniają w czasie jakichś awarii.

Naczelnik wyjaśnia, że tego 
typu przyłącza były akceptowane 
kilkadziesiąt lat temu, podobnie 

jak kanały ogólnospławne, nie-
ostre były wtedy przepisy. Teraz 
na każdej ulicy w mieście mamy 
już kanalizację sanitarną, więc 
teoretycznie takich przyłączy nie 
powinno być, ale są. 

Jeżeli zostaną wykryte, a są 
nielegalne, przebudowa przyłącza 
(włączenie do kanalizacji sanitar-
nej, oddzielenie od deszczowej) 
następuje na koszt właściciela po-
sesji. Jeśli jest to przebudowa pla-
nowa – koszty ponosi ratusz.

I właśnie takie nielegalne przy-
łącza są jednym ze źródeł proble-
mu. Gdy spadnie ulewny deszcz, 
kanalizacja deszczowa szybko się 
zapełnia, a kratkami ściekowymi 
wypływa na ulicę nadmiar wody 
opadowej – wraz z tym, co w ka-
nale się z nią zmieszało, a czego 
nie powinno w nim w ogóle być. 
– Ale to są pojedyncze przypad-
ki, które staramy się eliminować  
– mówi Paweł Gawroński.

Dym prawdę ci pokaże
Ta eliminacja przyspieszy, gdy 

Zakład Usług Komunalnych za-
cznie używać zakupioną niedaw-
no zadymiarkę. Urządzenie to 
wtłacza pod ciśnieniem do kanału 
deszczowego dym – i gdy ten dym 
zacznie się pojawiać w dachowym 
wylocie odpowietrznika kanaliza-
cji sanitarnej na pobliskiej pose-

sji – będzie to znaczyło, że dom 
ma nielegalne podłączenie swej 
kanalizacji sanitarnej do kolekto-
ra burzowego. Zadymiarki są już 
stosowane w niektórych miastach  
w Polsce, z sukcesem. 

zapchane i wąskie
Dlaczego jednak kanały bu-

rzowe w ogóle się przepełniają? 
Po pierwsze – często są zniszczo-
ne. Gdy trzy lata temu próbowa-
no udrożnić kanał burzowy idący 

przez fragment os. Starzyńskie-
go, okazało się, że jego przekrój 
w 80% był przerośnięty korzenia-
mi i zatkany odpadami – co powo-
dowało zalewanie posesji przy ul. 
Nowej. 

Teraz ten problem jest już ure-
gulowany – ale kanalizacji desz-
czowej mamy w Łowiczu oko-
ło 50 kilometrów – więc miejsc 
zniszczonych może być więcej. 

Po drugie – różne średnice mają 
rury w kanałach burzowych. Naj-

Punkt zapalny

Gdy trzy lata temu 
próbowano udrożnić 
kanał burzowy idący 
przez fragment os. 
Starzyńskiego, okazało 
się, że jego przekrój  
w 80% był przerośnięty 
korzeniami  
i zatkany odpadami 
– co powodowało 
zalewanie posesji  
przy ul. Nowej. 

wojciech  
waLigórski

wojciech.waligorski@lowiczanin.info
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większe nawet 800 mm (np. w ul. 
Armii Krajowej), większość 500 
mm, ale są wąskie, 200- a nawet 
100-milimetrowe. I te przekroje są 
za małe. 

nawałnice  
coraz częściej
Być może kiedyś starczały, gdy 

deszczy było więcej, ale spokoj-
niejszych. Teraz to się zmieniło. 
– Dawniej tzw. deszcze nawalne 
mieliśmy 2-3 razy w roku, ostat-
nio notujemy 10, nawet 15 nawał-
nic rocznie – obserwuje naczelnik 
WSK.

A jeśli na metr kwadratowy 
spada w ciągu godziny kilkadzie-
siąt litrów wody, to wąskie rury 
tego nie odbiorą. A zdarza się, że 
nawet gdy one są wystarczające, to 
dławienie następuje przy separato-
rach na ujściu do Bzury, Malinów-
ki czy kanału Kostka. Separatory 
tłuszczów to jakby mini oczysz-
czalnie mechaniczne, mające nie 
dopuścić substancji ropopochod-
nych z asfaltu (najczęściej z ciek-
nących misek olejowych) do rze-
ki. Sęk w tym, że mają 250 mm 
średnicy – za mało jak na ulewę. 

Dlatego też ratusz wymaga 
obecnie od inwestorów, szczegól-
nie tych zagospodarowujących 
większe powierzchnie, budowy 
podziemnych zbiorników reten-
cyjnych, w których nadmiar wód 
opadowych można zgromadzić, 
by go wypompować po ulewie,  
w spokojnym czasie. Takie po-
wstały np. na terenie centrum han-
dlowego Stop Shop.

sanitarna  
nie jest do tego
Podczas ulewy następuje jed-

nak także przedostawanie się wód 
opadowych do kanalizacji sa-
nitarnej. Niektóre jej odcinki są 
bowiem już stare i zniszczone.  
– Budowane były z kamionki,  
a łączenia były kielichowe. Po 70 
latach tych złączy już w praktyce 
nie ma – obrazuje Janusz Micha-
lak, dyrektor zakładu usług Ko-
munalnych. Bo łączenia się oblu-
zowały, izolacja skruszała, papa 
pękła – w rezultacie do środka do-

staje się ziemia lub piasek, a prze-
krój w uszkodzonym miejscu się 
zmniejsza. I przy obfitych opa-
dach do kanału dostaje się woda  
z gleby, tzw. infiltracyjna.

Po drugie, wiele jest znanych 
służbom komunalnym miejsc,  
w których do kanalizacji sanitar-
nej odprowadzone są wody opa-
dowe z dachów. Czasem dotyczy 
to nawet gmachów użyteczności 
publicznej. – Mamy sporo miejsc, 
gdzie rynny z bloków są włączone 
do kanalizacji sanitarnej – mówi 
Janusz Michalak. – Moglibyśmy 
w każdej chwili zamknąć te od-
pływy, nawet kilku ważnym insty-
tucjom. 

Na razie jednak dyrektor ZUK 
woli czekać aż właściciele posesji 
sami uporządkują odpływy desz-
czówki, o działaniach bardziej sta-
nowczych nie wspomina.

A czasami, gdy ulicami płyną 
już strumienie wody i grozi zala-
nie piwnic, strażacy, by przed tym 
uchronić, albo sami ludzie przed 
ich przyjazdem, podnoszą pokry-
wy włazów studzienek kanalizacji 
sanitarnej, by deszczówka do nich 
spłynęła. 

To zazwyczaj pomaga – tyle 
że zmieszane z wodą ścieki mogą 
wypłynąć w innym miejscu, przez 
właz innej studni czy przez kratkę 
ściekową w piwnicy bloku, tam 
gdzie się taka ostała. 

Bakterie  
by tego nie przeżyły
Jak do tego dochodzi? Więk-

szość tej deszczówki, która trafi-
ła do kanałów sanitarnych, docie-
ra do oczyszczalni ścieków. I tam 
stanowi problem. – Na oczysz-
czalnię dopływa dwa razy więcej 
ścieków niż jest wyprodukowanej 
wody – mówi Janusz Michalak.  
– To jest około 8 tysięcy m3 dzien-
nie, a po ulewnym deszczu nawet 
12 tysięcy na jedną zmianę. 

I gdy jest jej za dużo, kierow-
nictwo oczyszczalni podejmuje 
decyzję, żeby przyblokować do-
pływ – a to w trosce o jakość pro-
cesu oczyszczania. Zbyt rozrze-
dzone ścieki, w zbyt dużej ilości, 
wypłukałyby osad zawierający 

bakterie oczyszczające ścieki – do 
tego nie można dopuścić.

– A nie mamy zbiornika, któ-
ry uśredniałby wartość „ładunku” 
– mówi kierownik oczyszczal-
ni Cezary Kołodziejski. Uśrednił  
– czyli pozwolił wymieszać ście-
ki gęste z rzadszymi i dopiero 
potem poddał je procesowi bio-
logicznego oczyszczania. Kie-
rownik może mieć nadzieję na 
poprawę: w ramach prac moder-
nizacyjnych oczyszczalni powsta-
ną takie zbiorniki retencyjne na 
ścieki, przydatne właśnie w cza-
sie ulew – zostanie na nie wyko-
rzystanych 2000 m3 zbiorników,  
w których obecnie zachodzą reak-
cje biologiczne. 

Przyblokowanie odbioru ście-
ków w czasie gwałtownej nawałni-
cy i po niej powoduje oczywiście 
przepełnienie kanałów doprowa-
dzających i podejście ścieków pod 
włazy studzienek. Dlatego pod-
wyższono np. studzienki na ul. 
Gdańskiej, gdzie ten problem jest 
poważny. Zatkano też, już dawno 
temu, stosując tzw. klapy zwrotne, 
kratki ściekowe istniejące w piw-
nicach niektórych bloków ŁSM. 
Czasem z takim efektem, że ście-
ki zaczynały wybijać przez nie-
szczelności w posadzce. 

Czy jest nadzieja na zmia-
nę? Po części tak. Oczyszczal-
nia ścieków po modernizacji bę-
dzie miała większą przepustowość  
i wspomniane zbiorniki retencyj-
ne, będzie więc w stanie przyjąć 
więcej ścieków nawet po oberwa-
niu chmury. Ale czy aż tyle, ile jej 
dostarczy dziurawa kanalizacja 
sanitarna, zbierająca wodę z gle-
by i do której nawet urzędy mają 
wpięte rynny z deszczówką? Czy 
rzeczywiście bez obawy o pro-
ces oczyszczania da się pracować 
i przyjmować kolejne tysiące me-
trów sześciennych? 

Jeśli nie, to dławienie na wlo-
cie do oczyszczalni w godzinach 
deszczowego szczytu pozostanie 
z nami na długo. Wraz z zapacho-
wymi i wizualnymi tego konse-
kwencjami. 

ReKLAmA

Łyszkowice | Sesja znów nie mogła być przeprowadzona

Do trzech razy sztuka?
1 lipca byli radni,  
ale nie było dla nich 
wolnej sali.  
23 lipca odwrotnie  
– sala była gotowa,  
ale przybyło tylko  
troje z piętnaściorga 
radnych. Kiedy  
w końcu odbędzie się  
XXI w tej kadencji 
sesja Rady Gminy 
Łyszkowice?

Przypomnijmy, że według 
przyjętego na początku roku,  
w formie uchwały, planu pracy 
rady, lipiec miał być miesiącem 
wolnym od sesji. Mimo to, ze 
względu na kilka spraw wymaga-
jących omówienia, przewodniczą-
ca rady Grażyna Rykała zwołała 
sesję na 1 lipca. Mówiła wtedy, 
że robi to na wniosek wójta Ada-
ma Ruty, choć tryb zwołania był 
zwyczajny, a wójt oświadczył, że 
wtedy nie składał wniosku o zwo-
łanie, bo choć były sprawy do 
omówienia, nie należały do tych, 
które nie mogą poczekać.

Planowana wtedy sesja się nie 
odbyła, nie było bowiem wolnej 
sali, w GOKiS trwały równole-
gle wcześniej umówione zajęcia 
Klubu Seniora „Jutrzenka” oraz 
młodzieży bawiącej się z anima-
torem (jedne i drugie zajęcie pro-
wadzone przez osoby z zewnątrz). 
Sprawę tę omawialiśmy już na na-
szych łamach, zamieszczając też 
oświadczenia zarówno wójta Ruty, 
jak i przewodniczącej Rykały.

W kontekście sytuacji z 23 lip-
ca, ważne wydaje się to, co wtedy, 
podczas bardzo nerwowej wymia-
ny zdań mówili radni, z których 
wielu mówiło, że nie pasuje im 
późniejszy termin, ze względu 
na planowane wcześniej wyjazdy 

urlopowe (które planowali właśnie 
na lipiec, wiedząc, że ma to być 
miesiąc bez sesji). 

Sesja została jednak zwołana  
w trybie nadzwyczajnym na 23 
lipca. Wcześniej były wysyła-
ne zaproszenia, dotarło też (2 dni 
wcześniej) takie zaproszenie do 
naszej redakcji. Na wyznaczoną 
godzinę 11.00 przybył wójt wraz  
z pracownikami urzędu, przewod-
nicząca Grażyna Rykała i dwoje 
radnych – popierająca wójta Tere-
sa Krawiec oraz Igor Wojciechow-
ski, kojarzony raczej z grupą opo-

zycyjną względem wójta, mającą 
natomiast większość w radzie. 

Poglądy radnych nie miały  
w tym momencie i tak większego 
znaczenia, bo wobec braku kwo-
rum sesja nie mogła zostać prze-
prowadzona. Dawno już nie było 
w gminach naszego regionu sytu-
acji, w której sesja nie odbyła się 
właśnie z powodu zbyt małej licz-
by radnych.

Wójt Ruta od razu po stwier-
dzeniu braku kworum złożył 
wniosek o zwołanie sesji na dzień 
29 lipca. Jeżeli również ona się 
nie odbędzie, gmina może stracić  
(z powodu przekroczenia terminu 
na podpisanie umowy z wyłonio-
nym wykonawcą) szansę na zakup 
samochodu dla referatu gospodar-
czego. Do zabezpieczonej w bu-
dżecie kwoty, jeśli umowa ma być 
podpisana, trzeba bowiem doło-
żyć z budżetu ok. 13.650 zł.

W programie obrad mia-
ły się też znaleźć m.in. uchwały  
o zgodzie na zaciągnięcie kredy-
tu długoterminowego, pożyczki  
z WFOŚiGW, a także o udzieleniu 
pomocy gminie Jasło, zmagającej 
się ze skutkami poważnej powo-
dzi.  tm

Dawno już  
nie było w gminach 
naszego regionu 
sytuacji, w której  
sesja nie odbyła się 
właśnie z powodu  
zbyt małej liczby 
radnych.

Mimo zwołania sesji, większość krzeseł pozostała pusta. 
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ReKLAmA

Gmina Chąśno | Oświadczenia majątkowe

Zarobki i zasoby urzędników i radnych
Publikujemy kolejną 
część oświadczeń 
majątkowych naszych 
samorządowców za rok 
2019. Tym razem kolej 
na gminę Chąśno.

 Dariusz Reczulski, wójt, 
wykazał oszczędności w wyso-
kości 12 tys. zł we współwłasno-
ści małżeńskiej. Posiada dom  
o pow. 150 mkw. i wartości 420 
tys. zł oraz mieszkanie o pow. 55 
mkw. i wartości 259 tys. zł. Wy-
kazał sprzedaż gospodarstwa rol-
nego w 2019 roku, z którego osią-
gnął przychód 20.000 zł i dochód 
4 tys. zł.

W ubiegłym roku zarobił 
140.409,67 zł (rok wcześniej 
134.769,08 zł) z tytułu zatrudnie-
nia w Urzędzie Gminy, 10.980 zł 
diety jako prezes Lokalnej Grupy 
Działania „Ziemia Łowicka”, 250 
tys. zł z tytułu sprzedaży gruntów 
rolnych, a także 1.736,54 zł dopłat 
rolniczych.

Wójt wykazał posiadanie sa-
mochodów osobowych: Ford 
Mondeo z 2007 i Hyundai 130  
z 2014 roku. Obydwa samochody 
posiada na zasadach małżeńskiej 
współwłasności. 

Jest zobowiązany kredytem hi-
potecznym w banku Millennium. 
Kwota do spłaty na 31 grud-
nia 2019: 74.932 CHF (franków 
szwajcarskich).

 Dorota Bogusz-Kurczak, 
sekretarz gminy, nie wykaza-

ła posiadanych oszczędności (rok 
wcześniej – 627,24 zł, dwa lata 
wcześniej 38.751,69 zł), wykazała 
natomiast posiadanie domu o pow. 
180 mkw. i wartości 450 tys. zł, na 
zasadach współwłasności małżeń-
skiej. Wykazała także posiadanie 
nieruchomości rolnej o pow. 1,97 
ha, wydzierżawionej nieodpłatnie 
bratu, o wartości 60 tys. zł, a także 
działki pod domem o pow. 0,3528 
ha i wartości 10.000 zł, na zasa-
dach współwłasności małżeńskiej.

Z tytułu zatrudnienia w Urzę-
dzie Gminy Chąśno uzyskała 
83.014,54 zł, a z tytułu działalno-
ści wykonywanej osobiście – 832 
zł. 

Sekretarz posiada samochód 
osobowy Ford Grand C-Max  
z 2014 roku, o wartości 35.000 zł. 

Jest zobowiązana kredytem hi-
potecznym zaciągniętym na bu-
dowę domu w BGŻ BNP Paribas 
– 154.636,48 zł oraz kredytem ob-
rotowym w Banku Spółdzielczym 
Ziemi Łowickiej – 15 tys. zł.

 Anna Bielecka, skarb-
nik gminy, wykazała posiada-
nie 108 tys. zł oszczędności (rok 
wcześniej 66 tys. zł), a także domu  
o pow. 126 mkw. i wartości 186 
tys. zł, z tytułu służebności oso-
bistej.

Z tytułu zatrudnienia w Urzę-
dzie Gminy wykazała dochód 
75.676,06 zł oraz 2.292,86 zł 
zwrotu wkładów członkowskich 
OSM Łowicz.

Posiada samochód osobowy 
Suzuki SX4 z 2007 roku, o war-
tości 18 tys. zł. Jest zobowiązana 

kredytem mieszkaniowym hipo-
tecznym, zaciągniętym w 2016 r., 
na budowę domu jednorodzinne-
go dla syna i synowej. Na dzień 
31.12.2019 do spłaty pozostało 
skarbnik do spłaty 193 tys. zł.

 Ireneusz Sołtysiak, prze-
wodniczący Rady Gminy 
Chąśno, wykazał 36.780,38 zł 
oszczędności na zasadach współ-
własności małżeńskiej. Wy-
kazał posiadanie domu o pow. 
151,80 mkw. i wartości 450 tys. 
zł, a także gospodarstwa rolnego 
z zabudowaniami, o pow. 16,39 ha  
i wartości 270 tys. zł (obydwa na 
zasadach współwłasności małżen-
skiej). Z gospodarstwa otrzymał 
przychód 842.922,34 zł i dochód 
1.886,41 zł.

Wykazał dochody: z tytu-
łu emerytury 57.246,16 zł, diety 
Przewodniczącego Rady Gmi-
ny – 15,6 tys. zł, z tytułu pełnie-
nia funkcji delegata w Banku 
Spółdzielczym Ziemi Łowickiej  
– 589,76 zł, dieta członka komisji 
rewizyjnej LGD „Ziemia Łowic-
ka” – 61 zł oraz 3.000 zł z tytułu 
świadczeń 500+.

Posiada ciągnik rolniczy Deutz 
Fahr W 1058 Agroplus z 2003 
roku, o wartości 45 tys. zł oraz 
samochód osobowy Volkswagen 
Golf z roku 2010, wart 34.000 zł, 
na zasadach współwłasności mał-
żeńskiej.

Zobowiązany jest kredytem 
mieszkaniowym w banku PKO 
SA. Do spłaty na koniec 2019 
roku pozostało przewodniczące-
mu 83.756,24 zł

 Wiesława Adamowicz, 
radna – nie wykazała posiada-
nia oszczędności; wykazała na-
tomiast posiadanie domu o pow. 
250 mkw. i wartości 250 tys. zł we 
współwłasności małżeńskiej oraz 
gospodarstwa ogólnotowarowego 
o powierzchni 11 ha i wartości 600 
tys. zł z zabudowaniami (także we 
współwłasności małżeńskiej).  
Z tego tytułu osiągnęła 20.000 zł 
przychodu i 5.000 zł dochodu.

Radna wykazała dochód 4.140 
zł z diet radnej, przychód 9.844,80 
zł z tytułu umowy-zlecenia  
oraz 200 zł z Instytutu Ekonomii. 

Nie posiada mienia ruchomego 
oraz zobowiązań finansowych po-
wyżej 10 tys. zł.

 Andrzej Błażejewski, 
radny, nie wykazał posiada-
nych oszczędności (podobnie jak  
w poprzednich latach). Wynaj-
muje mieszkanie o pow. 51 mkw. 
Dochód osiągnięty przez radnego 
z tytułu zatrudnienia to 89.476 zł 
(po odliczeniach), a z tytułu peł-
nienia obowiązków społecznych 
i obywatelskich – 3.950 zł (rok 
wcześniej – 2.700 zł).

Posiada samochód osobowy 
Toyota Yaris 1.0 Active z 2014 
roku. Nie ma zobowiązań finanso-
wych na kwotę powyżej 10 tys. zł.

 Magdalena Boczek-Kro-
czek, radna, nie wykazała po-
siadanych oszczędności oraz ma-
jątku – jak rok wcześniej. Z tytułu 

sprawowania funkcji radnej otrzy-
mała 3.960 zł diety, natomiast  
z tytułu zatrudnienia jako opie-
kunka w autobusie – 606,23 zł.

Radna nie posiada mienia ru-
chomego oraz zobowiązań finan-
sowych powyżej 10 tys. zł.

 Bożena Brodecka, rad-
na, wykazała posiadanie oszczęd-
ności w wysokości 90 tys. oraz 
domu o pow. 140 mkw. i wartości 
230.000 zł (we współwłasności  
z synem). Jest współwłaścicielką 
gospodarstwa rolnego o pow. 8,71 
ha (rok wcześniej 8,92 ha) i warto-
ści 350 tys. zł. Osiągnęła z niego 
przychód w wysokości 35.000 zł 
oraz dochód 4.000 zł. 

Wykazała dochód z tytułu peł-
nienia funkcji sołtysa 5.264,76 zł 
oraz z tytułu pełnienia funkcji rad-
nej 5.700 zł (rok wcześniej 3.240 
zł).

Nie posiada mienia ruchomego 
ani zobowiązań finansowych po-
wyżej 10 tys. zł.

 Mariusz Gać, radny, na 
koniec ubiegłego roku miał zgro-
madzone 50 tys. zł na lokacie ter-
minowej. Wykazał posiadanie 
domu o pow. 130 mkw. i warto-
ści 160 tys. zł we współwłasności 
małżeńskiej oraz gospodarstwa 
rolnego z zabudowaniami, o po-
wierzchni 11,23 ha i wartości 400 
tys. zł (także we współwłasności 
małżeńskiej). Osiągnął z tego ty-
tułu przychód – 85 tys. zł oraz do-
chód 60 tys. zł.

Z tytułu karty podatkowej ro-
bót budowlanych osiągnął 25 tys. 
zł przychodu i 15 tys. zł dochodu, 
natomiast dochód z diet radnego 
to 2.880 zł.

Jest właścicielem ciągnika Ur-
sus C-360 z 1979 roku, warte-
go 12 tys. zł, ciągnika MF 6245 
z 2001 roku o wartości 58 tys. zł, 
kombajnu Claas Dominator 86  
z 1983 roku o wartości 65 tys. zł, 
a także samochodów osobowych: 
Toyota Avensis z 2006 roku o war-
tości 20 tys. zł i BMW E90 o war-
tości 18 tys. zł. Nie posiada zo-
bowiązań finansowych powyżej  
10 tys. zł.

 Julian Gawroński, radny, 
wykazał oszczędności w wysoko-
ści 15 tys. zł (rok wcześniej 16 tys. 
zł). Uzyskał 15.524,38 zł emery-
tury, 4.140 zł z tytułu diety radne-
go oraz 278,75 zł z własnej dzia-
łalności. 

Posiada samochód osobowy 
Volvo V50 z 2009 roku. Nie wy-
kazał zobowiązań finansowych 
powyżej 10 tys. zł.

 Mirosław Górajek, rad-
ny, wykazał posiadanie oszczęd-
ności w wysokości 14 tys. zł (rok 
wcześniej 17 tys. zł), a także domu 
o pow. 140 mkw. i wartości 200 
tys. zł. Posiada także wydzierża-
wione gospodarstwo (z zabudo-
waniami) o pow. 12,86 ha.

Wykazał dochody w wyso-
kości: 7.800 zł diety radnego, 
9.310,15 zł diety radnego Banku 
Spółdzielczego, a także 12.897,96 
zł z tytułu emerytury.

Nie wykazał posiadanego  
mienia ruchomego ani zobowią-
zań finansowych powyżej 10 tys. 
zł.

 Dariusz Jaros, radny, wy-
kazał posiadanie oszczędności  
w wysokości 5 tys. zł (rok wcze-
śniej 3.000 zł, dwa lata wcześniej 
– 1.000 zł), domu o pow. 154 
mkw. i wartości 340.000 zł, a tak-
że gospodarstwa rolnego o pow. 
11,78 ha (z zabudowaniami) i war-
tości 170 tys. zł. Osiągnął z niego 
przychód w wysokości 147 tys. zł 
oraz 52,3 tys. zł dochodu.

Z tytułu diety radnego otrzymał 
3.780 zł. Posiada ciągnik rolniczy 
New Holand TD800 z 2006 roku, 
o wartości 62 tys. zł. Nie posiada 
zobowiązań finansowych powyżej 
10 tys. zł.

 Wiesław Kępka, radny, 
posiadał zgromadzone oszczęd-
ności w wysokości 20 tys. zł (po-
dobnie jak rok wcześniej). Jest 
współwłaścicielem domu o pow. 
232 mkw. i wartości 200 tys. zł. 
Ma też gospodarstwo rolne z za-
budową, o pow. 20,1713 ha o war-
tości 600 tys. zł, w tym: 12,3212 
ha jest we współwłasności, a 2,75 
ha – w dzierżawie. W ubiegłym 
roku osiągnął z niego przychód  
w wysokości 130 tys. zł i dochód 
– 40 tys. zł.

Z tytułu diety radnego otrzy-
mał 4.140 zł. Posiada ciągnik rol-
niczy Zetor 7245 z 1987 roku,  
o wartości 35 tys. zł, kombajn Bi-
zon z 1986 roku (wart 30 tys. zł), 
a także samochód osobowy Che-
vrolet Captiva z 2007 roku (rów-
nież 30 tys. zł). Nie posiada zobo-
wiązań pieniężnych w wysokości 
powyżej 10 tys. zł.

 Wiktor Lis, radny, wykazał 
posiadane oszczędności w wyso-
kości 25 tys. zł (rok wcześniej 12 
tys. zł). Jest właścicielem domu 
pow. 130 mkw. i wartości 250 tys. 
zł, a także gospodarstwa rolne-
go z zabudową, o pow. 16,35 ha, 
o wartości 200 tys. zł. Osiągnął 
z niego przychód 25 tys. zł i do-
chód 12 tys. zł.

Wykazał otrzymane dochody: 
z tytułu diety radnego 3.960 zł, 
z tytułu diety sołtysa – 1.440 zł 
oraz z umowy-zlecenia 1.007 zł. 

Radny jest właścicielem cią-
gnika Zetor Proxima z 2016 roku, 
o wartości 140 tys. zł oraz becz-
ki asenizacyjnej wartej 25 tys. zł. 
Nie posiada zobowiązań pienięż-
nych powyżej 10 tys. zł. 

 Janusz Majer, radny, 
nie zadeklarował posiadanych 
oszczędności (podobnie jak rok 
wcześniej). Wykazał natomiast 
posiadanie wspólnie z żoną domu 
o powierzchni 217,5 mkw. i war-
tości 350 tys. zł (według ubezpie-
czyciela), a także gospodarstwa 
rolnego o powierzchni 1,11 ha  
i wartości 40 tys. zł, z garażem. 
Z tego tytułu osiągnął przychód  
– 5.000 zł oraz dochód w wyso-
kości 900 zł. 

Otrzymał 5.700 zł z tytułu die-
ty radnego (rok wcześniej 3.100 

zł), 1.039,80 zł inkaso sołtysa 
oraz 41.385,68 zł z pracy zawo-
dowej. 

Wykazał także posiadanie sa-
mochodu osobowego Opel Insi-
gnia z 2010 roku oraz motocykla 
Honda Valkyrie z 1998 roku. Nie 
posiada zobowiązań pieniężnych 
powyżej 10 tys. zł.

 Paweł Majer, radny, nie 
wykazał posiadania oszczędności 
(tak jak rok wcześniej). Wykazał 
natomiast posiadanie we współ-
własności domu o pow. 200 mkw. 
i wartości 290.000 zł, a także go-
spodarstwa rolnego z zabudo-
waniami, o powierzchni 8,92 ha  
i wartości 630 tys. zł. Z tego tytu-
łu osiągnął 35.000 zł (nie określił  
w oświadczeniu czy przychodu, 
czy dochodu).

Radny osiągnął dochody w wy-
sokości: 3.600 zł z diet radnego, 
9.320 zł – z tytułu renty, 6.000 zł 
z dopłat ARMiR oraz 35.000 zł  
z gospodarstwa rolnego.

Posiada samochód osobowy 
Ford Fiesta oraz ciągnik rolniczy 
C-360. Na koniec 2019 roku ma 
do spłacenia dwa kredyty. Kwo-
ty pozostałe do spłaty to 14.000 zł  
i 300.000 zł. 

 Marcin Płuska, radny, 
wykazał zgromadzone oszczęd-
ności: 225 tys. zł na lokatach ter-
minowych (rok wcześniej 203 
tys. zł) oraz 16 tys. zł na rachun-
ku ROR (rok wcześniej 35 tys. zł).

We współwłasności małżeń-
skiej posiada dom o pow. 250 
mkw. i wartości 280 tys. zł. Ma 
też gospodarstwo rolno-hodowla-
ne (z zabudową) o wartości 800 
tys. zł: 12,73 ha we współwłasno-
ści i 8,23 ha jako własność. Z ty-
tułu posiadania gospodarstwa uzy-
skał 75 tys. zł przychodu i 25 tys. 
zł dochodu.

Z tytułu pełnienia funkcji rad-
nego otrzymał 4.140 zł diet. Jest 
właścicielem ciągnika rolniczego 
Zetor 5245 z 1988 roku, wartego 
28 tys. zł, ciągnika Pronar 82A  
z 2008 roku o wartości 48 tys. zł, 
a także samochodów: Opel Zafira 
z 2008 roku, o wartości 15 tys. zł 
(we współwłasności) oraz Toyota 
Corolla z 2005 roku, o wartości  
10 tys. zł.

Nie posiada zobowiązań pie-
niężnych na kwotę powyżej 10 
tys. zł.

 Agnieszka Zabost, rad-
na, na koniec 2019 roku posia-
dała zgromadzone oszczędności  
w wysokości 28.992,19 zł (rok 
wcześniej 23.158,24 zł).

Wykazała otrzymane do-
chody: 3.780 zł z tytułu pełnie-
nia funkcji radnego, 3.000,90 zł  
z umowy o dzieło, 30.570,36 zł 
z renty rodzinnej po zmarłym 
synu, a także 12.168,36 zł wyna-
grodzenia z Zespołu Szkół i Pla-
cówek Oświatowych Wojewódz-
twa Łódzkiego.

Nie wykazała posiadania mie-
nia ruchomego ani zobowiązań 
pieniężnych na kwotę powyżej  
10 tys. zł.  

opr. ks
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Gmina Bielawy | Nieoczekiwana wizyta lekarki na sesji Rady Gminy

Plany reaktywacji ośrodka
w Sobocie oburzają konkurencję
Małgorzata Gawora-Ziółek, prowadząca 
Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej Family 
Med w Bielawach, przybyła na sesję Rady Gminy 
22 lipca. Wizyta lekarki była niespodziewana,  
a jej wystąpienie pełne emocji. 

Lekarka dobitnie wyraziła swo-
je niezadowolenie z tego, że rad-
ni pojęli działania wspomagają-
ce powstanie nowej przychodni  
P.O.Z w Sobocie i angażowali się 
w zbieranie deklaracji do niej. Za-
rzucała radnym, że z tematem li-
kwidacji przychodni przyszli do 
gazety – choć tak nie było. Pisząc 
jakiś czasu temu obszernie o zli-
kwidowaniu przez nią przychod-
ni w Sobocie dowiedzieliśmy się 
o tym od mieszkańców, dopie-
ro później rozmawialiśmy o tym  
z radnymi. 

Małgorzata Gawora-Ziółek 
podkreślała, że pracuje na tere-
nie gminy około 20 lat, a przed  
4 laty utworzyła od podstaw swoją 
przychodnię w Bielawach. Dodała 
przy tym, że doktor Mariusz Paw-
łowski przestał prowadzić swoją  
(z końcem 2018 r. przestał dzia-
łać NZOZ Sanitas – przyp. red.)  
z przyczyn zdrowotnych, ona  
z nim nie walczyła i nie przy-
czyniła się do jego decyzji. Nie 
omieszkała jednak – na forum pu-
blicznym – poczynić kilka uwag  
na temat jego stanu zdrowia. 

Zdaniem Gawory-Ziółek „nie-
cna” była akcja zbierania dekla-
racji do doktora Mirosława Ziół-
kowskiego, który po likwidacji 

przychodni w Sobocie był zain-
teresowany prowadzeniem tam 
swojej przychodni. Zdaniem le-
karski akcja była nieuczciwa i nie-
zgodna z prawem, ponieważ nie 
można zbierać podpisów do nie-
istniejącej poradni. Można to ro-
bić tylko bezpośrednio, w istnieją-
cej poradni. Tymczasem złamano 
przepisy o ochronie danych oso-
bowych oraz ustawę o podstawo-
wej opiece zdrowotnej. Kolejny jej 
zarzut dotyczył tego, że potem te 
deklaracje gdzieś w Bielawach się 
poniewierały – bo warto wyjaśnić, 
że na terenie gminy nie postała 
nowa placówka Mirosława Ziół-
kowskiego, w opinii Gawory-Zió-
łek narobił on w gminie bałaganu. 

W sprawie przychodni w Sobo-
cie powtarzała to, co mówiła już 
wcześniej, gdy o sprawie pisali-
śmy, jakoby to jej wieloletni kie-
rownik Bolesław Sawicki przy-
czynił się do zamknięcia ośrodka. 
Przypomnijmy, bo pisaliśmy  
o tym w kwietniu, że Sawic-
ki zdecydował się odejść z pracy  
w Sobocie na znak protestu wobec 
decyzji swojej następczyni, któ-
ra postanowiła ośrodek zamknąć. 
Natomiast lekarka twierdzi,  
że zdecydowała się ośrodek w So-
bocie zamknąć, bo Sawicki nie-
spodziewanie poinformował ją 
o swoim odejściu tydzień przed 
Wielkanocą (czyli około 5 kwiet-
nia), ponieważ nie chciał się nara-
żać i pracować w czasie epidemii. 
Problem jednak w tym, że na se-
sji 22 lipca w Bielawach Bolesła-
wa Sawickiego nie było, więc nie 
mógł się odnieść do jej zarzutów. 

Prowadząca Family Med mó-
wiła więc, że ani nie była w sta-

nie zatrzymać Sawickiego, ani 
zatrudnić innego lekarza, bo już 
trwała epidemia. Twierdziła, że 
rozumie rozgoryczenie mieszkań-
ców, że nie zgadzają się z likwida-
cją ośrodka, który zawsze był, ale 
30 lat temu było w Sobocie wię-
cej mieszkańców i placówka mia-
ła rację bytu. Jej zdaniem obecnie, 
niezależnie kto będzie ją prowa-
dził, to nie da się jej utrzymać, bo 
taka jest struktura populacji. Jedy-
na możliwość, jaka była, to gdy-
by w Sobocie stworzyła filię – nie 
wyjaśniła jednak, dlaczego się na 
to nie zdecydowała. 

Donos do prokuratury
Sprawa zabieranych deklaracji 

do przychodni w Sobocie wciąż 
nie dawała jej spokoju, więc kolej-
ny raz mówiąc o tym powiedziała, 
że zbieranie ich przez osoby nie-
uprawnione, poza przychodnią, 
jest przestępstwem. Wyraziła na-
dzieję, że prokuratura się tym za-

interesuje – po czym przyznała,  
że ją o tym powiadomiła. – Nie 
możecie łamać prawa, bo chcecie 
poradnię. Utwórzcie ją sobie, to 
będziecie sobie zbierać deklaracje 
– mówiła zdenerwowana. 

Nieoczekiwanie zaatakowała 
też doktora Mirosława Ziółkow-
skiego, pytając się, kim on jest. 
Po czym sama odpowiedziała na 
to pytanie, że dermatolog wenero-
log. – Czy jest coś takiego na tere-
nie Soboty, o czym ja nie wiem? 
Epidemia chorób wenerycznych? 
Chorób skórnych? – że wybrali-
ście dla pacjentów z soboty Ziół-
kowskiego? Czy sobie kpicie ze 
starych ludzi? 

W tym momencie emocje się-
gnęły zenitu i lekarka rozpłaka-
ła się, mówiąc jeszcze, że przy-
szła do pracy w Bielawach jako 
młoda dziewczyna i zakochała się  
w tym, że ludzie byli tu inni i za-
wsze pomocni. – Zejdźcie z tej 
drogi, bo czekają nas ciężkie cza-
su i nie przetrwamy – tym zakoń-
czyła swoje wystąpienie. 

radni:  
zabrakło informacji 
Po tym wystąpieniu jako pierw-

sza głos zabrała rana Małgorzata 
Gajewska, która powiedziała le-
karce, że ta rozmowa o planach 
zamknięcia ośrodka powinna była 
się odbyć kilka miesięcy wcze-
śniej, gdy zapadła decyzja, a nie 
teraz, w lipcu. Lekarka powin-
na była powiadomić o swych za-
miarach pacjentów i Radę Gmi-
ny. – Powinna pani przyjść i się 
wytłumaczyć, a nie zrobiła pani 
nic, więc my, jako radni wybrani 
przez ludzi, podjęliśmy działania, 
jakich oczekiwali. Pomogło nam 
starostwo. Nie można powiedzieć,  
że przychodni nie będzie. 

W odniesieniu do tego lekarka 
wciąż obstawała przy tym, jakoby 
to, co robią mieszkańcy Soboty, 
było nieuczciwe, zaś radna prosi-

ła, żeby spojrzeć z drugiej strony: 
czy Gawora-Ziółek zachowała się 
uczciwie? 

Z kolei radna Barbara Wieteska 
powiedziała lekarce, że nikt jej nie 
robi krzywdy, nie ingeruje w jej 
działalność prowadzoną w Bie-
lawach, tylko chodzi wszystkim  
o zachowanie ośrodka w Sobocie 
i on powstanie, i będzie podlegać 
szpitalowi, bo włączyło się w to 
starostwo. – Co do Ziółkowskiego 
to źle pani mówi, że dermatolog  
i wenerolog, ponieważ robi spe-
cjalizację z medycyny rodzinnej. 

Małgorzata Gawora-Ziółek za-
rzuciła radnej, że ta ją pomówiła 
na wcześniejszej sesji, mówiąc, 
że ogołociła ośrodek w Sobocie  
z wyposażenia, tymczasem ona 
kupiła wszystko, co w nim było  
i to jest jej własnością. Barbara 
Wieteska przyznała, że powiedzia-
ła, że nie miała na myśli tego, że 
ośrodek jest okradziony. Wiedzia-
ła, że wyposażenie było, a go nie 
ma, nie znała szczegółów umowy 
zawartej między lekarzami. 

Gawora-Ziółek nie dawała za 
wygraną i użyła kolejnego, w su-
mie słabego argumentu, że trzeba 
mieć trochę godności i czekać, aż 
pacjenci przyjdą (w sensie: do no-
wego P.O.Z.), a nie namawiać lu-
dzi do tego, żeby się zapisali. 

czy ten pomysł  
ma jakieś szanse?
Na pomyśle reaktywacji ośrod-

ka nie zostawiła suchej nitki. Jej 
zdaniem nikt nie udźwignie pro-
wadzenia placówki w tak małej 
miejscowości. Uznała, że to mar-
notrawienie publicznych pienię-
dzy, bo to do niczego nie doprowa-
dzi, ale nie wyjaśniła czy chodzi 
jej o prowadzony obecnie remont. 

Radny Krzysztof Racewicz od-
parł, że on rozumie rachunek eko-
nomiczny i podjętą decyzję, ale 
ludzie nie zostali dobrze o niej po-
informowani, stąd oburzenie. – To 
nie było po ludzku uznać, że 1300 
pacjentów to jest worek kartofli  
– powiedział obrazowo. Dodał,  
że w dzisiejszych czasach poje-
chanie 5 km do Bielaw to nie jest 
problem, jednak wiele osób obra-
ziło się na takie traktowanie i brak 
informacji i dlatego nie chce le-
czyć się w Bielawach. 

Odniósł się też do słów doty-
czących specjalizacji doktora Zió-
łowskiego, jakie wypowiedziała 
lekarka: – Sugestia, że w Sobocie 
jest epidemia chorób wenerycz-
nych z ust kobiety i lekarki – jest 
mało elegancka – rzekł dobitnie. 

I dodał, że on ją rozumie,  
że wolałaby nie mieć konkuren-
cji, bo wtedy miałaby więcej pa-
cjentów i większy zysk, jednak  
w pobliskiej gminie Bedlno są aż 
4 P.O.Z i jakoś się utrzymują, a to 
podobnej wielkości gmina. 

Przewodniczący Rady Gmi-
ny Andrzej Zimiński podsumo-
wał dyskusję, mówiąc, że pacjen-
ci mają prawo wybrać sobie, gdzie 
chcą się leczyć i dwa razy w roku 
zmienić P.O.Z. i nie ma sensu się 
więcej o to kłócić. – A konkuren-
cja przynosi same dobre rzeczy  
– dodał inny radny. 

Powinna pani przyjść  
i się wytłumaczyć, 
a nie zrobiła pani 
nic, więc my, jako 
radni wybrani przez 
ludzi, podjęliśmy 
działania, jakich 
oczekiwali. Pomogło 
nam starostwo. Nie 
można powiedzieć, że 
przychodni nie będzie. 

Małgorzata Gawora-Ziółek (z prawej) na sesji Rady Gminy bielawy 22 lipca. 
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Szczecin – Gdańsk | Dobiega końca rejs żeglarski Stefańskich

Morze uczy pokory
10 dni płynięcia pod wiatr, potem burze i silne 
wiatry, poważna awaria w czasie niesprzyjającej 
pogody – złamanie płetwy sterowej i jej utrata, 
wołanie o pomoc na alarmowym kanale radiowym 
Mayday! – to doświadczenia, jakie przeżyła 
rodzina Stefańskich z Łowicza, która właśnie 
kończy swój rejs wzdłuż polskiego wybrzeża,  
ze Szczecina do Gdańska. 

Ale, zapewniamy, wszyscy – 
Joanna i Piotr oraz trójka ich dzie-
ci: 13-letnia Amelka, 12-letnia Ala 
i 9-letni Jaś – są cali i zdrowi. Na 
zdjęciach, które do nas przysyłają 
widać opaleniznę i uśmiechy.

Rejs rozpoczęli 10 lipca i przez 
10 kolejnych dni płynęli pod wiatr. 
– W Polsce wieje 90% wiatrów 
zachodnich, a my trafiliśmy aku-
rat na 10% wschodnich. I plan 
płynięcia z wiatrem nie sprawdził 
się – pisała do nas, krótko po roz-
poczęciu rejsu pani Joanna. Jesz-
cze na Zalewie Szczecińskim coś 
ich spowalniało. Okazało się, że 
ciągną za sobą około 30 kg pod-
wodnej flory, która powodowała, 
że tracą sterowność i szybkość. 

Problem szybko udało się roz-
wiązać i wypłynęli na pełne mo-
rze, gdzie dzieci poznały trudy 
choroby morskiej. Zgodnie z pla-
nem zawijali po drodze do portów: 
w Dziwnowie, Mrzeżynie, Koło-
brzegu i Darłowie. 

zachodni wiatr 
wreszcie przyszedł
Dopiero po 11 dniach żeglo-

wania zaczął wiać zachodni wiatr 
i zaczęli płynąć szybciej, pełnym 
wiatrem „na motyla”. Udało im 
się szybko dopłynąć do Ustki. 
Tu zrobili dwudniową przerwę,  
w czasie której urządzili sobie 
krótki rejs rzeką Słupią, korzysta-
jąc z pontonu, który przez cały 

czas ciągną za sobą. Postój miał 
inny ważny powód – urodziny ka-
pitana, z tej okazji urządzili piknik 
rodzinny. 

Poważne problemy rozpoczęły 
się 23 lipca, gdy rano zdecydowa-
li się opuści Ustkę, podczas silne-
go wiatru. Na silniku pokonali falę 
przybrzegową, za główkami por-
tu postawili żagle, ale zrefowali je 
(mniej zorientowanym wyjaśnia-
my, że refowanie stosuje się przy 
silnym wietrze, polega na zmniej-
szeniu powierzchni żagli). – Na-
gle, po wyjściu pół mili od główek 
portu, łamie się i urywa płetwa ste-
rowa. Zrzucamy żagle, włączamy 
silnik, ustawiamy łódkę dziobem 
pod falę. Łódka dryfuje w kierun-
ku umocnień brzegowych, więc 
decydujemy się wezwać pomoc  
z portu – napisała w dzienniku po-
kładowym pani Joanna. 

Mayday! w eterze
Żaglówka kołysała się na falach 

przy stanie morza 5 B. Sytuacja 
była trudna, ale jak zapewniają – 
wszystko było po kontrolą. Rodzi-
na ubrana w kamizelki ratunkowe 
czekała na pomoc. Po około 20 
minutach przypłynął do nich bos-
man z portu, który ocenił, że nie 
jest stanie ściągnąć ich do portu na 
silniku 70 KM, jakim dysponuje. 
Zapada decyzja, że trzeba urucho-
mić procedurę Mayday! Kapitan 
zgłasza na alarmowym paśmie ra-

diowym, że łódka utraciła sterow-
ność i jest zagrożenie życia załogi. 

Do Stefańskich podpływają 
jednostki, które odebrały sygnał. 
Jako pierwszy kuter rybacki z Ust-
ki, który ustawił się na nawietrznej 
– tak, aby osłonić żaglówkę od fal. 

W ciągu kilku kolejnych minut 
przybyły dwie jednostki należące 
do Morskiej Służby Poszukiwa-
nia i Ratownictwa. Jedna z nich 
zabrała z pokładu żaglówki dzieci  
i przetransportowała je do portu. 

Rodzice pozostali na żaglów-
ce, która została przez drugą zało-
gę odholowana na linie do portu. 
Zajęło to około 20 minut, na czas 
akcji kapitanat portu zamyka dla 
bezpieczeństwa kładkę dla prze-
chodniów. 

Warte podkreślenia jest jed-
nak to, że dzieci Stefańskich były  
w tym czasie pod opieką Mor-
skiej Służby Poszukiwania i Ra-
townictwa, która stanęła na wy-
sokości zadania. Dzieci zostały 
zabrane na pokład dużego statku 
SAR, stojącego w porcie. Ratow-

nicy oprowadzili dzieci po nim  
i opowiedzieli im, na czym pole-
ga ich praca. 

Burza w łebie,  
2 mile od portu
Wymuszony awarią postój  

w Ustce trwał 2 dni, ponieważ 
trzeba było czekać na zamówio-
ną w miejscowym warsztacie, 
poleconym przez bosmana por-
tu, płetwę sterową. Została ona 
wykonana na czas. Po usunięciu 
awarii, 26 lipca, rodzina po raz 
drugi zdecydowała, że opuszcza 
Ustkę, aby płynąć do Łeby. Wiał 
silny wiatr, więc refowali grota 
(główny żagiel) do końca płynę-
li tylko na zrefowanym foku i sil-
niku. Około godz. 15.10 dopadła 
ich burza z piorunami, żaglówką 
rzucało na boki. Byli zaledwie 2 
mile od portu w Łebie, a nie mo-
gli do niego dopłynąć. Pani Jo-
anna pytała przez radio kapitanat 
portu, czy mogą wpłynąć. Kapi-
tanat odpowiadał, że wiatr jest tak 
silny, że jeśli mają mocny silnik, 

to mogą próbować. Mieli słaby, 
więc nie ryzykowali. Nawałnica 
spowodowała, że stracili widocz-
ność, główki portu „zniknęły” im 
z oczu. Czekali do momentu, aż 
wiatr się uspokoił. Około 16.30, 
w strugach deszczu wpłynęli do 
Łeby. Poczuli się bezpiecznie. 
Sympatyczne powitanie zrobili 
im żeglarze na łódce, przy której 
zacumowali – to Tomek i Maciej  
z Krakowa. Zanim jednak pozna-
li ich lepiej, poszli na miasto i na 
mszę św. do kościoła. 

Wieczorem, w ramach integra-
cji żeglarskiej sąsiedzi zaprosili 
ich do siebie na pokład. Dzieci 
zagrały w „Chińczyka” z Tom-
kiem, a pani Joanna i Piotr opo-
wiadali Maćkowi, jak trudnym 
przeżyciem była dla nich burza 
na morzu.

W dzienniku pokładowym 
pani Joanna zapisała, że ona 
i mąż są tym dniem wyjątko-
wo zmęczeni. – To doświadcze-
nie pokazało, jak Morze Bałtyc-
kie jest nieprzewidywalne. Cały 
dzień pięknej, słonecznej, pogo-
dy i godzinna burza, po przeży-
ciu której uczymy się pokory do 
morza, i do życia – pisze. 

Z Łeby rodzina popłynę-
ła na wschód, docierając do ko-
lejnych portów. We wtorek byli 
we Władysławowie i planowali 
jeszcze dopłynąć na Hel, a po-
tem – do Gdańska. Tam planowa-
li zakończyć podróż. Wcześniej 
jednak, właśnie dzisiaj (30 lipca) 
pan Piotr miał wyruszyć pocią-
giem do Szczecina po samochód  
z przyczepą, aby wrócić nim do 
Gdańska po rodzinę i żaglówkę. 
A potem pozostanie im tylko po-
wrót do Łowicza.  mwk 

morze bałtyckie  
jest nieprzewidywalne. 
cały dzień pięknej, 
słonecznej,  
pogody i godzinna 
burza, po przeżyciu 
której uczymy  
się pokory do morza,  
i do życia.

Mama Joanna wychodzi spod pokładu, tata Piotr (niewidoczny  
na zdjęciu) z pewnością za sterem, a dzieci śpią na pokładzie. 
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Cali i zdrowi czyli załoga rodziny Stafańskich w drodze z Łeby  
do Władysławowa. Tata steruje, mama robi selfie. 

fO
T.

 P
IO

TR
 I 

jO
A

N
N

A
 S

Te
fA

ń
S

c
y



 www.lowiczanin.info16 30 lipca 2020      nr 31   

Fotoreportaż

Łowicz | Stalowe elementy konstrukcji wiaduktu już przywiezione i montowane 

Najdłuższe przęsło będzie
miało 46 metrów
Ten podwykonawca może imponować: swoje 
zrobi w kilka tygodni, potem będzie musiał 
czekać na opóźniające się podpory. Pracy 
specjalistów Wytwórni Konstrukcji Stalowych 
z Grybowa przypatrywaliśmy się z bliska. 

Budowali już większe kon-
strukcje. To ich dziełem są mo-
sty Świętokrzyski i Siekierkowski 
w Warszawie, a konkretniej to, co 
w nich stalowego – bo najpierw 

musi być stal, by na niej wylano 
beton. Oczywiście, można ina-
czej, w konstrukcji wyłącznie be-
tonowej powstaje na przykład bu-
dowany obecnie równolegle most 
nad rzeczką Zwierzyniec i uli-
cą Arkadyjską, także w Łowiczu. 
Ale tam pracuje ekipa głównego 
wykonawcy – firmy Trakcja. Tu-
taj, przy Dworcu Głównym, gdzie 
przyszły wiadukt nad torami opar-

to o konstrukcję stalową – zamó-
wienie złożono u nich. 

U nich – to znaczy w WKS 
Grybów. W firmie z tradycjami 
sięgającymi roku 1947. To niby 
niewiele, ale tutaj tradycja jest 
żywa. – Ja pracuję w tej firmie 
od roku 1989 – mówi Bogusław 
Broda, brygadzista.– Mój tata za-
czął w niej pracować od razu po 
wojnie i pracował do emerytury. 
a mój syn zatrudnił się 6 lat temu, 
to jego pierwsza praca – i też jest 
tu z nami. 

Za chwilę rzeczywiście pod-
chodzi do nas młody chłopak, 
który w dalszej rozmowie wyja-
śnia nam, w jaki sposób kontroluje 
się jakość spawów w konstrukcji. 

To syn, Paweł. – Takich rodzin jest  
w firmie więcej, z dyrekcją włącz-
nie – zapewnia pan Bogusław. 

Nie pracowaliby, gdyby firma 
źle się miała, ale oni nie narzeka-
ją. Zleceń nie brakuje. Nawet u nas 
byli ze dwa lata temu, gdy kładli 
konstrukcję na Skierniewce w Ar-
kadii, teraz, na tej samej linii kole-
jowej budują też most nad Rawką 
przed Kęszycami. Ale podejmu-
ją się większych prac, jak mają-
cy 170 metrów długości most na 
Dunajcu w Nowym Sączu (też  
2 lata temu) czy wspomniane mo-
sty warszawskie. – Robimy solid-
nie, dobrze – mówi prosto Bogu-
sław Broda.

Ale nie pracowaliby też, gdyby 
praca nie była ciekawa. Brygadzi-
sta podkreśla, że nie pracują utar-
tym schematem, że każdy most 
jest nowym wyzwaniem – bo też 
i projektanci uciekają się do róż-
nych konstrukcji.

Ten łowicki będzie się skła-
dał z trzech części: dwóch dojaz-
dowych, między przyczółkami  
a podporami, i głównej, najdłuż-
szej, o wspomnianej w tytule roz-
piętości 46 m, między podporami 
po północnej i południowej stro-

wojciech  
waLigórski

wojciech.waligorski@lowiczanin.info
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Belki przyszłej jezdni. Widać zaczepy lin nośnych.
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...a tak wyglądał przedwczoraj, gdy pojawiły się pierwsze połączenia między łukami
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Brygadzista Bogusław Broda przy elementach nośnego łuku. W WKS pracuje od 31 lat.
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Tak wyglądał pierwszy segment konstrukcji łukowej wraz z elementami jezdni w ubiegłym tygodniu...
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Boczna część jezdni. Na niej powstanie chodnik.
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Praca w tak wygodnej pozycji i na tak niewielkiej wysokości  
to na tej budowie rzadkość.

nie torów, przerzuconej nad całym 
szerokim tu torowiskiem i nad to-
warzyszącą mu trakcją. 

Ta środkowa część podwieszo-
na będzie na dwóch łukach, od 
których odchodzić będą albo prę-
ty, albo stalowe liny o średnicy 
minimum 80 mm – te montować  
i napinać będzie jeszcze inna, wy-
specjalizowana firma.

Łuki dostarczone są w trzech 
odcinkach każdy. Gdy byliśmy 
na budowie w ubiegłym tygo-
dniu, montowano skrajne części 
łuku z jednej strony do belek pły-
ty nośnej. Potem nastąpi połącze-
nie całego dołu (przyszłej jezdni), 
w trzecim etapie do tego spodu 
przymocowane zostaną skrajne 
elementy łuku z drugiej strony  
– i dopiero na koniec łuki zostaną 
uzupełnione o swe części szczy-
towe. 

Każda z części jednego łuku 
– choć z daleka wygląda on dość 
filigranowo – waży około 18 ton. 
Do spawania są mocowane na me-
talowych podporach – jedną z ma-
szyn najbardziej potrzebnych na 
budowie jest dźwig. Ten obecnie 
pracujący ma udźwig 260 ton, po-
tem przyjedzie większy – o czym 
dalej.

Połączyć, znaczy w tym przy-
padku zespawać. Stosuje się spa-
wanie elektryczne, a spawalnicze-
go drutu zużywa ogromne ilości. 
Wystarczy sobie zresztą wyobra-
zić, że w konstrukcjach stosuje się 
blachy o przekroju często 40 i 50 
mm, ale na łukach nawet 90 mm! 
Sfazowanie tego do spawania daje 
potężną wielkość spoiny.

– I nie może być w niej żadnej, 
najmniejszej nieciągłości – mówi 
Bogusław Broda. Kontrola jakości 
wykonania spawu jest drobiazgo-
wa, przeprowadza się ją z użyciem 
urządzenia ultradźwiękowego, bę-
dącego w stanie wykryć każdą 
szczelinę czy pęcherzyk, nawet 
średnicy główki od szpilki. Spaw 
musi być lity.

Musi też być odpowiednio za-
bezpieczony. Elementy składowe 
przyjeżdżają z Grybowa już za-

bezpieczone czterema warstwa-
mi powłok antykorozyjnych. Spa-
wy i miejsca przyległe będą tu,  
na miejscu, najpierw piaskowane 
pod ciśnieniem, potem metalizo-
wane, pokrywane farbą uszczel-
niającą, międzywarstwową,  
w końcu nawierzchniową. 

– Mamy bardzo dobrych fa-
chowców: spawaczy, monterów 
– zachwala brygadzista. Na bu-
dowie widać, w jak trudnych po-
zycjach często pracują spawacze, 
łącznie ze spawaniem w pozy-
cji leżącej, nad głową. A niekie-
dy praca jest na sporych wyso-
kościach. W Łowiczu od spodu 
jezdni do najwyższego punktu 
konstrukcji będzie 12 metrów.

Gdy już cała konstrukcja wia-
duktu będzie zespawana i za-
bezpieczona, 15-osobowa eki-
pa WKS wróci do siebie. Gdyby 
na budowie wszystko było w po-
rządku, zostaliby, aby montować 
wszystko na przyczółkach i pod-
porach mostu – ale w porządku 
nie jest, główny wykonawca ma 
ogromne opóźnienia, stąd po pół-
nocnej stronie nie ma ani przy-
czółka, ani żadnej podpory. Więc 
gotowa do kładzenia konstrukcja 
poczeka, aż to się zrobi. Pierwsze 
prace przy podporze nr 6, od stro-
ny północnej, mają się rozpocząć 
w sierpniu.

Gdy tylko otrzymają sygnał, 
że wszystko gotowe, przyjadą  
i zarzucą konstrukcję na podpory 
– tworząc główny element wia-
duktu, ten wiodący nad torami. 
Zamówią do tego w specjalistycz-
nej firmie mocniejszy dźwig, na 
gąsienicach, o nośności 600 ton. 
Przyjedzie na 25 samochodach, 
jedna gąsienica tego monstrum 
waży 30 ton. Powinien wystar-
czyć, bo cały centralny element,  
z łukiem, to „zaledwie” 240 ton. 

Ten główny element zosta-
nie ustawiony na podporach  
w nocy, przy wstrzymanym ru-
chu pociągów. To dopiero będzie 
widowiskowe! Ale kiedy to nastą-
pi – pewnie nawet w samej Trakcji 
jeszcze nie wiedzą. 

Na elementach gotowych widać iloma warstwami substancji 
ochronnych są pokryte. Spawy będą tak samo konserwowane.
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LISTY  
DO REDAKCJI

To było piękne 
zaangażowanie

Szanowna Pani Alicja Chojecka
Dyrektor Polskiego Biura Podró-

ży Orbis w Łowiczu
Gratulujemy 50-letniego Jubile-

uszu Pracy Zawodowej
W czasie 50-letniej pracy zawo-

dowej maleńką cząstkę z tego cza-
su przeznaczyła Pani naszemu Ze-
społowi Pieśni i Tańca „Księżacy”  
z Łyszkowic, za co jesteśmy wdzięcz-
ni i pięknie dziękujemy.

W tym Uroczystym Dniu życzy-
my Jubilatce dużo zdrowia, długich 
lat życia i zasłużonego wypoczynku 
w wolnym już czasie.

Jacek Zemełko (brat Hanki)
Czesław Jabłoński – kierownik 

zespołu, Lucyna Kocemba  
oraz wszyscy „Księżacy”

Sz. Pani Alicja Chojecka
Pamiętamy i jesteśmy wdzięcz-

ni za wszelkie dobro i przyjem-
ności jakie Pani nam czyniła  
w latach 1975-1993 w okresie na-
szej współpracy między Orbisem  
a Księżakami.

Wspominamy organizowane 
przez Panią dla naszego zespołu 
wczasy i lot samolotem do Bułgarii, 
Rumunii, a także podróż „Pocią-
giem Przyjaźni” do Moskwy, Miń-
ska, Wilna i Leningradu.

Pamiętamy, jak do Łyszko-
wic pod świetlicę zakładu „Polfa” 
przyjeżdżał pięknie prezentujący 
się komfortowy czerwony autokar  
z logo firmy Orbis i zawoził nasz 
zespół Księżacy do Arkadii i Nie-
borowa, aby tam w plenerze przed-
stawić obrzędy ludowe z insceniza-
cją „Wesela Łowickiego” dla grupy 
turystów z Japonii i Stanów Zjed-
noczonych Ameryki. Był to miły  
i niezapomniany czas współpracy  
z Orbisem kierowany osobiście 
przez Panią. Był to czas, który dzi-
siaj możemy z rozrzewnieniem 
wspominać i żałować, że czas szyb-
ko mija i co dobre szybko się kończy.

Z dumą i mobilizacją członko-
wie Zespołu przyjmowaliśmy Pani 

słowa – „na was zawsze mogę li-
czyć”.

Dzisiaj zespołu już nie ma, jed-
nak Pani nadal pozostaje w pamię-
ci i sercach jego członków. Jeszcze 
raz życzymy, aby w tym wolnym 
czasie dopisywało tak potrzebne, 
cenne zdrowie, była radość, po-
myślność, optymizm i humor na 
długie lata życia.

Do opisanych wspomnień za-
łączam zdjęcie z dnia 5.10.1985,  
w którym zespół Księżacy uczcił 
jubileusz X-lecia działalności. Ja-
cek Zemełko miał przyjemność  
i satysfakcję poprosić Panią  
do tańca w świetlicy zakładu Polfa 
w Łyszkowicach.

Po przeczytaniu informacji  
o Pani Jubileuszu i historii pracy 
zawodowej, zawartej w tygodni-
ku Nowy Łowiczanin nr 26 z dnia 
25.06.2020 spieszymy ze złożeniem 
tych gratulacji.

Księżacy
Łyszkowice, 25 czerwca 2020 r.

Ta południowa  
obwodnica  
mnie jest potrzebna.  
Czy na pewno?

Burmistrz Miasta Łowicza
Krzysztof Jan Kaliński
Opinia w sprawie koncepcji 

wschodniej i południowej dro-
gowej obwodnicy Łowicza (list 
otwarty)

Panie Burmistrzu! Chcę poru-
szyć w powyższej sprawie dwa te-
maty:

1. Obwodnica wschodnia Łowi-
cza i jej lokalizacja oraz podstawo-
we elementy

2. Uzasadnienie zaniechania 
budowy południowej obwodnicy 
naszego miasta

Ad. 1 Wschodnia obwodni-
ca Łowicza musi zawierać jako 
podstawowe elementy dwa obiek-
ty inżynieryjne: most przez Bzurę 
i wiadukt nad linią kolejową do 
Warszawy przejmujący funkcje 
przejazdu kolejowego w Mysła-
kowie. Brak wiaduktu przy prze-
widywanej częstotliwości ruchu 
pociągów średnio co 5 minut za-
korkuje całkowicie trasę z Łowi-
cza w kierunku autostrady i Skier-
niewic. Niezbędny jest powrót do 
starej koncepcji budowy trasy do-
jazdowej do autostrady obejmu-
jący powyższe obiekty inżynieryj-
ne wraz z odcinkiem nowej drogi 
omijającym leżące przy obecnej 
drodze zabudowania Mysłakowa.

Ad. 2 Południowa obwodni-
ca Łowicza jest całkowicie zbęd-
ną i bezzasadną koncepcją wo-
bec istnienia autostrady z węzłami  
w Łyszkowicach i Nieborowie. Ja-
kież to ośrodki produkcyjno trans-
portowe po tej stronie autostrady 
A2 ma połączyć rzeczona obwod-
nica? Dla lokalnego ruchu sa-
mochodów osobowych i ciężaro-
wych oprócz autostrady istnieje 
droga Łyszkowice – Bełchów oraz 
kilka dróg pomiędzy wioskami, 
np. Grudze – Zawady – Parma 
itd. Zamiast budowy obwodnicy 
wschodniej przecinającej rozjazdy 
kolejowe lepiej wybudować jeden 
wiadukt przez trasę do Skierniewic 
poza rozjazdami, np. w Bobrowni-
kach lub w Bełchowie.

Południowa obwodnica we-
dług przedstawionej w Nowym 
Łowiczaninie koncepcji odetnie las 
miejski od siedlisk zwierząt za rze-
ką Zwierzyniec. Wystarczy spa-
cer wzdłuż tej rzeczki od więzienia  
do lasu miejskiego i zalewu, aby 
spotkać samy, jaszczurki, zaskroń-
ce, dzikie kaczki, zobaczyć sielskie 
krajobrazy i ciekawy drzewostan 
pogrążone w ciszy.

Dla Łowicza istotne jest zreali-
zowanie dróg związanych z wia-

duktem w śladzie ulicy Warszaw-
skiej poczynając od ronda na 
ulicy Łódzkiej poprzez ul. Kolejową  
(z ewentualnym wiaduktem nad 
torami łączącym ul. Katarzynów), 
Kaliską i Dmowskiego na wiadukt 
jako ciągu ulicy zbiorczej z zaka-
zem ruchu tranzytowego egze-
kwowanym przez Policję. Wjazd 
na ulice miasta mogą mieć: trans-
port docelowy do Łowicza, samo-
chody firm łowickich i kierowane 
przez mieszkańców Łowicza. Jeże-
li zapędzą się w te rejony inne tiry, 
mają obwodnicę w ulicach Pryma-
sowskiej, Zanikowej, Poznańskiej  
i będą mogły ominąć Łowicz z ron-
da w Popowie nową trasą do Ar-
kadii. Łowicz nie potrzebuje pełnej 
obwodnicy.

Należy utrzymać istniejące ulice 
i drogi utwardzone i budować bez-
kolizyjne przejazdy przez tory kole-
jowe (np. niezbędny i możliwy tunel 
z Mostówki do ulicy Armii Krajo-
wej) i ścieżki rowerowe, eliminujące 
turystykę rowerową z najbardziej 
ruchliwych szos.

Z poważaniem
Andrzej Masztanowicz

Od redakcji:
Szanowny Panie Andrzeju,
Publikujemy list w całości, bez 

skrótów. Zgadzam się z większo-
ścią podnoszonych przez Pana 
argumentów, szczególnie z tym  
o konieczności budowy wiaduktu 
w Mysłakowie. Z wyjątkiem jed-
nego argumentu. Pyta Pan: „Ja-
kież to ośrodki produkcyjno-trans-
portowe po tej stronie autostrady 
A2 ma połączyć rzeczona obwod-
nica?”. Otóż, moim zdaniem fakt, 
że odpowiedź na to pytanie brzmi: 
żadne, jest argumentem za sen-
sownością jej budowy. Łowicz 
cierpi na brak terenów pod bu-
downictwo przemysłowe, powsta-
nie tej obwodnicy uruchomiłoby 
tu nowe możliwości. Zdaję sobie 
sprawę, że pole do dyskusji, gdzie 
je lokalizować, jest duże, niemniej 
skoro państwo widzi możliwość 
sfinansowania tej drogi, nie sko-
rzystać z tego byłoby niemądre.

Z wyrazami szacunku
Wojciech Waligórski

Alicja Chojecka  
i Jacek Zemełko
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Dr Krzysztof Biernacki (1951–2020) cz. I 
Urodził się 5 sierpnia 1951 roku 

w Piotrkowie Trybunalskim. Całe 
dzieciństwo i młodość spędził  
w Łodzi, tam też ukończył studia 
na Akademii Medycznej. Z żoną 
Małgorzatą poznali się jeszcze 
za czasów studenckich, choć stu-
diowali na zupełnie innych uczel-
niach, bowiem ona ukończy-
ła budownictwo na Politechnice 
Łódzkiej. Ich ślub odbył się w ko-
ściele w Poddębicach, skąd po-
chodziła pani Małgorzata. 

Możliwość otrzymania stażu 
lekarskiego sprawiła, że dr Bier-
nacki z małżonką przeprowadzili 
się do Łowicza. Początkowo za-
mieszkali na os. 22 Lipca (dzi-

siejsze os. Starzyńskiego), jednak 
później jeszcze dwukrotnie się 
przeprowadzali. W późniejszym 
okresie mieszkali na os. Dąbrow-
skiego, skąd przenieśli się na ul. 
Batalionów Chłopskich, gdzie  
w tzw. „dzielnicy lekarzy” osiedli-
li się już na stałe. W międzyczasie 
przyszło na świat dwoje ich dzieci, 
starsza córka Marta i jej młodszy 
o 4 lata brat Maciej. Żona dr Bier-
nackiego pracowała w Łowickiej 
Spółdzielni Mieszkaniowej, jed-
nak, za namową męża, po urodze-
niu dzieci zajmowała się już tylko 
ich wychowywaniem i domem. 

Z dwojga rodzeństwa tylko star-
sza córka Marta (obecnie Bier-
nacka-Kowalska) poszła poniekąd 
śladami ojca, ukończyła studia 
stomatologiczne i pracuje obecnie 
w zawodzie. Z dzieciństwa pamię-
ta, że zawsze mogła liczyć na po-
moc taty w nauce matematyki, fi-
zyki i chemii, które, równie jak on, 
bardzo lubiła. 

Żona doktora Krzysztofa ode-
szła przedwcześnie, po walce z 
chorobą. On zaś postanowił uło-
żyć sobie życie jeszcze raz, choć 
nie brał już ślubu. Ze związku 
z drugą partnerką Edytą mają 
14-letnią córkę Anię. 

od początku  
w łowickim szpitalu 
Doktor Biernacki został za-

trudniony w szpitalu w Łowiczu 
8 grudnia 1975 roku jako lekarz 
stażysta. W kolejnych latach zro-

bił specjalizację z ginekologii i po-
łożnictwa. W międzyczasie praco-
wał w przychodni przyzakładowej 
przy Syntexie. Od 1981 roku zwią-
zał się na stałe z Oddziałem Położ-
niczo-Ginekologicznym łowickie-
go szpitala. W latach 2001-2008 
był ordynatorem na tym oddziale, 
zaś od 2009 roku został mianowa-
ny zastępcą ordynatora i obowiąz-
ki swe pełnił nieprzerwanie do 
chwili tragicznego wypadku, któ-
remu uległ w kwietniu tego roku. 

Zastępcą na oddziale był rów-
nież w latach 1994-2001, gdy or-
dynatorem był dr Krzysztof Ku-
śmierczyk. – Praca układała nam 
się bardzo dobrze, w przyjaciel-
skich relacjach – wspomina dr 
Kuśmierczyk. Podkreśla, że dok-
tor Biernacki pomógł wielu ko-
bietom w szczęśliwym przebiegu 
ciąży i porodzie. 

Z obecnym ordynatorem od-
działu ginekologicznego dr Ada-
mem Skonecznym znali się i przy-
jaźnili przez około 30 lat. Doktor 
Skoneczny pamięta nawet, że 
gdy rozpoczynał pracę w łowic-
kim szpitalu, na pierwszy dyżur 
towarzyszący został przydzielony 
do dr Biernackiego. Wspomina, 
że na tym dyżurze mieli bardzo 
dużo pracy na oddziale i rodziło 
się wtedy kilkoro dzieci. 

Ich współpraca zawsze ukła-
dała się bardzo dobrze, mimo że 
najpierw to dr Biernacki był prze-
łożonym na oddziale, na którym 
pracował dr Skoneczny, zaś póź-
niej ten układ uległ odwróceniu. 
Niezależnie od tego, w jakiej wy-
stępowali roli, zawsze byli dla sie-
bie dużym wsparciem. – Zawodo-
wo Krzysztof był zawsze godzien 
naśladowania – mówi o nieżyją-
cym koledze dr Skoneczny. Tym, 
co obu lekarzom wynagradzało 
ciężkie dyżury, był cud narodzin, 
którego doświadczali na oddziale. 

Poza pracą na oddziale, doktor 
Biernacki prowadził także pry-
watną praktykę. Jego gabinet mie-

Z łowickim szpitalem był 
związany od samego początku 
swego życia zawodowego. 
Został w nim zatrudniony  
w 1975 r. jako lekarz stażysta, 
zaś w kolejnych latach zrobił 
specjalizację i związał się na 
stałe z Oddziałem Położniczo-
Ginekologicznym. Przez lata 
oddanej pracy pomógł wielu 
kobietom w szczęśliwym 
przebiegu ciąży i porodzie. 

WSPOMNIENIA | POZOSTANą W NASZej PAmIęcI

   Dr Krzysztof Biernacki 
(1951–2020)

Okruchy życia

ODESZLI OD NAS  
15-24.07.2020

  15 lipca: Kazimierz 
Sawicki, l.73; marek Guz, 
l.67; michalina Krystyna 
Kunikowska, l.53. 

  16 lipca:  
Kazimierz Kozioł, l.71.

  17 lipca: Halina Pawłowska, 
l.75; eugenisz Dutkowski, l.82; 
Przemysław Słoma, l.35.

  18 lipca: Karolina Pytt, l.16; 
Irena Grzegory, l.87;  
Henryka Karpińska, l.85. 

  22 lipca: józef Okraska, 
l.74; Włodzimierz Salamon, 
l.60; Teresa Raczyńska, l.88.

  23 lipca: jan ciesielski, 
l.71; Krzysztof Zacharski, l.60; 
Zdzisław Kochanek, l.71; 
czesław Sędzikowski, l.91.

  24 lipca: marianna Zawiślak, 
l.89; mieczysław jabłoński, 
l.85.

ReKLAmA

Rodziny Biernackich  
i Kaźmierczaków przyjaźniły 
się i spędzały nawet wspólne 
wakacje. 
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Osiny | Sto lat pani józefy maciaszek 

Doczekała się nawet praprawnuczki
Okrągłe urodziny zawsze są powodem  
do świętowania – tym bardziej, kiedy chodzi 
o setne urodziny. Taką rocznicę obchodziła 
mieszkanka Osin w gminie Kiernozia,  
pani Józefa Maciaszek. W poniedziałek 27 lipca  
w jej domu zjawili się przedstawiciele gminy  
oraz KRUS-u, a także najbliższa rodzina. 

Aby osobiście złożyć życze-
nia, do miejscowości Osiny przy-
jechała wójt gminy Kiernozia Be-
ata Miazek. Oprócz niej, w domu 
solenizantki zjawił się także Prze-
wodniczący Rady Gminy Kierno-
zia Janusz Wasilewski, który jest 
wnukiem pani Józefy. Stulatka nie 
kryła wzruszenia i radości, kie-
dy otrzymywała kolejne życzenia  
i gratulacje.

Wójt gminy Kiernozia wrę-
czyła pani Józefie portret ołów-
kowy, oryginalny akt urodzenia 
oprawiony w ramę, a także list  
z życzeniami wygrawerowa-
ny na złotej tabliczce. Oprócz 
tego, solenizantka otrzymała tak-
że specjalny list z życzeniami od 
premiera Mateusza Morawiec-
kiego. Przedstawicielki KRUS-
-u zapowiedziały natomiast, że 

wkrótce otrzyma ona list gratu-
lacyjny oraz decyzję przyznającą 
dodatkowe świadczenie pieniężne  
do emerytury.

Pani Józefa cały czas się 
uśmiecha i żartuje. Zapytana  
o przepis na długie życie, odpo-
wiedziała ze śmiechem: – Trzeba 
szanować wszystkich, nie praco-
wać i czekać. 

Jej życie wypełnione było jed-
nak pracą – zajmowała się gospo-
darstwem, a także otaczała wyjąt-
kową opieką swoje dzieci i wnuki. 
Jej zięć powiedział nam, że swoje 
długie życie pani Józefa zawdzię-
cza temu, że jest dobrym człowie-
kiem.

Nie dało się nie zauważyć mi-
łości i serdeczności panujących 
w domu pani Józefy – choć nie 
wszyscy członkowie rodziny mo-

gli dotrzeć na uroczystość, każdy 
z obecnych życzył solenizantce 
wszystkiego najlepszego i kolej-
nych przeżytych stu lat. Goście 

odśpiewali „Dwieście lat”, a po-
tem na wszystkich czekał tort.

Pani Józefa ma czworo dzieci, 
dziesięcioro wnucząt, piętnaścioro 

prawnucząt i jedną praprawnucz-
kę. Bardziej huczne urodziny, dla 
większej ilości osób, odbędą się  
w sobotę 1 sierpnia.  ks

Przedstawiciele Urzędu Gminy w Kiernozi złożyli życzenia pani józefie.
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RZUT OKIEM | POjAZDy już POŚWIęcONe 

W sobotę 25 lipca Kościół Katolicki wspominał 
św. Krzysztofa, patrona kierowców. Z tej okazji 
m.in. w parafii w bełchowie odbyło się tradycyjne 
święcenie pojazdów. Po mszy św. odprawionej  
o godzinie 18.00, ks. proboszcz Paweł Staniszewski 
wyszedł na parking przy kościele, by poświęcić 
samochody, którymi przyjechali wierni. Święcenie 
poprzedziła krótka modlitwa. Podobnie było w parafii 
pw. matki bożej Nieustającej Pomocy na Korabce 
w łowiczu, gdzie święcenie odbywało się po każdej 
niedzielnej mszy św. błogosławieństwa dostąpili tego 
dnia nie tylko kierowcy pojazdów mechanicznych, 
lecz także rowerzyści i piesi. Ofiary zbierane do 
puszek podczas święcenia przeznaczone zostaną  
na zakup środków transportu dla misjonarzy. aa, aw
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ścił się najpierw na os. Dąbrow-
skiego, zaś po przeprowadzce  
w domu rodziny przy ul. Batalio-
nów Chłopskich. – Do rzadkości 
należały chwile, gdy nie pracował. 
Jeśli nie był akurat na oddziale, to 
przyjmował pacjentki w gabinecie 
– wspomina córka Marta. Dodaje, 
że swojej pracy był bardzo oddany 
i nigdy się w niej nie męczył. Wie-
lokrotnie spotkał się z wdzięczno-
ścią pacjentek, które rodziły pod 
jego opieką. 

Lubił zbierać grzyby  
i łowić ryby 
Poza pracą dr Biernacki bar-

dzo lubił podróże, szczególnie te 
zagraniczne. Na urlopy lubił wy-
jeżdżać zwłaszcza ze swoją pacz-
ką znajomych, którą tworzyli jego 
koledzy lekarze i ich rodziny. Do 
historii przeszły ich wyjazdy na 
campingi. Wspólne wakacje zbli-
żyły rodziny na tyle, że zaczęły się 
ze sobą przyjaźnić także ich dzieci. 

Pasją lekarza było także zbie-
ranie grzybów, w poszukiwaniu 
których jeździł w różne miejsca 
w Polsce. Bardzo lubił też łowić 
ryby. Zawsze marzył o własnym 
stawie, w którym mógłby pomo-
czyć wędkę. Marzenie to spełnił, 
gdy kupił działkę w podłowickiej 
wsi Lisiewice.  

cd. w następnym  
numerze

Dr Krzysztof Biernacki bardzo 
lubił zbierać grzyby. Te pełne 
kosze uzbierał na mazurach.
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PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNYCh DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEń ŁOWICZ, uL. PIjARSKA 3A; BEDNARY, SKLeP P. PAPIeRNIK 24A; BOBROWNIKI 27, SKLeP P. PAcLeR; BOLIMóW, uL. fARNA 1 SKLeP 
„eWA”, P. PAPIeRNIK; DOMANIEWICE, uL. GłóWNA 26, SKLeP P. jAKubIAK; GąGOLIN POŁUDNIOWY, SKLeP „KOS”; IŁóW: PL. RyNeK STAROmIejSKI 21; SKLeP P. PAPIeROWSKIeGO; KIERNOZIA, RyNeK KOPeRNIKA, KIOSK P.  WeSOłOWSKIej; 
KOCIERZEW PóŁNOCNY: SKLeP „NA PółNOcNym” KURABKA 17A, SKLeP P. TOPOLSKIej; ŁOWICZ, OS. bRATKOWIce, KIOSK LOTTO; ŁYSZKOWICE, SKLeP „DueT”, uL. GmINNA 6; NIEBORóW, AL. LeGIONóW POLSKIcH 18, SKLeP P. fIGATA;  
NOWA SUChA 22, SKLeP P. SIeWIeRy; OSTRóW 20, SKLeP P. bejDy; OSMOLIN: uL. RyNeK 2, SKLeP P. SeRWAcH; uL. RyNeK 19, SKLeP SPOżyWcZO-PRZemySłOWy; PSZCZONóW 147, SKLeP P. LIPIńSKIeGO; SANNIKI, uL. WARSZAWSKA 183,  
SKLeP P. OLKOWIcZ; SOBOTA, PL. ZAWISZy cZARNeGO 12, SKLeP P. bIńcZAK; STAChLEW 113A, SKLeP P. WIeRZbIcKIej; STARY DęBSK 6A, SKLeP SPOżyWcZO-PRZemySłOWy, ŚLESZYN, uL. GóRNA 5,SKLeP P. mącZyńSKIej;  
ZAWADY 67, SKLeP P. SOKALSKIej; ZŁAKóW BOROWY 139A, SKLeP P. PIecKI;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRYKOWA”: BIURO OGŁOSZEń GŁOWNO, uL. łOWIcKA 40; GŁOWNO, uL. bIeLAWSKA 3, SKLeP WIeLObRANżOWy; DMOSIN 1: PIeKARNIA bOżeNA, KRZeSZeWSKA; STRYKóW: STARy RyNeK 1;  uL. cmeNTARNA 12.

„NOWY ŁOWICZANIN” WYDANIE DLA ŻYChLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 SKLeP mINI-mAG; DOBRZELIN SKLeP „mAGDA”, uL. Wł. jAGIełły; PACYNA, uL. TOWAROWA 4, SKLeP P. m. DuRKI; PLECKA DąBROWA, SKLeP „mONIKA”;  
PODCZAChY 16, SKLeP SPOżyWcZO-PRZemySłOWy; ŚLESZYN, uL. GóRNA 5, SKLeP P. mącZyńSKIej; ŻYChLIN, uL. 29 LISTOPADA 28, SKLeP SPOżyWcZO-PRZemySłOWy.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZą ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚć OGŁOSZEń I REKLAM OPUBLIKOWANYCh ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

ReKLAmA

samochodowe

kupno
 Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 

sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 AuDI A3, 1,9 TDI, 

tel. kom. 516-543-061.

 AuDI A3, 1997 rok, 
tel. kom. 603-643-624.

 AuDI A4, 2.0 TDI, 2007 rok, grafit, 
tel. kom. 506-336-944.

 AUDI A6, 2013 rok, stan idealny, 
tel. kom. 781-380-979.

 bmW 318D, 2004 rok, 6.900 zł, 
w rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy, 
tel. kom. 604-706-309.

 bmW X3, 2011, czarna perła, diesel, 
tel. kom. 696-049-953.

 cHeVROLeT Aveo, 1.2 benzyna/
gaz, 2005 rok, cena promocyjna, 
tel. kom. 604-706-309.

 cHeVROLeT Spark, 0,8, 2007 rok, 
90.000 km, metalik, klimatyzacja, 
atrakcyjna cena,  
tel. kom. 604-706-309.

 cITROËN c3, 2012 rok, automat, 
tel. kom. 668-026-851.

 fIAT 126p elegant, 1999 rok, 
dwukółkę ciągnikową, silnik 11 kW, 
tel. kom. 668-003-008.

 fIAT Panda, 2004, 
tel. kom. 509-479-016.

 fIAT Panda III, 1.2, 2012 rok,  
59.000 km, tel. kom. 695-323-452.

 fIAT Punto, 1,2, 2010 rok, 18000km, 
tel. kom. 661-066-850.

 fIAT Punto, 2001 rok, 
tel. kom. 693-974-891.

 fIAT Seicento, 1.1, 1999 
rok, Oc, przegląd do 06.2021, 
tel. kom. 660-921-618.

 fIAT uno, 1,0, stan bdb, hak + opłaty, 
2500zł, tel. kom. 500-007-885.

 fORD mondeo, 2,0 TDcI, 2010 rok, 
kombi, tel. kom. 608-641-402.

 HONDA civic, 1.4 16V, 2005 
rok, klimatyzacja, 7.800 zł, 
tel. kom. 513-375-786.

 KIA ceed, cRDI 1.6, 2012 rok,  
srebrny metalik,  
tel. kom. 664-049-694.

 meRceDeS SmART, bardzo 
mały przebieg bednary, 
tel. kom. 795-348-334.

 OPeL Astra H, 1.4, 2004 rok, stan 
bdb., tel. kom. 609-500-982.

 OPeL corsa, 1.2, 2014 rok,  
57.000 km, i wł., tel. kom. 600-944-728.

 OPeL Vectra c GTS, 1.9 TDI,  
2009 rok, skrzynia „6”, 13.200 
zł, w rozliczeniu przyjmę tańszy, 
tel. kom. 513-375-786.

 ReNAuLT clio, 1.2, 1999 rok, 5 drzwi, 
tel. kom. 790-602-065.

 ReNAuLT espace 3 gaz, 2000 rok, 
tel. kom. 663-329-397.

 ReNAuLT Laguna, 1.8 benzyna, 2004 
rok, 152000, cena do negocjacji, silnik 
po remoncie, tel. kom. 696-385-646.

 SAAb, 9.3, samochód osobowy, 
tel. kom. 609-945-715.

 SeAT Arosa, 0,9, 1997 rok, 
tel. kom. 533-148-444.

 SeAT Ibiza, 1,4, 2012 rok, 50000 km, 
tel. kom. 693-975-404.

 Skoda SuPeRb, 2.0 TDI 170 
Km, 2013, Kombi, automat, 
tel. kom. 505-926-212.

 TOyOTA Avensis, 2.0 D-4D, 2006 rok, 
wersja D-cat, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. kom. 604-706-309.

 TOyOTA corolla, 2.0 D, 2004, 
tel. kom. 662-045-916.

 TOyOTA yaris, 1.4D4D, 2003 
rok, klimatyzacja, cena atrakcyjna 
oraz TOyOTA yaris 1,0 2004r, 
tel. kom. 513-375-786.

 VOLVO S40 benzyna/gaz, 2006 rok, 
tel. kom. 600-744-806.

 VOLVO S40, 2.0D, 2005 rok, czarny 
metalik, bogato wyposażony, 11.200 zł, 
tel. kom. 513-375-786.

 VW bora, 1.9TDI kombi, 2002 rok, 
3800zł, tel. kom. 602-584-266.

 VW bora, 1.9TDI, 2002 rok, 
klimatyzacja, stan rewelacyjny  
oraz Golf IV 1.4. 2004 rok, 
tel. kom. 604-706-309.

 VW Golf IV benzyna, 1999, 
tel. kom. 504-378-008.

 VW Passat, 1999, 
tel. kom. 796-190-664.

 VW Passat kombi, 1.9 TDI, 2001 rok, 
280000 km, 5900 zł do negocjacji, 
tel. kom. 692-421-718, 600-652-852, 
po 17.00.

 VW Passat, 1800 benzyna/gaz,  
ważne do 2026 roku,  
przebieg 250000 km,  
cena 2000 zł do negocjacji, 
tel. kom. 796-625-679.

 VW Polo, 1.4, 2009 rok, klimatyzacja, 
tel. kom. 513-375-786.

 VW POLO, 1.4 TDI, 2002, 
Klimatyzacja, komplet kół zimowych, 
stan bdb., tel. kom. 696-730-280.

 VW Polo, 2006 rok, stan bdb, 
tel. kom. 727-354-029.

 VW T5 Lift, 2.0 TDI, 2010 rok, 140 Km, 
klimatyzacja,  
tel. kom. 505-926-212.

inne
 Przyczepa Niewiadłów 2012r., b1400, 

tel. kom. 668-594-262.

motorowe

kupno
 Kupię stare części i motocykle 

SHL, Wfm, WSK, mZ, junak, 
tel. kom. 603-444-431.

sprzedaż
 Kawasaki ZX9R, 

tel. kom. 667-118-084.

garaże

wynajem
 Wynajmę garaż (blaszak),  

os. Noakowskiego, 
tel. kom. 602-103-739.

nieruchomości

kupno
 Kupię ziemię, gm. łyszkowice 

i okolice, tel. kom. 502-602-463.

 Kupię ziemię rolną powyżej 2ha 
w miejscowości Wrzeczko przy drodze 
704, tel. kom. 888-431-443.

 Kupię kawalerkę lub mieszkanie  
do 30 mkw., tel. kom. 669-198-050.

sprzedaż
 Działki budowlane, ul. łowicka, 

mysłaków, tel. kom. 666-337-808.

 mieszkanie 60 mkw., 3 pokoje 
osiedle Konopnickiej, II piętro, 
tel. kom. 602-176-370.

 Działka 1,22 ha, Zielkowice I, 
tel. kom. 609-106-174.

 mieszkanie 4-pok. 58 mkw. IIIp., 
Starzyńskiego 2,  
tel. kom. 601-575-188.

 Działka rolno-budowlana 6000mkw. 
Niedźwiada łowicka centrum.  
Szkoła, sklep, przystanek 55 zł/1mkw., 
tel. kom. 601-249-523.

 Sprzedam działki budowlane 
o łącznej powierzchni 10.000 mkw. 
przy ul. Płockiej/małszyckiej w łowiczu, 
tel. kom. 514-876-245.

 Sprzedam działkę 1.700 mkw.,  
Stary Waliszew, tel. kom. 503-998-339.

 Sprzedam działkę budowlaną  
2.000 mkw. janowice, 
tel. kom. 502-768-210.

 Sprzedam 12-letni duży 
podpiwniczony dom z garażem 
2-stanowiskowym. Głowno-Zabrzeźnia 
601-084-905, tel. kom. 668-079-153.

 Sprzedam mieszkanie własnościowe 
w bloku, 84mkw., parter, bolimowska 
14/18b łowicz,  
tel. kom. 784-990-307.

 Sprzedam 4 ha z budynkami, Wola 
Lubiankowska, tel. kom. 721-075-171.

 Sprzedam działki budowlane 
Strzelcew: 1300 mkw. oraz dwie po 
ok. 900 mkw., tel. kom. 501-213-061, 
501-213-062.

 Sprzedam mieszkanie m-3, 
48mkw., osiedle bratkowice, 
tel. kom. 501-248-347.

 Sprzedam ziemię w miejscowości 
Świące, tel. kom. 694-612-055.

 mieszkanie, 73 mkw., i piętro, 
tel. kom. 661-669-130.

 Sprzedam ziemię rolną Osiny jerzewo 
7,30 ha., tel. kom. 724-066-109.

 Działki budowlane, Otolice, 
tel. kom. 668-049-706.

 Działka leśna Popów-Strzelcew, 
tel. kom. 538-442-452.

 Działka rolno-budowlana, 6.500 mkw., 
tel. kom. 669-034-195.

 Sprzedam mieszkanie własnościowe 
48 mkw., Głowno, ul. Sikorskiego, 
tel. kom. 668-405-227.

 Sprzedam działkę rolno-budowlaną  
2 ha, tel. kom. 608-815-516.

 Sprzedam lat 1,05 ha, 1,11 ha, 
tel. kom. 608-815-516.

 Działka 5900 mkw., częściowo 
zalesiona z domkiem murowanym 
w Dzierzgówku, 240 tys., 
tel. kom. 609-514-681.

 Siedlisko 5700 m z budynkami, 
tel. kom. 601-297-780.
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 mieszkanie, gospodarczy, działka 
2ha, las, rolne; Ostrów 6, 140.000 zł, 
tel. kom. 602-276-728.

 Dom 180 mkw., wszystkie media, 
do zamieszkania, teren leśny. Głowno, 
Wyspiańskiego 8, 550.000 zł, 
tel. kom. 602-276-728.

wynajem
 Wynajmę mieszkanie na 

os. Starzyńskiego, 2 pokoje, 
umeblowane, tel. kom. 725-786-178, 
po 16.00.

 Wynajmę lokal 50 m2, ul. Powstańców 
2 w łowiczu, tel. kom. 698-550-750.

 Kawalerka 20 m2 Warszawa 
Saska Kępa po remoncie 1800 zł, 
tel. kom. 880-651-700.

 Wynajmę dom trzy sypialnie, 
Walewice, tel. kom. 575-899-886.

 łowicz kawalerka do wynajęcia, 
tel. kom. 781-487-802.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę, 
tel. kom. 606-569-727.

 Szukam mieszkania, domu lub części 
domu do wynajęcia, łowicz i okolice, 
tel. kom. 516-858-862.

 łowicz, wynajmę dwupokojowe, 
umeblowane mieszkanie, 
tel. kom. 575-003-121.

 Wynajmę M-3 w Dmosinie, 
tel. kom. 692-749-175.

 Wynajmę 48 mkw. na Dąbrowskiego, 
1piętro., częściowo umeblowane, 
tel. kom. 600-415-610.

 Kawalerkę lub pokój w łowiczu 
lub w okolicach wynajmę, 
tel. kom. 600-453-631.

kupno różne
 bagnety, monety, starocie, 

tel. kom. 606-941-752.

sprzedaż różne
 Sprzedam krzesła do renowacji, 

tel. kom. 669-325-029.

 Kręgi, pokrywy, przepusty, 
płytki chodnikowe w kolorze, 
tel. kom. 531-467-981.

 Drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. Producent, 
tel. kom. 501-658-261.

 Drewno opałowe, 
tel. kom. 798-877-090.

 Topole sprzeda tartak, 
tel. kom. 506-202-161.

 Stół bilardowy, domek 
letniskowy, akordeon Weltmeister, 
tel. kom. 791-776-110.

 Słoiki, tel. kom. 516-347-960.

 Sprzedam używane łubianki 
drewniane 1zł szt, tel. kom. 509-065-711.

 Piec 25KW, tel. kom. 516-543-061.

 Piasek płukany, pospółka, 
żwir, podsyp, transport, 
tel. kom. 600-895-026.

 Zamrażarka nieduża, 
tel. kom. 501-969-868.

 betoniarka, silnik 1,5 KW, nowa 
lodówka Samsung czarna, atlas do 
ćwiczeń, tel. kom. 530-370-088.

 Palety 1.200x1.000, 
tel. kom. 502-919-192.

 Opony letnie do samochodu 
175/70/ r.13, 14.9-28 do ciągnika, 
tel. kom. 509-355-058.

 Skrzynki jedynki, palety, drabiny, wagi, 
tel. kom. 665-464-794.

 Pieńki drzew owocowych z dowozem. 
Oddam, tel. kom. 791-000-972.

 łowicz. Oddam cegłę białą 
pełną razem z gruzem. Odbiór 
i załadunek we własnym zakresie., 
tel. kom. 604-607-830.

 Grill elektryczny, 
tel. kom. 669-482-486.

 Waga tonowa sztywna, 
tel. kom. 669-482-486.

 Sprzedam pocięte drzewo z 
dowozem, tel. kom. 609-384-502.

 Sprzedam tanio bardzo ładne obrazy 
olejne realistyczne i abstrakcyjne, 
tel. kom. 514-934-409.

 Skrzynki uniwersalki 1, 
tel. kom. 662-142-726.

 Sprzedam rower damkę nową, 
tel. kom. 507-957-679.

 Przyczepa dla koni, 
tel. kom. 668-594-262.

 Wózek widłowy Stihl 5015, 2002 rok, 
8.400zł, tel. kom. 602-584-266.

 Akumulator trakcyjny 48V/500A, 
2017, 5.200zł, tel. kom. 602-584-266.

 Sprzedam ogrodzenie z bramą 
i furtką, tel. (46) 838-76-72.

 Okna PcV duży wybór (balkonowe, 
mieszkaniowe, piwniczne), piec c.O 
19 kw, butle gazowe propan, butan, 
tel. kom. 602-592-863.

 Sprzedam karasie na żywca, liny, 
tel. kom. 608-641-402.

 Sprzedam okna PcV, 
tel. kom. 502-433-800.

 Sprzedam rower dla dziewczynki 24” 
i fotelik samochodowy 0-18 kg stan bdb, 
tel. kom. 507-852-140.

 meble kuchenne, 
tel. kom. 693-695-661.

 Drewno kominkowe, 
tel. kom. 532-365-546.

praca

dam pracę
 Przyjmę do pizzerii w łowiczu 

barmankę oraz pomoc kuchenną, 
tel. kom. 504-859-387, 885-353-500.

 Zatrudnię pracowników do 
rozbioru półtusz i produkcji wędlin, 
tel. kom. 662-296-699.

 Przyjmę do pizzerii w łowiczu 
kierowcę na stałe oraz weekendowo, 
tel. kom. 504-859-387, 885-353-500.

 Przyjmę pracownika na stanowisko 
traktorzysta z doświadczeniem - 
zatrudnienie stałe, Bratoszewice, 
tel. (42) 719-89-76, tel. kom. 512-
095-884, dzwonić 14.00-16.00.

 chałupniczkę zatrudnię (szycie), 
tel. kom. 601-306-165.

 Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, możliwość 
zakwaterowania, łyszkowice, 
tel. kom. 501-735-885.

 Przyjmę pracownika na stanowisko 
palacz kotłowni, z doświadczeniem 
bądź przyuczeniem, piece parowe, 
Bratoszewice, tel. (42) 719-89-76, 
tel. kom. 512-095-884, dzwonić 
w godz.14.00-16.00.

 Zatrudnię dziewiarza do 
maszyn STOLL, uNIVeRSAL, 
tel. kom. 607-818-142.

 Przyjmę do pracy na skład 
węglowy, wymagane prawo 
jazdy kat. B, okolice Łowicza, 
tel. kom. 603-653-020.

 Zatrudnię mechanika samochodów 
ciężarowych z doświadczeniem, 
tel. kom. 505-926-212.

 Przyjmę do pracy szwaczki 
chałupniczki (dwuigłówka, overlock, 
stępnówka) proste szycie dzianina, 
tel. kom. 504-549-404.

 Dam pracę: elewacje, wykończenia 
wnętrz, tel. kom. 500-005-095.

 Zatrudnię brygadzistę lub kierownika 
do kierowania robotami remontowo 
-budowlanymi, tel. kom. 500-005-095.

 Do sprzątania z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, umowa o pracę 
+ premia, tel. kom. 530-378-426.

 Do ochrony z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, umowa o pracę, 
tel. kom. 530-378-426.

 Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, możliwość 
zakwaterowania, Łyszkowice, 
tel. kom. 501-735-885.

 Zatrudnię do zbioru bobu, bocheń, 
tel. kom. 691-671-340, 725-875-589, 
po 20.

 Zatrudnię szwaczki Szwalnia 
Głowno, praca na stałe, 1 zmiana, 
tel. kom. 518-203-421.

 Zatrudnię do zbioru wiśni, okolice 
Rybna, tel. kom. 508-533-306.

 Zatrudnię kierowcę kat. c, c+e, 
również dorywczo w ruchu krajowym, 
tel. kom. 601-385-525.

 Zatrudnię pracownika do ślusarni, 
Stryków, tel. kom. 606-439-498.

 Zatrudnię pracownika na cały etat do 
50 lat, tel. kom. 603-061-839.

 Zatrudnię przedstawiciela 
handlowego w branży gazowej (butle 11 
kg), tel. kom. 600-237-175.

 Zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
gazu po łowiczu, tel. kom. 600-237-175.

 Zatrudnię kierowcę kategorii c+e 
chłodnia, tel. kom. 605-094-165; 
605-094-166.

 Do zbioru wiśni, Głowno, 
tel. kom. 694-163-595.

 Zatrudnię kierowcę kat. c+e, 
tel. kom. 669-106-566.

 Przyjmę pracownika do dociepleń, 
tel. kom. 511-735-802.

 Opieka nad osobą starszą 
sprawną fizycznie, łowicz os. 
Lotników, tel. (46) 837-42-46, 
tel. kom. 605-578-502.

 Zatrudnię kierowcę c+e 
w ruch międzynarodowym, 
tel. kom. 501-038-542.

 Zatrudnię w łowiczu operatora na 
wózek widłowy wysokiego składowania 
z uprawnieniami, tel. kom. 537-313-915.

 Zatrudnię w łowiczu: mechanik 
utrzymania ruchu/prace ślusarskie, 
tel. kom. 795-760-605.

 Zatrudnię mechanika do naprawy 
ciągników, maszyn rolniczych, 
tel. kom. 883-760-108.

 Zatrudnię pracowników 
gospodarczych, Stryków, 
tel. kom. 661-966-722.

 Przyjmę do pracy na maszyny 
okrągłe dziewiarskie dziewiarza 
i pomoc dziewiarza, Głowno, 
tel. kom. 602-119-445.

 Zatrudnię kierowcę c+e, na terenie 
kraju, tel. kom. 506-140-681.

 Zatrudnię do układania kostki, 
tel. kom. 692-789-266.

 Zatrudnię kierowcę C+E chłodnia, 
plandeka, tel. kom. 507-477-120.

 Zatrudnię kierowcę kat. c 
z możliwością przyuczenia, 
tel. kom. 600-357-428.

 Zatrudnię kierowcę kat. c+e, 
tel. kom. 600-357-428.

 Zatrudnię do pomocy przy montażu 
mebli, tel. kom. 660-424-578.

 Zatrudnimy kierowców kat. c+e 
do przewozu kontenerów morskich, 
Hamburg-Polska, weekendy w domu, 
wysokie zarobki, stabilne warunki pracy, 
tel. kom. 506-836-200.

 Przyjmę do zbioru wiśni, 
tel. kom. 693-566-232.

 Dam prace przy produkcji bram, 
balustrad ogrdzeń. czyszczenie, 
cięcie, szlifowanie, wiercenie, 
spawanie, malowanie. Nie wymagane 
doświadczenie., tel. kom. 518-633-328.

 Przyjmę do pracy  
przy dociepleniach budynków, 
tel. kom. 695-569-833.

 Zatrudnię kierowcę C+E, 
transport międzynarodowy. Wysokie 
zarobki, wyjazdy tygodniowe, 
tel. kom. 502-605-719.

 Przyjmę do pracy w gospodarstwie, 
tel. kom. 726-497-756.

 Zatrudnię do zbioru wiśni, gmina 
Rybno, tel. kom. 508-430-861.

 Zatrudnię murarzy, pomocników, 
tel. kom. 604-505-441.

 Zatrudnię florystkę do pracy 
w kwiaciarni, tel. kom. 600-741-134.

 Zatrudnię kucharza pizzermana  
od zaraz, tel. kom. 603-653-030.

 Przyjmę do zbioru wiśni, 
tel. kom. 693-566-232.

 Zatrudnię mechanika motocyklowego, 
tel. (42) 710-76-11.

 Przyjmę pracownika na tynki 
maszynowe, tel. kom. 695-843-743.

 Zatrudnię kierowcę kat. c+e, kraj, 
tel. kom. 519-179-173.

usługi wideo
 NAK Studio films: firma z długoletnią 

tradycją, z nowymi technologiami HD, 
ujęcia dronem, tel. kom. 889-910-129.

 Wideofilmowanie. fotografia, 
tel. kom. 698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 Wylewki agregatem, 

tel. kom. 698-480-048.

 usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. kom. 668-591-725.

 Tynki maszynowe, 
tel. kom. 796-954-454.

 układanie kostki brukowej, 
tel. kom. 667-837-817.

 cyklinowanie, polerowanie, 
tel. kom. 501-249-461.

 układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, 
tel. kom. 667-189-380.

 usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, 
tel. kom. 693-565-564.

 układanie kostki brukowej, 
tel. kom. 605-565-647.

 Ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, 
furtki, balustrady, wiaty, fundamenty, 
tel. kom. 798-877-090.

 Dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, 
tel. kom. 609-846-316.

 usługi budowlane, docieplenia, 
tel. kom. 572-947-448.

 Ogrodzenia - montaż, 
tel. kom. 606-303-471.

 Wykończenia wnętrz, malowanie, 
gipsowanie, ścianki działowe, sufity 
podwieszane, glazura, terakota, 
przeróbki hydrauliczne i elektryczne, itp. 
Wolne terminy, tel. kom. 663-801-457.

 Wylewki maszynowy mixokret, 
tel. kom. 517-032-915.

 Remonty wykończenia od A-Z, 
tel. kom. 739-021-981.

 Stawianie, renowacja kominów, 
wylewki, tel. kom. 739-021-981.

 Kierowanie budowami, 
projekty indywidualne, adaptacje, 
tel. kom. 693-184-322.

 Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. kom. 604-144-668.

 Parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, tel. kom. 607-090-260.

 Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. kom. 725-668-616.

 bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż ogrodzeń, 
tel. kom. 506-771-822.

 Remonty, wykończenia, 
tel. kom. 511-568-525.

 Tartak objazdowy, 
tel. kom. 506-202-161.

 Tartak sprzeda topole, 
tel. kom. 506-202-161.

 malowanie, gipsowanie, glazura, 
terakota, sufity podwieszane. Przystępne 
ceny, tel. kom. 691-768-451.

 usługi minikoparką, wywrotka do 3,5 
tony, tel. kom. 608-632-134.

 Docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta G/K, wykańczanie 
poddaszy, tel. kom. 535-466-501.

 Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, malowanie, 
smarowanie, rynny, gwarancja!, 
tel. kom. 735-300-550.

 malowanie, gładź, hydraulika, 
tel. kom. 515-830-969.

 malowanie, gipsy, sufity podwieszane, 
ścianki działowe, montaż drzwi,okien, 
ocieplanie poddaszy, panele, 
tel. kom. 887-555-801.

 usługi koparko-ładowarką, usługi 
wywrotką, 15 ton, tel. kom. 784-464-959.

 Okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

 Remonty. Kompleksowe 
wykończenia, dekoracje ścienne, 
tel. kom. 535-201-707.

 Docieplanie budynków, malowanie 
elewacji, tel. kom. 511-735-802.

 Tynki, remonty, docieplenia, 
tel. kom. 510-300-753.

 Wypożyczę wiertnicę, 
tel. kom. 728-329-771.

 Remonty, glazura, 
terakota, gładzie, malowanie, 
tel. kom. 721-108-965.

 układanie glazury, terakoty, 
tel. kom. 795-569-233.

 malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, tel. kom. 790-294-337.

 usługi minikoparką, wykopy 
kanalizacyjne, przyłącza wodne, 
oczyszczalnie, tel. kom. 609-386-630.
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 Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. Tanio i solidnie, 
tel. kom. 664-712-854.

 Serwis klimatyzacyjny - atrakcyjne 
ceny, bełchów Sosnowa 6, 
tel. kom. 508-868-498.

 Dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. kom. 609-227-348.

 cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. kom. 504-960-515.

 Tynki, tel. kom. 575-661-940.

 malowanie, tel. kom. 514-347-542.

 Mycie: kostki brukowej, elewacji, 
dachów itp, tel. kom. 735-300-550.

 Wylewki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. kom. 785-246-112.

 murowanie klinkier, płoty i kominy, 
tel. kom. 721-651-936.

 Profesjonalne tynki maszynowe. 
Wycena gratis, tel. kom. 695-843-743.

sprzedaż
 extra czarna ziemia ogrodowa, 

po obróbce mechanicznej, 
tel. kom. 601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, Kopalnia 
maurzyce, tel. kom. 601-239-779.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, 
ziemi ogrodowej sortowanej, 
tel. kom. 693-565-564.

 Dachy, rynny, akcesoria, 
tel. kom. 513-019-010.

 Drut zbrojeniowy, słupki 
ogrodzeniowe, tel. kom. 665-464-794.

 Kostka brukowa, okna drewniane, 
tel. kom. 601-052-050.

usługi 
instalacyjne

 Hydraulika kompleksowo, 
tel. kom. 601-818-310.

 Anteny, telewizory naprawa, 
tel. kom. 791-210-176.

 Tanio kamery, ekspres, 
tel. kom. 728-188-127.

 usługi hydrauliczne: kompleksowo. 
Przeciski podziemne, przyłącza 
wod.-kan., usługi koparko-ładowarką, 
oczyszczalnie przydomowe, 
również jako podwykonawca, 
tel. kom. 601-379-355.

 Drobna hydraulika, biały montaż, 
tel. kom. 535-466-501.

 Przyłącza wodno-kanalizacyjne, usługi 
minikoparką, tel. kom. 535-466-501.

 usługi elektryczne, 
tel. kom. 509-838-364.

 usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. Złota rączka, 
tel. kom. 506-891-289.

usługi inne
 Wycinka drzew, usługi podnośnikami 

koszowymi 27-metrowymi, 
tel. kom. 668-591-725.

 Rozdrabnianie gałęzi, wycinka drzew, 
zakrzaczeń, koszenie traw i prace 
ogrodnicze, tel. kom. 667-732-751.

 masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 Wycinka drzew, 
tel. kom. 696-008-528.

 cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
tel. kom. 782-718-483.

 Posprzątam strychy, komórki, garaże, 
tel. kom. 606-941-752.

 Transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. kom. 602-471-796.

 Kamaz - przewóz: piasek, żwir, ziemia, 
itp., tel. kom. 784-464-959.

 Okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

 Naprawa telewizorów, łowicz 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, 
tel. kom. 728-227-030.

 Spływ Dunajcem w Zakopanem, 
tel. kom. 888-075-367.

 Dekorowanie sal na wesela, komunie, 
chrzciny i inne imprezy okolicznościowe, 
tel. kom. 889-320-547, 787-575-801.

 Odnawianie wanien, 
tel. kom. 600-979-826.

 Koszenie zboża, 
tel. kom. 721-737-343.

matrymonialne
 Poznam miłą zadbaną dziewczynę do 

związku, tel. kom. 782-140-763.

 Poznam atrakcyjną kobietę, 
tel. kom. 781-196-232.

 Rozwodnik 52 lata, nie palący, 
bez nałogów szuka Pani do 48 lat 
miłej i zadbanej do stałego związku, 
tel. kom. 880-454-989.

 Kawaler lat 34 pozna Panią po 
przejściach może być z dzieckiem, 
tel. kom. 574-149-663.

nauka
 matematyka, tel. kom. 791-802-482.

 język angielski, niemiecki, 
tel. kom. 782-613-909.

 matematyka, możliwość 
udzielania lekcji przez messengera, 
tel. kom. 660-781-884.

 matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 Nauka języka Angielskiego jacek 
Romanowski, tel. kom. 607-440-582.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Kupię zboża, tel. kom. 508-471-814.

 Skup zboża, auto samozaładowcze, 
tel. kom. 607-202-732.

 Zboże, tel. kom. 603-945-983.

 Słoma ze stodoły balatony, dojarka 
dwustanowiskowa bąków Górny, 
tel. kom. 793-518-633.

 Kupię owies, mieszankę prosto od 
kombajnu., tel. kom. 889-722-699, 
Wieczorem.

hodowlane
 Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, 
tel. kom. 603-711-760.

 Kupię perlice mięsne, 
tel. kom. 697-933-208.

maszyny
 Kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 

c-380, mTZ, mf-255, T-25 Władimirec 
bez dokumentów, do remontu, 
tel. kom. 502-939-200.

 Kupię Zetora 25 oraz częśći, 
tel. kom. 509-219-636.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 Sprzedam owies prosto z kombajnu, 

tel. kom. 883-760-108.

 mieszanka, tel. kom. 601-785-433.

 Słoma żytnia, tegoroczna, 
tel. kom. 504-313-408.

 Pszenżyto, pszenica, 
tel. kom. 669-419-342.

 Sprzedam słomę z pod kombajnu, 
tel. kom. 698-179-395, po 14.00.

 Pszenżyto, owies + jęczmień, 
tel. kom. 510-084-555.

 Sprzedam słomę, 
tel. kom. 692-916-507.

 Sprzedam mieszankę zbożową 
po kombajnie prosto z pola z 2 ha, 
tel. kom. 603-492-991.

 Sprzedam słomę 5 ha, 
tel. kom. 692-834-647.

 Słoma ze stodoły i 10ha z pola 
Ostrów, tel. kom. 730-523-191.

 Słoma z pola, tel. kom. 503-347-214.

 żyto, słoma Otolice, 
tel. kom. 502-026-691.

 Sprzedam słomę z pola z 5 ha, 
okolice Głowna, tel. (42) 719-48-39.

 Sprzedam słomę 10 zł, 
tel. kom. 516-477-037.

 mieszanka, jęczmień, 
tel. kom. 609-353-426.

 Pszenżyto i owies + pszenżyto, 
tel. kom. 512-544-156.

 Sprzedam pszenżyto, 
tel. kom. 667-539-954.

 Sprzedam sianokiszonkę, 
tel. kom. 606-569-727.

 Sprzedam pszenżyto, 
tel. kom. 600-822-089.

 Zboże zbiór 2020, 
tel. kom. 604-871-975.

 Sprzedam zboże, mieszanka 
zbożowa ok 10 ton, jęczmień 
około 3 ton, pszenżyto około 2 ton, 
tel. kom. 664-724-850.

 Sprzedam słomę po kombajnie 7 ha, 
Karnków, tel. kom. 669-452-029.

 Sprzedam jęczmień ozimy z 
tegorocznych zbiorów ok 5 ton, 
tel. (46) 838-98-66.

 Sprzedam trawę łąkową sianą, słomę, 
tel. kom. 662-585-814.

 Sprzedam pszenicę ok. 7 ton, 
tel. kom. 724-871-114.

 Sprzedam słomę i siano w okrągłych 
belach i sianokiszonkę w okrągłych 
belach , tel. kom. 663-074-485.

 Sprzedam 3 tony pszenicy ozimej i 0,5 
tony owsa, tel. kom. 663-875-635.

 Słoma po kombajnie, Sromów, 
tel. kom. 667-882-172.

 Otręby sojowe, jęczmienne, „młóto 
suszone”, workowane, dowóz, 
tel. kom. 669-886-188.

 Owies, mieszanka, jęczmień, słoma 
po kombajnie, tel. kom. 516-554-451.

 Słoma belowana ze stodoły, 
tel. kom. 697-693-625.

 Sprzedam mieszankę jare z owsem 
po kombajnie, tel. (46) 838-85-05, 
tel. kom. 694-805-333.

 Pszenżyto 10 ton, 
tel. kom. 695-066-195.

 Sprzedam słomę, 
tel. kom. 664-135-758.

 Pszenżyto z pola, 
tel. kom. 723-030-883.

 Sprzedam pszenicę, 
tel. kom. 665-518-217.

 Słoma ze stodoły (baloty 120x120), 
tel. kom. 606-607-566, bąków Górny.

 Sprzedam żyto, tel. kom. 502-585-456.

 Sprzedam jęczmień, 
tel. kom. 602-387-024.

 Zboże, słoma od kombajnu, 
tel. kom. 515-236-142.

 Sprzedam owies, pszenżyto, 
tel. kom. 509-355-058.

 Sprzedam słomę żytnią ok. 10 ha 
po kombajnie, okolice cPN Kwiatek, 
tel. kom. 609-313-912.

 Sprzedam słomę po kombajnie z 1,5 
ha, tel. kom. 722-152-794.

 Pszenżyto, tel. kom. 603-240-034.

 Sprzedam mieszankę, 
tel. kom. 517-163-801.

 Sprzedam słomę po kombajnie, 8 ha, 
Zakrzew, tel. kom. 607-409-355.

 Sprzedam gorczycę, 
tel. (46) 861-20-38.

 Sprzedam słomę po kombajnie, 
tel. kom. 668-434-902.

 Sprzedam młodą marchewkę 
paszową a także młode ziemniaki 
paszowe, możliwość dowozu, 
tel. kom. 507-707-579.

 Słomę z pszenżyta od kombajnu, 
5 ha lub zamienię na obornik, 
tel. kom. 516-990-642.

 Sprzedam słomę po kombajnie, 
tel. kom. 668-434-902.

 Sprzedam łubin długolistny, słodki, 
tel. kom. 664-157-305.

 Słoma po kombajnie, łasieczniki, 
tel. kom. 573-071-070.

 łubin, gorczyca, proso, 
tel. kom. 506-115-015.

 Kukurydza, owies, 
mieszanka, pszenica pszenżyto, 
tel. kom. 506-115-015.

 Sprzedam 1,5t owsa słabej jakości 
na paszę, 40zł, tel. kom. 726-497-938, 
Skaratki.

 Sprzedam słomę po kombajnie, 
Szymanowice, tel. kom. 798-906-448.

 Pszenżyto, tel. kom. 538-455-989.

 Słoma, zboże po kombajnie, 
Rogóźno, tel. kom. 602-255-778.
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hodowlane
 jałówki Hf wycielenie 21.07 i 06.08, 

tel. kom. 692-665-650.

 Sprzedam dwa byczka po 320 kg, 
tel. kom. 693-088-990.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
termin koniec lipca, początek sierpnia, 
tel. kom. 601-443-087.

 Sprzedam krowę wysokocielną, 
tel. kom. 880-855-085.

 Sprzedam 2 jałówki wysokocielne 
rasy Hf termin wycieleń około 8 i 15 
września, tel. kom. 668-409-727.

 Sprzedam prosiaki, 
tel. kom. 664-196-280.

 Sprzedam żarłoki, 
tel. kom. 667-117-696.

 Sprzedam krowę wycielenie 
20.08.2020 r., tel. kom. 513-473-662.

 Sprzedam prosiaki, 
tel. kom. 570-912-224.

 Sprzedam jałówki na wycieleniu, 
tel. kom. 600-743-136.

 jałoszki, tel. kom. 508-678-424.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. kom. 664-763-381.

 Sprzedam cielaczki byczki, jałówkę na 
wycieleniu, tel. kom. 509-231-745.

 Sprzedam 20 prosiaków 250 zł/
sztuka, tel. kom. 665-493-071.

 Sprzedam jałówkę na ocieleniu, 
tel. kom. 790-687-425, po 16.00.

 Krowa na wycieleniu, Parma, 
tel. kom. 733-805-066.

 cieliczka do dalszego chowu, 
tel. kom. 723-528-039.

 Sprzedam cielaka, 
tel. kom. 888-031-938.

 Sprzedam pierwiastkę na wycieleniu, 
likwidacja stada, tel. kom. 696-375-777.

 Sprzedam krowę na wycieleniu lat 5, 
tel. kom. 572-594-009.

 Sprzedam jałówkę wycielenie 10.08, 
tel. kom. 721-296-923.

 Sprzedam prosiaki, 
tel. kom. 662-142-726.

 Prosięta 16 sztuk, 200 złotych za 
sztukę, tel. kom. 795-155-105.

 Sprzedam jałówki na samym 
ocieleniu, tel. kom. 505-356-014.

 jałówki wysokocielne 2 sztuki, 
tel. kom. 662-048-031.

 byczki czterotygodniowe, 
tel. (46) 838-25-79.

 Dwie krowy wysokocielne i dwie krowy 
wycielone, tel. kom. 723-958-499.

 Sprzedam pawie, tanio, 
tel. kom. 519-580-956.

 jałówka na wycieleniu, 
tel. kom. 506-486-990.

 Sprzedam 10 szt. prosiąt, 
tel. kom. 601-533-397.

 Sprzedam jałówkę cielną 
wycielenie 23 sierpnia, spod oceny, 
tel. (24) 285-96-01.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
tel. kom. 503-639-101.

 jałówka na wycieleniu, waga 600kg, 
3600 zł, tel. kom. 506-573-284.

 Sprzedam jałówkę cielną, 
tel. kom. 667-397-772.

 Sprzedam prosięta, 
tel. kom. 603-817-389.

maszyny
 Kupię kombajn (bolko, Anna, Karlik), 

sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, 
tel. kom. 511-713-596.

 Sprzedam tylne koła do c-360, 
tel. kom. 508-448-858.

 Sprzedam talerzówki nowe, grubera 
2,6 m, 3 m, beczki asenizacyjne, 
tel. kom. 883-760-108.

 Sprzedam prasę class mała kostka, 
Słoneczko 4, słoma mała kostka, 
tel. kom. 797-385-959.

 bizon 87, 20.000: 80, 10.000, 
tel. kom. 697-892-925.

 Przyczepa do balotów, 
tel. kom. 795-583-677.

 Sprzedam dwukółkę 
ciągnikową, zgrabiarkę do siana, 
tel. kom. 667-373-504.

 Kombajn New Holladn TX66, 
sprowadzony, w bd stanie, 
tel. kom. 721-737-343.

 Kombajn bizon Z056 cena do 
ustalenia, tel. kom. 791-461-556.

 Kombajn Kosa 3 metry, 
przyczepa zbierająca, basen, 
tel. kom. 575-429-669.

 Sprzedam c-360, 1985 rok, zadbany, 
tel. kom. 607-330-538.

 Sprzedam przyczepę samozbierającą, 
tel. kom. 884-820-819.

 ursus 10014H, 2012 rok. 
kombajn bizon, maszyny rolnicze, 
tel. kom. 664-954-170.

 Prasa claas wariant 180, stan bdb, 
tel. kom. 664-173-486.

 Sprzedam ursus c-385, 
tel. kom. 516-477-037.

 Sprzedam prasę rolującą, 
tel. kom. 728-152-636.

 Kosiarka sadownicza Lisicki 1,80, 
2012 rok, stan bdb, śrutownik bąk 5,5 
kW, tel. kom. 507-894-715.

 Rozsiewacz nawozów „Siew XL” 
800 L. 2014r. Akpil, owijarka bel 
samozaładowcza OS 7510 Klara Sipma 
2014r., tel. kom. 506-552-043.

 Rozrzutnik obornika, 
tel. kom. 605-725-688.

 Agregaty bierne 3-metrowe Rau, z 
hydropakiem, tel. kom. 509-282-300.

 Przetrząsarka, zgrabiarka Deutz fahr, 
tel. kom. 600-822-089.

 Sprzedam przyczepę 4,5 tony, 
dłużyce do bel, opryskiwacz, 
tel. kom. 607-570-070.

 Stoły do rzepaku szer. 3m, 4,5m, 
5,10m, 6m, tel. kom. 509-282-300.

 Wąskie koła do ciągnika, kompletne, 
48, 46, 42, 38, 36 cali, więcej informacji 
pod telefonem, tel. kom. 509-282-300.

 Taśmociągi do warzyw,  
3, 4,5; 5, 6, 7, 8, 10 metrów, duży wybór, 
import Niemcy,  
tel. kom. 509-282-300.

 Kombajn do zboża class, heder 
3 m, sprowadzony z Niemiec, 
tel. kom. 509-282-300.

 Kojce przegrodowe do tuczników  
z tworzywa sztucznego, sprowadzone  
z Niemiec, tel. kom. 509-282-300.

 Obsypniki do kopców, kukurydzy 
Wulkan, tel. kom. 509-282-300.

 Pługi obrotowe 4, 5-skibowe 
Kverneland, frost, Rabewerk, 
Landsberg zabezpieczenia resorowe, 
sprężynowe, kołkowe, duży wybór 
import Niemcy, tel. kom. 509-282-300.

 Siewnik do zboża Amazone D7, 
D8,2,5, 3, 4 m; Izaria lobster Super, duży 
wybór, tel. kom. 509-282-300.

 Przyczepy do remonty sztywne, 
wywrotki 6, 8, 10 ton, przyczepa 
tandem 16 ton, 3-stronny wywrot, 
tel. kom. 509-282-300.

 Paszowóz Silowolf 12,5 m3, 2004 rok, 
tel. kom. 509-282-300.

 Karmniki dla świń z Niemiec, duży 
wybór, tel. kom. 509-282-300.

 ciągnik rolniczy Same Tiger 
100Ze 4x4 100PS, 25.800 zł, 
tel. kom. 509-282-300.

 ciągnik rolniczy case 956 XL, 95PS, 
4x4, 28.500 zł, tel. kom. 509-282-300.

 Wycinaki do kiszonek fell 
Kuhn, podwójny nóż, winda, duży 
wybór, sprowadzone z Niemiec, 
tel. kom. 509-282-300.

 Talerzówki 3, 4, 4,5 m, typ X, V,  
z wałem strunowym, sprowadzone  
z Niemiec, tel. kom. 509-282-300.

 Rozrzutniki obornika fortschritt T088, 
Welgler, bergman, Strautman 4-10 t., 
duży wybór, tel. kom. 509-282-300.

 Orkan do trawy Tarup, szerokość  
1,4-1,6 m, tel. kom. 509-282-300.

 beczki asenizacyjne ocynkowane 
4, 5, 6, 7, 8, 10.000 litrów, oś 
skrętna, sprowadzone z Niemiec, 
tel. kom. 509-282-300.

 Zgrabiarka do siana, 2,8 m; 3,40, 
3,80, 4,20; 4,80; 8m, 1-2gwiazdowa, 
Kuhn, Pottinger, fella,duży wybór, 
tel. kom. 509-282-300.

 Rozładownice do warzyw, taśmociągi 
5, 6-metrowe, kosz przyjęciowy do 
warzyw, tel. kom. 509-282-300.

 Rozisewacze do nawozu Amazone, 
Raw; ładowność 600-2.000 
kg, duży wybór, import Niemcy, 
tel. kom. 509-282-300.

 Pług zagonowy Rabenwerk, 
5-skibowy, tel. kom. 509-282-300.

 Prasa rolująca john Deere 950 m  
na pasach, tel. kom. 509-282-300.

 Dmuchawy do zboża 2,5 
-10 kW z rurami, kompletne, 
tel. kom. 509-282-300.

 Sprzedam wielorak-pielnik do 
truskawek warzyw cena 600 zł, 
tel. kom. 509-065-711.

 Rozrzutnik obornika Krone Optimat 
4-tonowy, tel. kom. 508-194-191.

 Zetor 5211, 1990 rok, prasa 
rolująca Warfama 2003 rok, 
tel. kom. 500-222-737.

 Sprzedam bizon 1989 rok  
z sieczkarnią, prasę Z224 1989 rok  
z drabinką, silnik po kapitalnym 
remoncie do bizona 56, 
tel. kom. 793-853-739.

 Kosiarki, gałęziarki, kompresory, 
tel. kom. 513-666-808.

 Pług zagonowy 3-skibowy na wysokiej 
słupicy, unia Tur. Agregat z podwójnym 
wałkiem, tel. kom. 609-562-159.

 beczka asenizacyjna 4.000 l, stan 
bdb., tel. kom. 600-523-438.

 Siewnik, glebogryzarka, 
talerzówka, c360, c330, mieszanka, 
tel. kom. 509-853-384.

 Sprzedam lemiesz do kopaczki, 
tel. kom. 696-312-242.

 Sprzedam maszynę do 
bobu, tel. (46) 838-44-48, 
tel. kom. 783-027-114.

 Sprzedam kombajn ziemniaczany 
Anna, tel. kom. 512-520-546.

 Rozrzutnik 2-osiowy, 
tel. kom. 692-199-767.

 Sprzedam agregat podorywkowy 
szer. 3 m, 7 łap, na sprężynach, mało 
używany, tel. kom. 608-022-269.

 Sprzedam prasę kostkująca Sipma, 
tel. kom. 664-660-038.

 Śrutownik walcowy, mieszalnik, 
tel. kom. 668-472-081.

 Sprzedam zgrabiarkę do siana  
4 Słoneczko, tanio, 
tel. kom. 501-969-868.

 Prasa Z224 SImPA, zgrabiarka 7 
i lejek, tel. kom. 669-034-195.

 Sprzedam rozrzutnik obornika Tytan 8 
plus, 2009 r. mało używany faktura VAT 
cena 26000 zł, tel. kom. 516-813-503.

 Przyczepa do bel na 26 sztuk, 
tel. kom. 788-273-689.

 Sprzedam prasę Z224/1, stan bdb, 
tel. kom. 784-950-660.

 ciągnik c360, rozrzutnik 3,5 tony, 
opryskiwacz 600 litrów, ładowacz 
czeski, kultywator, siewka do nawozu, 
tel. kom. 792-560-113.

 Sprzedam pług ażurowy, rozrzutnik 
obornika jednoosiowy i wyciąg obornika 
Krotoszyny, tel. kom. 691-881-726.

 Platforma do balot - skrzyniopalet, 
tel. kom. 886-753-869.

 ursus 360, 1983 rok, 
tel. kom. 603-643-624.

 Waga szalkowa rolnicza, 
tel. kom. 693-652-261.

 Rozrzutnik 2-osiowy, 
tel. kom. 669-482-486.

 Kultywator 13, pług 3, pług 4, siewnik 
lejowy, tel. kom. 693-286-129.

 Sprzedam łyżki i paleciaki do turów 
i ładowarek, tel. kom. 605-884-584.

 Sprzedam agregaty uprawowo-
siewne, 3 m, tel. kom. 605-884-584.

 Sprzedam siewnik poznaniak, szer. 
2,7 m, kopaczkę lewatorową, kosiarkę 
listwową, tel. kom. 694-282-452.

 Sprzedam 2 zbiorniki na zboże, 
tel. kom. 533-667-939.

 Sprzedam Pająka 7, stan dobry, 
tel. kom. 782-304-668.

 Piec miałowy ze sterownikiem, 
tel. kom. 608-684-292.

 Sprzedam agregat podorywkowy unia 
Kos 2,1, tel. kom. 669-632-088.

 Sprzedam ciągnik mV-255, 1985r. 
w dobrym stanie i przyczepę 3 tony 
do małego remontu 1800 zł Rybno, 
tel. kom. 784-181-324.

 Przyczepa 1-osiowa i 2-osiowa, bez 
papierów, krajzega i okna plastikowe 
165/100, tel. kom. 601-297-780.

 Sprzedam talerzówkę hydrauliczną 
fAmAROL szerokość 3,20 m. (nowe 
talerze), tel. kom. 505-929-983.

 Opony 750/16, 4- sztuki nowe, 
kosiarka rotacyjna, rozrzutnik 1-osowy, 
stan bdb, tel. kom. 607-889-255.

 Sprzedam siewnik Poznaniak, duży 
kosz, tel. kom. 601-533-397.

 Sprzedam kultywator Grudziądz 
2,80m szer., tel. kom. 725-456-998.

 c-330, 1978 rok, 9.300 zł, 
tel. kom. 602-584-266.

 Kosiarka rotacyjna Z-069, prasa 
Sipma Z224/1 z drabinką, taśmociąg 
do obornika, tel. kom. 697-035-106.

 Sprzedam dwukółkę sadowniczą, 
tel. kom. 603-610-952.

 Tura, c-330, kopaczkę sprzedam, 
tel. kom. 887-380-863.

 Silos zbożowy, żmijka, cyklop, łuparka 
do drewna, przyczepa do balotów, 
śrutownik walcowy, rotacyjna polska, 
trząsacz do siana,  
tel. kom. 512-517-348.

 Sprzedam: prasę kostkującą Z224/1, 
kopaczkę do ziemniaków, sadzarkę 
częską, przetrząsaczo-zgrabiarkę 
7-gwiazdową., tel. kom. 669-824-911.

inne
 W sprzedaży folie rolnicze (pryzmowe, 

do owijania), tunelowe, siatki, 
ekogroszek workowany. Dostawa - 
wysyłka, hurt - detal, janinów 13, 99-423 
bielawy, tel. kom. 504-504-783.

 Obornik, tel. kom. 603-243-414.

 Tunele foliowe z nawadnianiem 32x8, 
tel. kom. 725-368-799.

 Dojarka do mleka, 
tel. kom. 663-074-485.

 Nowe stanowiska do krów, 
tel. kom. 664-196-280.

 basen na mleko 250 litrów, 
tel. kom. 724-190-262.

 Sprzedam obornik, 
tel. kom. 510-420-824.

 łubianki, tel. kom. 693-652-261.

 Sprzedam dojarkę rurociągową 
Westfalia, tel. kom. 603-424-141.

 Obornik od trzody, 
tel. kom. 669-482-486.

 Silosy zbożowe, dmuchawa i żmijka, 
tel. kom. 538-455-989.

 Dojarka przewodowa alfa-laval, 
z pompą, aparatami udojowymi 
oraz automatyczną myjnią. cena 
15000 tyś do lekkiej negocjacji, 
tel. kom. 696-884-015.

 Sprzedam plandeki siatkowe 
(banery)., tel. kom. 603-809-795.

 Zbiornik schładzalnik basen na mleko 
800l., tel. kom. 696-884-015.

 Sprzedam obornik, 
tel. kom. 603-817-389.

rolnicze - usługi
 białkowanie obór, 

tel. kom. 518-168-598.

 Serwis traktorów: New 
Holland, massey ferguson, 
tel. kom. 697-778-780.

 Okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

 Prasowanie słomy prasą 
zmiennokomorową claas Variant. 
Wystawiam fVAT, tel. kom. 787-606-080.

 cięcie zbóż i rzepaku nowymi 
kombajnami New Holland, 
tel. kom. 695-052-735.

 usługi prasowania słomy, prasa 
zmiennokomorowa,jonh Deere V 451, 
tel. kom. 695-608-762.

zwierzęta

sprzedaż
 Sprzedam pszczoły, 

tel. kom. 601-850-805.

 Szczenięta owczarka niemieckiego, 
tel. kom. 694-308-076.

 Oddam młode pieski, 
tel. kom. 723-528-055.

 Szczeniaki mieszańce, 603-710-478.

 Szczeniaki owczarka niemieckiego, 
tel. kom. 783-588-217.

 Sprzedam owczarki niemieckie 
szczenięta, tel. kom. 501-632-719.

inne
 budy na gołębie, 

tel. kom. 669-482-486.
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ważne telefony
   Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna  
(42) 205 55 15
  Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
 Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy
 Komenda Powiatowa Policji  
w Łowiczu 46 837 95 00
 Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33 (całodobowo);  
609-135-423 (po godz. 15.00)
 Taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 
46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308;  
Dworcowa: 602-774-552
 Taxi bagażowe: 46-837-35-28 

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
  Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  

czynna całą dobę – 800 190 590
  Infolinia Państwowej Inspekcji Sani-
tarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
  Infolinia dla mieszkańców woj. łódz-
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04
 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 Chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. łowicka 12A, 24-382-11-66

 Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. Wolności 6b, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 Sobota, Pl. Zawiszy, tel. 46-838-22-81
 Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedziele
 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 
 Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 
8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00, 
20.00 (wakacje).
 Kościół o.o. Pijarów:   
8.00, 9.30, 11.00, 12.30, 16.00. 
 Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo Powiatowe w Łowiczu 
Wydział Organizacyjny 46 837 59 02
 Urząd Miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 Powiatowy Urząd Pracy 46 830 98 00
 Powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 Rzecznik Konsumentów 46 830 00 64
 Poradnia Psychologiczno-Pedago-
giczna w łowiczu 46 837 42 71
 PCPR w łowiczu 46 837 03 44
 Urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80
 Pomoc przy zakupie leków, podsta-
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 
 ZGM tel. 837 60 63
 ZUK tel. 837 36 62
 ZUM tel. 46 830 91 82
 Zakład Obsługi Przedszkoli Miejskich 
tel. 46 837 49 76
 MOPS tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 ŚDS tel. 46 837 41 11
 Biblioteka Miejska 46-837-76-03
 Biblioteka Powiatowa 46 837 38 74
 Łowicki Ośrodek Kultury 46 837 40 01
 Sąd Rejonowy w Łowiczu:  
Wydział cywilny 46 830-43-01,  
Wydział Karny 46 830-43-02  
Wydz. Rodzinny i Nieletnich 46 830-43-03; 
Wydział Ksiąg Wieczystych 46 830-43-05;  
Obsługa Interesanta 46 830-43-10
 PTTK o/Łowicz, Stary Rynek3 
tel. 513 767 511;
 ZAZ „Ja-Ty-My” Łowicz tel. 511 917 282
 Urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 UG Bielawy 46 838 26 95
 UG Chąśno 46 838 14 23
 UG Domaniewice 46 830 17 60
 UGKiernozia 24 277 90 80, 
 UG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 UG Łowicz 46 830 26 30;
 UG Łyszkowice 46 838 87 78
 UG Nieborów 46 838 56 13, 
 UG Sanniki 24 277 78 10
 UG Zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 Orlik, ul. Grunwaldzka 9 tel. 735-048-951
 Orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08
 Stadion ul. jana Pawła II nr 3, tel. 46-837-51-06
 hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3, 

tel. 46-837-51-06, czynna 7.00-15.00 
 hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2,  

tel. 46-837-09-04
 Orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-551, 

czynne: pon.-pt. 12-20.00, sob.-ndz. 12-20;
 SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 LO im. Chełmońskiego 46 837-42-00

baseny w Łowiczu
 Baseny zewnętrzne OSiR, ul. Kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 10-19
 Pływalnia kryta OSiR, ul. Kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 Muzeum w Łowiczu czynne od wtorku 
do niedzieli w godzinach 10.00-16.00 
(ostatnie wejście o 15.30). bilety do 
muzeum: normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, 
rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 
30 zł, na wystawy czasowe 3 zł, wstęp 
bezpłatny na wystawy stałe - wtorek
Wystawy stałe:
•Sztuka Baroku w Polsce 
•historia miasta i regionu
•Etnografia Księstwa Łowickiego
•Izba Pamięci Żydów Łowickich
Wystawy czasowe:
• „Kamienie mówią. Skamieniałości  
z kolekcji Edwarda Noniewicza”  
– czynna do 30 sierpnia.
• „Natura i abstrakcja w twórczości 
Zenony Klepaczki – Joanny Gra-
bowskiej – Alicji Wolskiej” – wystawa 
czynna do 30 sierpnia
 Skansen przy Muzeum w Łowiczu  
czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście o 15.30).bi-
lety: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 15 zł, bilet 
spacerowy 2 zł, wstęp bezpłatny - piątek
 Skansen w Maurzycach czynny 
codziennie w godzinach 10.00-18.00 
(ostatnie wejście o 17.30). bilety: normal-
ny 10 zł, ulgowy 6 zł, rodzinny (2 dorośli + 
2 dzieci do 18 r.ż.) 28 zł, spacerowy 4 zł.
• „Plakat w skansenie polskim” – wy-
stawa ponad 40 plakatów historycznych 
oraz fiszek, przygotowana przez edwina 
Wilbika z muzeum Rolnictwa im. ks. 
Krzysztofa Kluka w ciechanowcu pod 
patronatem Stowarzyszenia muzeów 
na Wolnym Powietrzu; czynna do 30 
września.
 Galerii Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17, tel. 691 979 262 
• „Rewers Fioletu” – wystawa malar-
stwa Ireneusza bęca (ur. 1959), czynna 
do 16 sierpnia 
  Ilustracje i grafiki Katarzyny Słomia-
nej – wystawa prac łowiczanki, studentki 
grafiki na uniwersytecie m. Kopernika w 
Toruniu; czynna w każdą sobotę do 29 
sierpnia, Nowa Pracownia w łowiczu, ul. 
Podrzeczna 20.
 Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary Rynek 20, tel. 46 837 66 45; 
czynne: pon.–czw. w godz. 10.00–16.00, 
pt.–sob.w godz. 10.00–14.00.
 Muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików  
z całego świata; czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15; Galeria łowic-
ka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
  Izba Pamięci Stanisława Klickiego –  
I piętro baszty im. gen. Klickiego w łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18; wstęp wolny.
 Motonostalgia – Muzeum Motory-
zacji, Nieborów 231a – czynne: piątek, 
sobota i niedziela w godz. 10.00-18.00. 
bilety: normalny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści od 
65 roku życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 

 Pałac w Nieborowie do 30 września 
czynny we wtorki, środy, czwartki w godz. 
10.00–16.00, w piątki, soboty i niedziele 
w godz. 12.00–18.00; Do zwiedzania 
udostępnione wnętrze Pałacu  
w Nieborowie z wyłączeniem Gabinetu 
żółtego, Sypialni Wojewody i Gabinetu 
Zielonego na piętrze pałacu. Wyłączone 
do odwołania: stała ekspozycja majoliki 
Nieborowskiej w budynku manufaktury, 
Stara Oranżeria w Nieborowie, Świątynia 
Diany w Arkadii (z zachowaniem wglądu 
do wnętrza Sali Panteonu). Bilety: do 
Pałacu w Nieborowie 20 zł – normalny, 
15 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci i młodzież 
(ucząca się od 7 do 26 lat).
 Ogrody w Nieborowie czynne codzien-
nie w godz. 10.00–18.00. bilety: 16 zł 
– normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci 
i młodzież (ucząca się) 7–26 lat.
 Ogrody w Arkadii czynne codziennie 
w godz. 10.00–18.00. bilety: 16 zł – 
normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci i 
młodzież (ucząca się) 7–26 lat. 
bilety łączone do ogrodów w Arkadii i 
w Nieborowie: 28 zł – normalny, 16 zł – 
ulgowy, 2 zł – dzieci i młodzież (ucząca 
się od 7 do 26 lat).
 Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00.  
bilety do pałacu –10 zł (normalny), 3 zł 
(ulgowy). Na teren parku – wstęp wolny. 
•„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” – wystawa stała dot. 
historii właścicieli dóbr sannickich.
•„W drodze” – wystawa malarstwa spod 
pędzla marcina Hugo-badera; wernisaż: 
niedziela 2 sierpnia po koncercie o godz. 
14.00; czynna do końca sierpnia
 Park przy Pałacu w Sannikach  
czynny codziennie w godz. 8.00-22.00
•„Jedwabne motyle” – zewnętrzna 
wystawa fotografii jana Drzewieckiego
 Sromów: Muzeum Ludowe Rodziny 
Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17, 
w niedziele w godz. 12–17.
 Pałac i Stadnina Koni w Walewicach:   
zwiedzanie wyłącznie po rezerwacji, tel. 
693 422 684; bilety do pałacu: ulgowy 
10,00 zł, normalny 15,00 zł; bilety do 
stadniny: ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.
 „Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć  
w dużym formacie; Zespół Szkół Ponad-
gimnazjalnych nr 1, Podrzeczna 30.

koncerty
 Niedziela, 2 sierpnia:
godz. 14.00 – Chopin – Muzyka – 
Poezja – koncert w pałacu,  
wystąpią: łukasz Kwiatkowski (fortepian),  
Krzysztof Gosztyła (recytacja);  
europejskie centrum Artystyczne 
im. fryderyka chopina (Pałac) w San-
nikach, ul. Warszawska 142; bilety: sala 
koncertowa 15 zł, sala lustrzana 7 zł
godz. 17.00 – Koncert letni przy basz-
cie: Łowicka Orkiestra Kameralna 
wystąpi w składzie: Dominika Wojcie-
chowska, Anna matulewicz, barbara 
Szkudlarek, bohdan fudała; scena  
w parku przy baszcie generała Klickiego 
w łowiczu; liczba widzów ograniczona  
do 150 osób, wstęp wolny.

kino plenerowe
 Piątek, 31 lipca:
godz. 21.30 – „Młodość” – dramat prod. 
francja / Szwajcaria / Wielka brytania 
/ Włochy, 2015 r., reż. Paolo Sorrentino, 
czas: 1 godz. 58 min.; dziedziniec łowic-
kiego Ośrodka Kultury, ul. Podrzeczna 
20; wstęp wolny.
 Sobota, 1 sierpnia:
godz. 21.30 – Letnie kino samocho-
dowe: „Teraz albo nigdy” – komedia 
romantyczna prod. uSA, 2018 r.,  
reż. Peter Segal; czas: 1 godz. 43 min.; 
 parking STOP SHOP łowicz,  
ul. W. broniewskiego 5-9; wstęp wolny

Kino Fenix 
łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 Piątek – czwartek,  
    31 lipca – 6 sierpnia:

godz. 16.30 – Wiking i magiczny miecz 
– film animowany prod. belgia / francja  
/ Niemcy, 2019 r., reżyseria: Éric cazes, 
czas: 1 godz. 17 min.
godz. 18.30 – Coś się kończy, coś 
zaczyna – romans prod. uSA / Korea 
Południowa, 2019 r., reżyseria: Drake 
Doremus, czas: 1 godz. 50 min.

inne
 Sobota, 1 sierpnia:
godz. 17.00 – Miejskie obchody 
76. rocznicy wybuchu Powstania 
Warszawskiego – zapalenie zniczy, 
złożenie kwiatów, przemówienie burmi-
strza Krzysztofa Kalińskiego; cmentarz 
katedralny w łowiczu;
godz. 20.00 – I Nocny Spływ Rzeką 
Bzurą: Urzecze – Łowicz – spływ kaja-
kowy; liczba uczestników ograniczona  
do 20 osób,decyduje kolejność zgłoszeń; 
wpisowe 20 zł; zbiórka na parkingu za 
urzędem miasta w łowiczu, ul. Starorze-
cze. Zapisy i szczegóły: PTTK o/łowicz, 
Stary Rynek 3.
godz. 21.00 – Back to Oldschool  
– impreza taneczna w klimacie lat 90.; 
Nowa Pracownia w łowiczu,  
ul. Podrzeczna 20; wstęp wolny.
 Sobota – niedziela, 1–2 sierpnia:
godz. 10.00–16.00 – Warsztaty sztuki 
i rękodzieła ludowego – skansen przy 
muzeum w łowiczu; udział w warsztatach 
bezpłatny, obowiązują bilety wstępu do 
skansenu: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł. 
 Niedziela, 2 sierpnia: 
godz. 13.00 – „Śladami 10 Pułku 
Piechoty w Łowiczu” – bezpłatne 
spacery z  przewodnikiem jadwigą 
Lendzion; zbiórka uczestników przed 
siedzibą PTTK, Stary Rynek 3 w łowiczu, 
wstęp wolny.
godz. 16.00 – Ludowe spotkania:  
drożdżowe kontra koronawirus – 
warsztaty z paniami z Koła Gospodyń 
Wiejskich w błędowie; sala OSP w błędo-
wie; wstęp wolny.
 Środa, 19 sierpnia:
godz. 14.00–18.00 – Wakacje z Tratwą 
na Fali – bezpłatne pływanie kajakami 
po bzurze, zbiórka: przystań kajakowa  
w parku błonie w łowiczu.

ważne telefony
 Policja 997 alarmowy;  
w Głownie 42-719-20-20;  
w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998 alarmowy,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 Sanepid w Zgierzu 42 714 02 53
 Powiatowy Urząd Pracy w Zgierzu 
tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82,  
42-717-41-76; sekretariat 42-714-12-77, 
42-714-12-78; fax 42-717-41-60;  
lozg@praca.gov.pl
  Informacja PKS 42-631-97-06
 Taxi w Głownie 42-719-10-14

urzędy i instytucje
 Urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94
 Skansen w Nagawkach 722-007-525
 Urząd Miejski w Głownie - sekretariat 
798 831 668, 798 831 480, 
 USC w Głownie: 798 831 572
 MOK w Głownie 42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 Urząd Gminy Głowno - sekretariat 
42 719-12-91, 42 719-13-54, 
 Biblioteka i Ośrodek Kultury  
w Bronisławowie 42 719-15-11
 Środowiskowy Dom Samopomocy  
w Woli Zbrożkowej 42 717-20-77
 Urząd Miasta i Gminy Stryków – 
sekretariat 42-719-80-02
 OKiR w Strykowie 42-719-81-52
 ŁODR bratoszewice 42-719-89-28
 Dom Kultury w Niesułkowie  
42-719-70-94; 516-049-886; 505-964-846

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. Marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30

 Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46
 Nieodpłatna pomoc prawna: Głowno, 
665-530-294; Stryków, 665-529-866

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 30 lipca:
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
piątek, 31 lipca:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11 
sobota, 1 sierpnia: 
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
niedziela, 2 sierpnia: 
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
poniedziałek, 3 sierpnia:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
wtorek, 4 sierpnia:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11 
środa, 5 sierpnia:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99

 Stryków, niedziela 2 sierpnia, godz. 9-14 
pl. łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85

muzea i wystawy
 Muzeum Żołnierza Polskiego – umun-

durowanie i ekwipunek żołnierzy I i II wojny 
światowej; Dmosin 2a, tel. 504-327-183.

 Galeria Sztuki Współczesnej  
Bank& DM; Głowno, ul. młynarska 5/13.

inne
 Kąpielisko, plaża i wypożyczalnia ka-

jaków i rowerów wodnych w Strykowie 
- czynne codziennie w godz. 10.00-18.00.

 Piątek, 31 lipca:
godz. 10.00 – Cyrkowe figle, cz. 2  
– zajęcia wakacyjne, plac przed Domem 
Kultury w Strykowie, wstęp wolny. W przy-
padku deszczu grupa 12 osób na sali.

GłOWNO I STRyKóW 

ważne telefony
 Policja w Żychlinie 24 253 00 14
 Policja w Pacynie 47 70-53-271
 Policja w Sannikach: 47 7053-275
 KPP w Kutnie 24 253-22-00 
 KPP w Gostyninie 47 7053-222
 Pogotowie gazowe – 992
 Straż pożarna: 998 alarmowy
 OSP w Żychlinie 24 285-12-10
 OSP w Pacynie 604-349-406
 OSP w Bedlnie 24 285-51-91
 Pogotowie energetyczne  991
 Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie: 285-10-27
 Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 Oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 Zakład Energetyki Cieplnej  
24 285-11-52
 Energetyk-Serwis 24 285-46-60

 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w Kutnie 24  355 71 00
 Powiatowy Urząd Pracy w Kutnie 
tel. 24 355 70 50, fax. 24 355 70 51

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul. Popiełuszki 1, NZOZ Red-med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 Nieodpłatna pomoc prawna – Punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: urząd Gminy w żychlinie, 
ul. barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64

 Regionalny Interwencyjny  

Telefon Zaufania dla Dzieci i Młodzieży  
726 611 611, codziennie w godz. 
12.00–20.00 infolinia;  
w godz. 20.00–0.00 wsparcie specjalistów 
na Snapchacie i messengerze

msze św. w niedziele
 Żychlin, parafia pw. Św. Apostołów Piotra 

i Pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.
 Żychlin, kaplica pw. św. maksymiliana 

Kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

boiska sportowe
 Orlik, Żychlin pl. Łukasińskiego 21, 

tel. 609-262-446
 Stadion Miejski w Żychlinie,  

ul. Waryńskiego 8 – Piotr Wojciechowski, 
tel. 607-574-261

kino KDK w Kutnie
 Piątek – środa, 31 lipca – 5 sierpnia:
godz. 14.30 i 17.30 – Scooby-Doo! – 
film animowany, komedia, przygodowy, 
prod. uSA, 2020 r., reż. Tony cervone; 
Dubbing 2D, czas trwania: 143 min.; 
godz. 20.00 – Nieobliczalny – thriller 
prod. uSA, 2020 r., reżyseria Derrick 
borte, czas: 1 godz. 31 min.

muzea i wystawy
 Muzeum – Zamek w Oporowie  

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 

10.00-16.00 (kasa: 10.00–15.30); w soboty 
i niedziele 10.00–17.00 (kasa 10.00–16.30), 
bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy Zamku w Oporowie czynny 
codziennie w godz. 8.00–20.00; wstęp wolny.

inne
 Czwartek, 20 sierpnia:
godz. 17:00 – „Granice Wytrzymało-
ści”– stand-up: Piotr ZOLA Szulowski; 
KKDK, ul. żółkiewskiego 4; bilety: 
przedsprzedaż online 50 zł, 60 zł.
 Piątek – niedziela, 4–6 września:
46. Święto Róży Kutno: Ogólnopolska 
Wystawa Róż; aranżacje florystyczne 
najlepszych florystów z całej Polski, Ple-
nerowe Targi Różane, jarmark Różany, 
koncerty, lunapark i inne. 

SKARB ROLNIKA
NOTOWANIA Z TARGOWISKA mIejSKIeGO 
W łOWIcZu – ceny z dnia 28.07.2020 r.

agrest kg 4,50-5,00
borówki 0,25 kg 5,00-6,00
botwinka pęczek 2,50
bób kg 8,00-10,00
brokuły kg 4,50
buraki czerwone kg 3,00-3,50
brzoskwinie kg 5,00
cebula kg 4,00
cebula dymka pęczek 2,50
cukinia kg 4,00-5,50
czereśnie kg 12,00-15,00
czosnek szt. 2,50-3,50
fasola zielona kg 5,00-7,00
fasola żółta kg 5,00-7,00
gruszki kg 5,00-6,00
jabłka kg 5,00-7,00
jagody litr 16,00
jaja fermowe 15 szt. 10,00-12,00
jaja wiejskie 15 szt. 12,00
kalafior szt. 5,00-6,50
kapusta biała szt. 2,50-3,00
kapusta kiszona kg 5,50
kapusta pekińska kg 3,50
koperek pęczek 2,00
maliny 0,25 kg 7,00
miód 0,9 litra 35,00-40,00
marchew kg 3,00
natka pietruszki pęczek 2,00
ogórki kiszone kg 6,50-7,50
ogórek gruntowy kg 2,50-4,00
ogórek zielony kg 5,00
papryka czerwona kg 9,00
papryka zielona kg 7,00-8,00
papryka żółta kg 7,00-8,00
pieczarki kg 8,00-10,00
pietruszka kg 5,00
pomidor malinowy kg 5,50-6,00
pomidor polny kg 3,50-6,00
pomidor szklarniowy kg 4,50-5,00
por szt. 2,00
porzeczka czarna kg 5,00
porzeczka czerwona kg 5,00
rzodkiewka pęczek 2,50
sałata szt. 1,50-2,50
seler szt. 2,50
szczypiorek pęczek 2,50
słonecznik szt. 1,50-3,00
śliwki kg 3,00-5,00
truskawki kg 5,00-7,00
wiśnie kg 4,00
włoszczyzna pęczek 3,00-3,50
ziemniaki kg 2,00
ziemniaki młode kg 1,50

OFERTY PRACY
z dnia 29.07.2020 r.

POWIATOWY URZąD PRACY W ŁOWICZU:
  Pracownik budowlany
  Gospodarz osiedla
  monter reklam
  Prace pomocnicze magazynowo-produkcyjne 

z użyciem wózka widłowego
  Asystent geodety-stażysta
  Pomoc krawiecka
  Tapicer
  Szwaczka maszynowa
  Pakowacz ręczny
  Pracownik stacji paliw

POWIATOWY URZąD PRACY W ZGIERZU:
  Kierowca - kurier
  magazynier
  Pracownik obsługi klienta
  Szlifierz
  Kucharz
  elektromonter
  Dziewiarz
  Ślusarz
  Sprzedawca

POWIATOWY URZąD PRACY W KUTNIE:
  Pracownik fizyczny
  mechanik samochodowy
  Doradca klienta
  Dietetyk
  Specjalista do spraw handlu na rynki europy 

Wschodniej
  Telemonter
  brukarz
  Pomoc brukarza
  Obsługa maszyn-konfekcjonowanie produktów
  Pomocnik brukarza
  betoniarz-zbrojarz
  brukarz
  Pracownik dociepleń budynków
  Pracownik do wykończenia wnętrz
  Technolog Inżynier sprzedaży
  Tokarz - frezer

życHLIN I OKOLIce
ROLNIK SPRZEDAJE
ceny z dnia 28.07.2020 r.

Żywiec wieprzowy:
  Domaniewice: 4,50 zł/kg+VAT
  Różyce: 4,50 zł/kg+VAT
  Kiernozia: 4,20 zł/kg + VAT
  Skowroda Płd.: 4,50 zł/kg+VAT
  chąśno: 4,70 zł/kg+VAT
  Karnków: 4,50 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:
  Domaniewice: jałówki 6,50 zł/kg+VAT,  

krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,50 zł/kg+VAT
  Różyce: jałówki 6,50 zł/kg+VAT,  

krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,50 zł/kg+VAT
  Skowroda Płd.: jałówki 7,30 zł/kg+VAT,  

krowy 5,30 zł/kg+VAT; byki 7,20 zł/kg+VAT



25www.lowiczanin.info

Kultura
nr 31      30 lipca 2020         

Łowicz | Prezent dla redakcji Nowego łowiczanina

Łowiczanin Karola Rybackiego
odnaleziony na strychu
W ubiegły piątek, 17 lipca, naszą redakcję 
odwiedził współpracujący z nami grafik, a także 
regionalista Jacek Rutkowski, który podarował 
nam wyjątkowy prezent – kilkanaście numerów 
Łowiczanina z lat 1911, 1912 i 1914, czyli gazety 
wydawanej przez Karola Rybackiego, której tytuł 
był inspiracją dla twórców Nowego Łowiczanina.

Otrzymaliśmy te gazety z oka-
zji 30-lecia ukazania się pierwsze-
go numeru Nowego Łowiczanina, 
które obchodziliśmy 11 maja. Ze 
względu na epidemię Jacek Rut-
kowski wtedy nie wybrał się do 
nas, ale powiedział nam, że ma 
dla nas przygotowany prezent. 
Wręczając go teraz, miał nadzieję, 
że go oprawimy i wyeksponujemy 
w odpowiednim miejscu. 

Archiwalne numery gazety pan 
Jacek znalazł na strychu kamieni-
cy przy ul. Podrzecznej 18, w któ-
rej mieszkał przez blisko 25 lat.  
W rozmowie z nami żartował, że 
był chyba jedyną osobą, której 
zdarzało się sprzątać na strychu. 
Pozostali mieszkańcy raczej mie-
li zwyczaj magazynować tam nie-
przydatne rzeczy, które – z trud-
nych do wytłumaczenia powodów 

– żal im było wyrzucać. Łowicza-
nin przechowywany był wśród 
różnych szpargałów, starych du-
beltowych okien itp. przedmiotów 
w brezentowej teczce przewiąza-
nej sznurkiem, nie była ona opisa-
na. W teczce zachowały się rów-
nież przedwojenne obligacje. 

Wiedział, że Muzeum w Ło-
wiczu, w którym wówczas praco-

wał, posiada „Łowiczanina” Ka-
rola Rybackiego, oczywiście nie 
wszystkie numery, bo wie, że nie 
wszystkie się zachowały. Wydaw-
ca nie raz naraził się ówczesnej 
władzy i całe nakłady niektórych 
numerów nieraz mu konfiskowa-
no jeszcze w drukarni. Zdarzało 
się też, że policja utrudniała mu 
pracę. Patrole odwiedzały drukar-
nię, żeby przeprowadzić kontrolę: 

wysypać z kaszt (szuflad drukar-
skich) czcionki, które trzeba było 
potem zbierać i segregować, co 
było bardzo pracochłonne, a bez 
tego nie można było złożyć ga-
zety. 

Jak to możliwe, że gazety prze-
trwały tam dwie wojny światowe 
i co najmniej jeden remont dachu, 
a także niejedną kontrolę przeciw-
pożarową? – Teczka była w niszy 

pomiędzy deskami, która była wi-
doczna przy wyjściu ze strychu, 
nad głową – zdradził nam Ja-
cek Rutkowski. Nie da się ukryć,  
że ma on „oko” do odnajdywa-
nia tego typu „skarbów”. Pisali-
śmy kiedyś o bardzo ciekawych 
archiwaliach, jakie wyszperał, 
dzięki pomocy jednej z łowickich 
firm deratyzacyjnych, w kamie-
nicy przy Starym Rynku, nale-

żącej niegdyś do Wincentego Ja-
gielskiego. W rozmowie z nami 
wspomniał też o tym, że np. w ka-
mienicy gdzie mieszkał Maurycy 
Klimecki (1893-1967) znalezione  
zostały pocztówki, które przysy-
łał mu tego brat, który był dyplo-
matą. 

Znalezione gazety zachował 
i przechowywał, pomimo że od 
pewnego czasu są one zdigitalizo-
wane i w sieci ogólnie dostępne. 
Ma jednak sentyment do trady-
cyjnej gazety na papierze. – Po-
nieważ jest kontynuacja tytułu, 
postanowiłem to przekazać redak-
cji. To ciekawe, że lokalna gazeta 
do dzisiaj jest kopalnią lokalnych 
wiadomości, nawet ogłoszenia 
są wielkim źródłem informacji  
o czasach, w jakich powstała ga-
zeta – zauważa. 

W numerach, jakie nam prze-
kazał, zauważyliśmy np. ogło-
szenie na stronie 1 wydania z 11 
września 1914 roku, które jest ofer-
tą handlową jeszcze wtedy działa-
jącej fabryki na Korabce, po której 
do dzisiaj pozostała tzw. Czerwo-
na Góra. Otóż Towarzystwo Ło-
wickie Przetworów Chemicznych 
i Nawozów Sztucznych oferowało 
sprzedaż tak popularnych nawo-
zów potasowych jak sól potasowa 
czy saletra chilijska. Gazeta pisała 
o kąpielach higienicznych w łaźni 
miejskiej oraz pokazywała czym 
różni się kłos żyta włościańskiego 
przed i po ulepszeniu. 

Z ciekawych ogłoszeń, jakie 
odnalazł nasz darczyńca, przyto-
czymy dwa przykłady, które poka-
zują jak inaczej żyło się ponad 100 
lat temu, bo można było znaleźć 
ogłoszenie o męskiej kamizelce 
odnalezionej na Moście Warszaw-
skim (1928), która była do odebra-
nia w redakcji czy o chęci oddania 
dziecka nieochrzczonego – to dzi-
siaj byłoby karalne (1924). 

Jacek Rutkowski (z prawej) przekazuje historyczne numery Łowiczanina redaktorowi naczelnemu  
Nowego łowiczanina Wojciechowi Waligórskiemu. 
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Wydawca nie raz 
naraził się ówczesnej 
władzy i całe 
nakłady niektórych 
numerów nieraz mu 
konfiskowano jeszcze 
w drukarni. Zdarzało 
się też, że policja 
utrudniała mu pracę.

Mirka woLska 
-koBierecka

mirka.wolska@lowiczanin.info
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Maurzyce, Łowicz | muzyczna niedziela

Operetka pod strzechą,  
na ludowo pod basztą
Pod znakiem znanych  
arii operetkowych oraz 
melodii inspirowanych 
łowicką kulturą 
ludową upłynęło tym 
mieszkańcom naszej 
okolicy, którzy skorzystali 
z oferty, niedzielne 
popołudnie 26 lipca.

Fani muzyki mieli w czym wy-
bierać! Melomani chętnie wybrali 
się tego dnia do skansenu w Mau-
rzycach, gdzie miało miejsce ko-
lejne wydarzenie z cyklu „Znane 
i lubiane – pod strzechą zagrane”. 
Tym razem skrzypaczce Weroni-
ce Mońce towarzyszyła sopranist-
ka Sylwia Strugińska, solistka Te-
atru Muzycznego w Łodzi. 

Artystki rozpoczęły swój wy-
stęp od popularnych arii operet-
kowych, potem zaś sięgnęły po 
utwory zaczerpnięte ze znanych 
musicali. Wybrzmiały m.in. „Co 
się dzieje, oszaleję” z Księżnicz-
ki czardasza Kálmána, „Kto me 
usta całuje, ten śni” – aria Giudit-
ty z operetki pod tym samym ty-
tułem czy „Dziewczęta z Barcelo-
ny” z operetki Clivia. Nie zabrakło 
również solowego popisu samej 
skrzypaczki – Weronika Mońka 
zaprezentowała m.in. Habanerę 
pochodzącą z opery Carmen. 

Nieco później miłośnicy ło-
wickiego folkloru i pieśni ludo-

wych spotkali się w parku przy 
baszcie generała Klickiego w Ło-
wiczu. Przegląd melodii inspiro-
wanych kulturą ludową zaprezen-
towała kapela Szymona Mońki. 
Słoneczna pogoda oraz znane  
i lubiane dźwięki sprawiły, że kon-
cert cieszył się sporym zaintere-
sowaniem. Publiczności spodo-
bały się kompozycje zaczerpnięte  
z folkloru i przeboje biesiadne, 
m.in. „Łowiczanka” czy „Czer-
wone jagody”. 

Artystów raz po raz nagradza-
no gromkimi brawami, a w czasie 
trwania utworów słuchacze weso-
ło kołysali się w ich rytm. Oprócz 
akordeonisty Szymona Mońki na 
scenie zobaczyliśmy Emilię Pacek 
i Kingę Foks (skrzypce), Witol-
da Igielskiego (bębenek ludowy)  
i Michał Czapnika (klarnet). Swo-
im śpiewem czarowali publicz-
ność Paweł Tomala i Kinga Foks. 
 aw

Światowa premiera „Obłoków śmierci”

Wypłynęli na szerokie wody 
z tym filmem 
W pierwszym roku zajmowali się pracami 
scenariuszowymi i dokumentacją. Kolejne dwa lata to 
realizacja zdjęć. W czwartym i piątym roku podjęto się 
pracy nad postprodukcją, montażem, efektami, muzyką 
i materiałami archiwalnymi. I w końcu jest! Długo 
wyczekiwany film historyczny o niemieckim ataku 
gazowym nad Bolimowem w 1915 roku. 

Po pięciu latach projekt para-
dokumentalnego filmu „Obło-
ki śmierci. Bolimów 1915” został 
dopięty na ostatni guzik. 1 sierp-
nia będzie miał swoją światową, 
na 14. festiwalu „Dwa brzegi”, 
którego dyrektorką artystyczną 
jest Grażyna Torbicka. To festiwal, 
który zwykle odbywa się w Jano-
wie nad Wisłą. W tym roku wy-
darzenie będzie się różniło od tych 
organizowanych w ubiegłych la-
tach. Z powodu epidemii korona-
wirusa – a może dzięki niej – festi-
wal będzie realizowany w formie 
hybrydowej. Oznacza to, że ludzie 
z całego świata, po wykupieniu 
kodu dostępu i za pośrednictwem 
internetu, będą mogli obejrzeć 
film w dniu premiery. A przypo-
minamy, że jest to dzieło grupy 
entuzjastów historii związanych  
z gminą Bolimów. 

– Możemy sobie te filmy oglą-
dać gdzie chcemy, jak chcemy,  
z kim chcemy. Niektórych filmów 
nie będzie można zobaczyć ni-
gdzie indziej – mówiła Grażyna 
Torbicka w wywiadzie dla pro-
gramu „Dzień Dobry Wakacje”. 
Ukończenie projektu i dostanie 

się na festiwal nie są jedynymi 
osiągnięciami tej produkcji. Wio-
sną tego roku producenci podję-
li współpracę z firmą Best Films, 
która jest ich oficjalnym, ogólno-
polskim dystrybutorem i ma na 
swoim koncie sukcesy takich ty-
tułów jak: „Trzy kolory”, „Za 
wszelką cenę”, „Shine a light” czy 
produkcje Sir Davida Attenborro-
ugh’a dla BBC. – Epidemia koro-
nawirusa bardzo skomplikowała 
nam plany związane z dystrybu-
cją kinową filmu. Kiedy zaproszo-
no nas na festiwal „Dwa Brzegi”, 
uznaliśmy, że to świetne miejsce 
i moment na oficjalną, światową 
premierę – wyznaje Jakub Smela, 
kierownik biura promocji filmu. 

Kolejnym krokiem jest mię-
dzynarodowa dystrybucja, przede 
wszystkim do krajów, dla których 
I Wojna Światowa była bardzo 
ważnym wydarzeniem, obecnym 
dotąd żywo w zbiorowej pamię-
ci. Duże zainteresowanie produk-
cją może być więc ze strony Rosji, 
Belgii, Niemiec, Francji czy Wiel-
kiej Brytanii. Produkcja jest zgła-
szana także na inne festiwale fil-
mowe w kraju i za granicą.

wyboista droga  
do sukcesu
Na drodze do ukończenia pro-

jektu stawało wiele przeszkód. 
Pierwszą z nich była kwestia fi-
nansowa – Ireneusz Skruczaj, re-
żyser oraz producent filmu, finan-
sował go w większości ze swoich 
prywatnych środków. W związku 
z tym w 2017 roku kontynuacja 
prac nad filmem była zagrożona. 
Zorganizowano wówczas zbiórkę 
pieniędzy na portalu PolakPotra-
fi.pl – o czym obszernie pisaliśmy 
kilka razy w NŁ. Ok. 250 osób  
z całej Polski wpłaciło tzw. cegieł-
ki, dzięki którym zorganizowano 
dodatkowe dni zdjęciowe i zmon-
towano wstępną wersję filmu.

Od tego czasu zorganizowa-
ne były trzy pokazy specjalne,  
w Warszawie, Skierniewicach  
i Łowiczu. Produkcję filmu fi-
nansowo wsparło także Muzeum 

Historyczne Skierniewic i Bank 
Spółdzielczy w Skierniewicach.

siła debiutu 
Nie obyło się także bez pro-

blemów technicznych. Kilka razy 
zdarzyło się utracić materiał zdję-
ciowy z powodu awarii sprzę-
tu. Wiele razy ekipa „Obłoków 
śmierci” musiała uczyć się od zera 
lub wymyślać własne rozwiąza-
nia, ponieważ dla kilku członków 
praca nad taką produkcją była de-
biutem. – Na szczęście nad waż-
nymi debiutami czuwa opatrzność 
– mówi z entuzjazmem Jakub 
Smela. – W efekcie wielu arty-
stom długo nie udaje się wspiąć 
ponownie na poziom wyrazu, 
emocji, spontaniczności i energii, 
który osiągnęli w swoich pierw-
szych dziełach. Debiutanckie pro-
dukcje są wyjątkowe! – dodaje.

Twórcy filmu wierzą, że film 
będzie świetnym „nośnikiem” pa-
mięci, lecz należy jeszcze przed-
sięwziąć wiele lokalnych, społecz-
nych inicjatyw, takich jak dbanie  
o pierwszowojenne cmentarze czy 
organizacja i popularyzacja tras 
turystycznych ukazujących pozo-
stałości po bitwie i popularyzują-
cych wiedzę o niej i o całej I Woj-
nie Światowej. 

W realizacji brali udział człon-
kowie grup rekonstrukcji histo-
rycznej, historycy, archeologowie 
oraz eksperci w dziedzinie broni 
chemicznej. Producenci nie ukry-
wają, że w planach są kolejne pla-
ny na film pełnometrażowy, na ra-
zie jednak poszukują ciekawych 
scenariuszy i skupiają się nad pro-
mocją „Obłoków śmierci”.  ma

RZUT OKIEM | HAfT, WycINANKA I RZeźbA 

Sporym zainteresowaniem cieszyły się w miniony 
weekend, 25 i 26 lipca, warsztaty rękodzieła 

ludowego w skansenie przy Muzeum w Łowiczu. 
Tym razem prowadziły je trzy twórczynie ludowe: 

Leokadia łacheta (haft), Agnieszka Głuszek-Nowicka 
(rzeźba) i Helena miazek (wycinanka). Wśród osób 

zainteresowanych warsztatami można było spotkać 
m.in. turystów z błonia oraz grupę „Wędrownicy 

znad Wrześnicy”, którą tworzą czynni i emerytowani 
nauczyciele z Wrześni, którzy podróżują po Polsce. aa 

Skansen w Maurzycach wypełnił się dźwiękami za sprawą Weroniki 
mońki (po prawej) oraz Sylwii Strugińskiej (po lewej). 

fO
T.

 A
G

N
Ie

S
ZK

A
 W

O
jc

Ie
S

Ze
K

fO
T.

 A
G

N
Ie

S
ZK

A
 A

N
TO

S
Ie

W
Ic

Z

Film „Obłoki śmierci. Bolimów 
1915” 1 sierpnia będzie miał 
swoją światową premierę.

Słoneczna pogoda 
oraz znane  
i lubiane dźwięki 
sprawiły, że koncert 
cieszył się sporym 
zainteresowaniem. 
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Sąd Apelacyjny w Łodzi | Sprawa zabójstwa mirona b.

Czegoś zabrakło 
w pierwszej instancji
Wciąż nie jest do końca wyjaśniona sprawa 
morderstwa dokonanego w Łowiczu w nocy  
z 26 na 27 listopada 2017 roku. W zeszły 
czwartek, 23 lipca, Sąd Apelacyjny w Łodzi 
wydał w tej sprawie wyrok, ale oznacza on  
na ten moment tylko cofnięcie sprawy  
do ponownego rozpatrzenia.

Przypomnijmy, że ciało za-
mordowanego Mirona B. zosta-
ło odnalezione 6 stycznia 2018 
roku w garażu przy ul. Zygmun-
towskiej w Łodzi. Aresztowani 
zostali podejrzani w tej sprawie: 
Marzena B., żona zamordowane-
go, oraz Mariusz S., jej ówcze-
sny kochanek. Oboje obecnie są 
umieszczeni w placówkach peni-
tencjarnych.

Sąd pierwszej instancji, czyli 
w tym przypadku Sąd Okręgowy 
w Łodzi, wyrok wydał 11 wrze-
śnia ubiegłego roku. Mariusz S. 
został skazany za zabójstwo na 
25 lat więzienia, Marzena B. na 
4,5 roku więzienia za ukrywa-
nie i zacieranie śladów zbrodni. 
Ten wyrok się nie uprawomocnił  
– wpłynęły bowiem aż cztery 
apelacje od stron postępowania.

Wszystkie strony domagały się 
przed sądem apelacyjnym cofnię-
cia postępowania do ponownego 
rozpatrzenia – z różnych powo-
dów i w różnych zakresie. Proku-
ratura Rejonowa w Łowiczu, jak 
i występująca w roli oskarżyciela 
posiłkowego siostra zamordowa-
nego, chcą surowszych wyroków, 
szczególnie w przypadku Marze-
ny B., kwestionują bowiem to, ja-

koby jej wina miała polegać wy-
łącznie na ukrywaniu zbrodni. 
Obrońca Marzeny B. chciał z ko-
lei ponownego rozpatrzenia spra-
wy, ale tylko w zakresie wymia-
ru kary dla jego klientki, nie zaś 
zmiany klasyfikacji czynu – na-
leży zwrócić uwagę, że za czyn, 
jaki przypisał jej sąd okręgowy, 
otrzymała wymiar kary bliski 
maksymalnemu (5 lat). 

Największą „woltę” w postę-
powaniu apelacyjnym zrobił Ma-
riusz S., zmieniając obrońcę i li-
nię obrony. Przyznaje się teraz,  
że był w domu państwa B.  
|w noc dokonania morderstwa, 
ale utrzymuje, że miała go doko-
nać w amoku Marzena B. przy 

pomocy dwóch nieznanych mu 
mężczyzn, których on rzekomo 
widział.

Sąd Apelacyjny w Łodzi po-
chylił się nad tą sprawą podczas 
rozpraw w dniach 4 marca i 14 
lipca – obie te rozprawy relacjo-
nowaliśmy na naszych łamach. 
Przewodniczącą składu sędziow-
skiego była sędzia Barbara Au-
gustyniak, sędzią delegowanym 
Marek Surmacz, a sędzią wizyta-
torem Jarosław Papis.

Wyrokiem z 23 lipca skład ten 
skierował sprawę do ponownego 
rozpatrzenia przez sąd okręgo-
wy, zgodnie z tym, o co prosili: 

oskarżyciel posiłkowa i jej pełno-
mocnik, prokuratura oraz oskar-
żony Mariusz S. i jego obrońca 
(choć nie ze wszystkimi punk-
tami ich wniosków sąd się zga-
dza). Prawo do odwołania się od 
tego wyroku ma jeszcze Marze-
na S. i jej obrońca, którzy chcieli 
ponownego rozpatrzenia, ale bez 
zmiany klasyfikacji czynu.

Sąd Apelacyjny w uzasadnie-
niu wyroku podkreśla, że nie roz-
strzyga tej kwestii, jaka klasyfi-
kacja czynu jest właściwa, tak 
w przypadku Mariusza S., jak  
i Marzeny B. Uważa, że będzie to 
możliwe do rozstrzygnięcia do-

piero po ponownym przeanali-
zowaniu materiału dowodowego. 
Uważa natomiast, że sąd pierw-
szej instancji przyjął klasyfikację 
wbrew zasadzie swobodnej oce-
ny dowodów, była ona bowiem 
w niektórych punktach sprzecz-
na z logiką i doświadczeniem 
życiowym. Chodzi tutaj o uzna-
nie przez sąd pierwszej instancji, 
że Mariusz S. działał „z zamia-
rem ewentualnym”, a Marzena 
B. odpowiada tylko za ukrywa-
nie zbrodni. Niczego nie przesą-
dzając, sąd apelacyjny zaznacza, 
że jedną z możliwych klasyfika-
cji czynu Marzeny B. jest „zabój-
stwo przez zaniechanie”. 

Przyjęcie klasyfikacji czy-
nu, co oczywiste, miało znaczą-
cy wpływ na wysokość wymia-
ru kary.

Zdaniem sądu apelacyjnego, 
sąd pierwszej instancji zbyt dale-
ko zastosował zasadę domniema-
nia niewinności, nie przywiązu-
jąc należytej wagi do dowodów, 
jakimi dysponował. To, że ze-

znania obojga oskarżonych są ze 
sobą sprzeczne, powinno było  
w sposób szczególny skłonić sąd 
do konfrontacji z tymi dowoda-
mi, które nie ulegają wątpliwości.

Zdaniem sądu apelacyjnego 
w pierwszej instancji zbyt małą 
wagę przywiązano do tła sprawy, 
szczególnie faktu, iż państwo B. 
byli ze sobą w konflikcie, trwało 
postępowanie w ich sprawie roz-
wodowej. 

Zdaniem sądu 
apelacyjnego,  
sąd pierwszej instancji 
zbyt daleko zastosował 
zasadę domniemania 
niewinności,  
nie przywiązując 
należytej wagi  
do dowodów,  
jakimi dysponował.

toMasz 
Matusiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

2019 rok. Oskarżony Mariusz S. do końca nie wykazał emocji 
i skruchy, Marzena B. – nie urywała łez. mówiła też, że nigdy nie 
wybaczy sobie tego, co się stało.
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Poszukiwania ciała prowadzili strażacy i policja, także w bzurze.  
Zostało znalezione w garażu w łodzi.
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Dom, w którym mieszkało 
małżeństwo B. wraz ze swoim 
synem.
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Taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, część 15.

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień, we współpracy z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne etapy zwycięskiej wojny  
z bolszewikami oraz obraz nastrojów społecznych 
tamtych dni.
24–30 lipca
24 lipca Naczelnik Państwa po-
wołuje nowy gabinet premiera 
Wincentego Witosa, zwany 
Rządem Obrony Narodowej. 
Tegoż dnia bolszewicki główno-
dowodzący Siergiej Kamieniew 
dzieli zadania: front Zachodni 
(michaił Tuchaczewski) ma 
zdobyć Warszawę, front Połu-
dniowo-Zachodni (Aleksandr 
jegorow) ma iść na Lwów. 
25 lipca do Warszawy przyby-
wa aliancka misja wojskowa  
z gen. maximem Weygan-
dem. Niemcy wydają godzący  
w Polskę zakaz przewozu przez 
swoje terytorium jakiegokol-
wiek zaopatrzenia wojennego. 
26 lipca szefem Sztabu Gene-
ralnego zostaje gen. Tadeusz 
Rozwadowski. Po decyzji Kon-
ferencji Ambasadorów ententy 
z 28 lipca, o odebraniu Polsce 
części Śląska cieszyńskiego 
na południe od Olzy, Ignacy 
jan Paderewski oświadcza  
w Paryżu 30 lipca, że Polska 
decyzję wykona, ale nie uzna 
za sprawiedliwą. 

Zofia Dąbska (żona Jana 
Dąbskiego – posła i wicemi-
nistra spraw zagranicznych) 
w dzienniku:
[…] exposé Witosa, jako prezy-
denta ministrów. […] Przemó-
wienie czyta twardym głosem, 
nie podkreślając słów, bez wy-
krzykników, zawieszeń głosu, 
bez wszelkiego krasomówstwa 
i retoryki – i to bierze. Nie chcąc, 
jestem wzruszona. Zdaje mi się, 
że w tym głosie słyszę twardą, 
poważną mowę ludu polskiego, 
który długo się waha i zwodzi, 
ale, jak co postanowi, idzie kro-
kiem twardym i niewzruszonym, 
jak wszelki mus, jak każda ko-
nieczność. […] 
Wspaniały siwosz, [Ignacy] Da-
szyński, wsłuchany z kamienną 
twarzą, wygląda z daleka jak 
zasuszona mumia egipska. 
Poniatowski skurczony w ką-
ciku. miny pewnych ministrów 
maskowane, a przecież zacie-
kawione. Niebywałe to teatrum. 
Prezes ministrów, chłop od płu-
ga, bez krawata, a będzie miał 
pod sobą byłych prezydentów 
[…]. mam niewytłumaczony 
sentyment dla tego człowieka, 
wiem przecież, że jest chytry, 
przebiegły, nieufny, że się ota-
cza nicościami, bo te nicości in-
teligenckie korzą się przed nim 
i kłaniają. […] Wielki, samotny 
„cham”, którego nie rozumieją, 
a który musi wszystko tolero-
wać i wszystkim się posługi-
wać, choć może i wie, że brodzi 
w błocie, dotyka się plugastwa. 
Twarde jest życie dla chama, 
który chce w Polsce być czło-
wiekiem! 

Warszawa, 24 lipca 1920
[Zofia Dąbska, Pamiętnik 1912–
1927, Archiwum Zakładu Historii 
Ruchu Ludowego, sygn. P-225]

Maria Kasprowiczowa (żona 
pisarza) w dzienniku:
jeszcze raz zbiera się nad 
Lwowem wojenna burza. Po 
inwazji rosyjskiej 1914 roku  
i ukraińskiej 1918 roku, Lwów 
przygotowuje się do nowej, 
najstraszniejszej... bolszewic-
kiej. boje toczą się już pod 
Wołoczyskami. Przed paroma 
dniami przyszła wiadomość, 
że pod Radziechowem, już po 
naszej stronie, ukazały się pa-
trole nieprzyjacielskie. W mie-
ście powstała panika. Władze 
ogłosiły ewakuację. co praw-
da, tego samego wieczora roz-
kaz był cofnięty, nie zatrzymało 
to jednakże masowej ucieczki 
ludności. Porzucali miasto, 
zabierając ze sobą wszystko, 
co się dało, nieraz nawet całe 
urządzenia mieszkań, z me-
blami, naczyniami, koszami  
i kuframi; „bolszewicy przyjdą 
i zabiorą wszystko!”. Nawet lu-
dzie o najbardziej zimnej krwi, 
którzy przeżyli obie poprzednie 
inwazje, pytali z trwogą: zostać 
czy uciekać? I przeważnie ucie-
kali.

Lwów, 24 lipca 1920
[maria Kasprowiczowa, moje 

życie z nim: 1910–1914; Wojna: 
1914–1922, Warszawa 1932]

Gen. Maxime Weygand 
(członek misji sojuszniczej) 
w liście do marszałka Francji 
Ferdynanda Focha:
Zawezwano mnie do belwe-
deru, gdzie odbyłem rozmowę  
z marszałkiem Piłsudskim, któ-
ra przeciągnęła się od 22.00 
do 1.15. Przez trzy godziny mar-
szałek mówił o sobie, o swych 
zwycięstwach, o trudnościach 
wojskowych, o pomocy, którą 
można by mu przynieść. Nie 
zrobił na mnie ani na chwilę 
wrażenia przywódcy, którego 
ojczyzna jest w niebezpieczeń-
stwie i który zdecydowany jest 
rozkazywać, narzucać swą 
wolę, wymagać. Narzeka na 
sojuszników, na łączność, na 
tyły; uważa, że jedynie inter-
wencja wojsk alianckich za-
pewnić może zbawienie. Nie 
dowodzi on jednak w sensie, w 
jakim nauczył mnie Pan nada-
wać znaczenie temu słowu; 
brak tu jest stanowczych roz-
kazów, kontroli, dyscypliny. [...] 
jest bardzo przywiązany do 
swego posłannictwa wojsko-
wego i nigdy nie zgodzi się  
z misji tej zrezygnować.

Warszawa, 25 lipca 1920
[jacques Weygand, Weygand. mój 
ojciec, “Zeszyty Historyczne” z. 19, 

1971]

Juliusz Zdanowski (ziemia-
nin, polityk związany z Naro-
dową Demokracją) w dzien-
niku:
bolszewicy pod białymstokiem, 
w białym Lesie nad Prużanami 
i w berezie Kartuskiej. upadek 

ducha zwiększa się. czuć go 
naokół. […] jakieś niższe ofice-
ry kazały ewakuować Suwałki, 
Augustów, wreszcie wczoraj  
i białystok. Augustowa od ty-
godnia ewakuowanego nikt nie 
zajął, nie wiadomo kto i po co 
każe ewakuować. […]
Skutkiem szybkiego ruchu bol-
szewików, którzy manewrują 
oddziałami po kilkudziesięciu 
ludzi, większe polskie oddziały 
pozostawały w tyle i incogni-
to rozbiegają się w strachu, 
nie wiedząc kto nimi dowodzi  
i gdzie jakie połączenie. 
Wszystko to jest albo jakąś 
wielką psychozą, choć trudno 
te rzeczy tak tłumaczyć, albo 
po prostu zdradą. […]
Od dwóch dni nie wiedzie-
li, gdzie się całe dowództwo 
okręgu grodzieńskiego znajdu-
je. […] Wprost nie do uwierze-
nia, żeby dowództwo dopiero 
od przygodnego cywila infor-
mowało się o froncie. Relacje 
[jana] Kowerskiego najwyraź-
niej wskazują, że całe wojsko  
z północnego odcinka zupeł-
nie się rozeszło i pogubiło.  
I ludność, i wojsko tam blisko 
frontu robi wrażenie, że czeka 
kogoś, co by ich w garść wziął 
i poprowadził.

Warszawa, 28 lipca 1920
[Dziennik juliusza Zdanowskiego, 

t. 3: 4 VIII 1919 – 28 III 1921, 
Szczecin 2014] 

Z raportu oficera łączniko-
wego przy Polskiej Misji Woj-
skowej w Gdańsku:
mjr Wagner, który dwa dni temu 
wrócił z berlina, przywiózł [...] 
następujące informacje. Ofen-
sywa bolszewicka z wszelką 
pewnością dotrze do linii bugu. 
brześć Litewski zostanie opano-
wany przez bolszewików, którzy 
naśladują taktykę francuzów  
z wojny światowej. Podobnie jak 
francuzi dotarli do Renu i obsa-
dzili przyczółki mostowe po dru-
giej stronie rzeki, tak samo czy-
nią teraz bolszewicy z Polską  
na linii bugu, zabezpieczając 
sobie punkty wypadowe. [...] 
Zawieszenie broni chce bolsze-
wia zawrzeć, jak swego czasu 
koalianci: 1) obsadzenie dużej 
przestrzeni ziem polskich; 2) 
wydanie całej artylerii, amunicji 
i sprzętu wojennego tak, aby 
Polska, jak swego czasu Niem-
cy, była faktycznie bezsilną  
i musiała zgodzić się na wszyst-
kie warunki bolszewickie. Rząd 
Sowietów ma zamiar stworzyć 
wielką federatywną republikę, 
w skład której wejdzie Polska 
– pozostawi jej pewną autono-
mię. Zażąda jednak zupełnego 
zniesienia kontroli granicznej, 
wprowadzenia szerokiego toru 
kolejowego. W rzeczywistości 
Polska ma przestać istnieć jako 
oddzielne mocarstwo i stworzy 
z Rosją jedno państwo. [...]

Na konferencji pokojowej ko-
rytarz polski ma być wykreślo-
ny z mapy europy, Pomorze  
i Gdańsk mają odejść do Nie-
miec. Ostatnie dane są tak kate-
goryczne, że sądzę, iż w tej ma-
terii muszą istnieć zapewnienia 
bolszewickie dane Niemcom.

Gdańsk, 29 lipca 1920
[Instytut j. Piłsudskiego w Nowym 

jorku, Adiutantura Generalna 
Naczelnego Wodza, sygn. 105]

Zofia Kirkor-Kiedroniowa 
(działaczka społeczna):
Konferencja Ambasadorów 
ogłosiła wczoraj tekst decyzji 
wyznaczającej granice czecho-
słowacji i Polski w Księstwie 
cieszyńskim, na Spiszu i Ora-
wie. [...] Kłuszyńska przyjechała 
do Wisły i wstąpiła do mnie; 
„już jest decyzja – oznajmiła  
– Karwina, Trzyniec, frysztat dla 
czechów”. Po chwili dodała: „To 
jest zbyt potworne, to nie może 
się ostać”. Tak, to było potworne. 
jednak następne wieści prze-
kreśliły wszystkie złudzenia.
W zupełnej prostracji przele-
żałam parę dni, powtarzając 
bezgłośnie: Karwina, Trzyniec, 
frysztat... – tak jak się powtarza 
imiona najdroższych, których 
śmierć zabrała. A potem przy-
szło postanowienie, by pozo-
stać z nimi, z tymi najlepszymi, 
oddanymi w niewolę. 

Wisła, 29 lipca 1920
[Zofia Kirkor-Kierdoniowa, 

Wspomnienia, t. 2., Kraków 1988]

Julian Marchlewski (prze-
wodniczący Tymczasowego 
Komitetu Rewolucyjnego 
Polski) w liście do Lenina:
Waleczna Armia czerwona [...] 
wkroczyła na terytorium Polski 
jako czynny współbojownik  
w walce proletariatu polskiego 
z pańskim i burżuazyjnym cie-
miężcą.
Wyrażając na Wasze ręce ca-
łej robotniczo-chłopskiej Rosji 
głęboką wdzięczność za tę 
skuteczną pomoc, uważam za 
swój obowiązek poinformować 
Was, że do kierowania pracami 
na terytorium wyzwolonym od 
panów utworzono Tymczaso-
wy Komitet Rewolucyjny Polski 

pod przewodnictwem tow. julia-
na marchlewskiego, przy udzia-
le członków Komitetu tow. tow. 
feliksa Dzierżyńskiego, feliksa 
Kona, edwarda Próchniaka i jó-
zefa unszlichta. 
Kierując się przykładem i do-
świadczeniem czerwonej Rosji, 
mamy nadzieję w najbliższym 
czasie doprowadzić szczęśliwie 
do końca sprawę wyzwolenia 
robotniczo-chłopskiej Polski  
i zatknąć czerwony Sztandar 
rewolucji nad najbliższą Rosji 
twierdzą imperializmu i reakcji.

30 lipca 1920
[Archiwum Akt Nowych, 

Tymczasowy Komitet Rewolucyjny, 
sygn. 2/1297/0/1/168/I/9]

Wincenty Witos (premier 
Rządu RP) w odezwie do 
chłopów: 
bracia Włościanie na wszyst-
kich ziemiach polskich! […] Od 
Was, bracia włościanie, zależy, 
czy Polska będzie wolnym pań-
stwem ludowym, w którym lud 
będzie rządził i żył szczęśliwie, 
czy też stanie się niewolnikiem 
moskwy; czy będzie się rozwi-
jać w wolności i dobrobycie, 
czy też będzie zmuszona pod 
batem władców Rosji praco-
wać dla najeźdźców i żywić ich 
swoją krwią i znojem. Za to, czy 
państwo nasze obronimy od za-
głady, siebie od jarzma niewoli, 
rodziny nasze od nędzy, a całe 
pokolenia nasze od hańby, za to 
my, bracia włościanie, odpowie-
dzialność poniesiemy i ponieść 
musimy. Od nas, bracia wło-
ścianie, Polska Ludowa może 
wymagać ratunku, w pierwszym 
rzędzie od nas, bo my jesteśmy 
najliczniejsi, bo nam ona naj-
więcej dać może w przyszłości. 
Państwo to Naród, Państwo to 
Wy! […]
Siostry Włościanki! I na Was spa-
da dzisiaj wielki i zaszczytny obo-
wiązek obywatelski. Oddajcie 
mężów, synów i braci na służbę 
ciężką, ale pełną chwały. Pędź-
cie precz ze wsi i zagród swoich 
tych, co z wojska uciekli, bo oni 
honor narodu i ludu splamili, po-
gardę okażcie tym, co w chwili, 
gdy Ojczyzna w niebezpieczeń-
stwie, gdy Wam grozi zhańbie-
nie i zniszczenie, siedzą w domu  
i od służby wojskowej się uchy-
lają. W ten sposób uratujecie 
Ojczyznę, uratujecie przyszłość 
swoją i swoich dzieci. Wierzę,  
że ten obowiązek spełnicie. 
Każdy wójt, każdy sołtys, ma pil-
nować, aby z jego wsi wszyscy 
wezwani do wojska znaleźli się 
w szeregach, aby w żadnej wsi 
nie było ani jednego dezertera. 

Warszawa, 30 lipca 1920
[Wincenty Witos, moje 

wspomnienia, Paryż 1964] 

Cykl przygotowany przez Ośro-
dek KARTA na zlecenie biura Pro-
gramu “Niepodległa” w ramach ob-
chodów setnej rocznicy odzyskania 
przez Polskę niepodległości i odbu-
dowy polskiej państwowości. Do-
wiedz się więcej: www.niepod-
legla.gov.pl, www.karta.org.pl

Premier Wincenty Witos (z prawej) i jego zastępca Ignacy Daszyński.
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Polesie, 24 lipca 1920. jeńcy bolszewiccy wzięci do niewoli przez oddziały 5 Pułku Piechoty Legionów.
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Udane występy Peli-2008
Kolejne dwa mecze kontrol-

ne rozegrali gracze MUKS Peli-
kan 2008. Zespół trenera Macieja 
Grzegorego wygrał z przedstawi-
cielem I ligi wojewódzkiej TMRF 
Widzew Łódź aż 7:1 oraz poko-
nał w Warszawie czołowy zespół 
Ekstraligi Drukarz 3:0. 

W meczu z TMRF Widzew ło-
wiczanie nie dali szans rywalom, 
narzucając swój styl gry od pierw-
szych minut. Spotkanie, które od-
było się w Wygodzie oglądał pre-
zes MUKS Pelikan Kamil Górski. 

– Zagraliśmy dobre spotka-
nie chociaż były również słabsze 
momenty np. pierwsze 10 mi-
nut gdzie się broniliśmy, potem 
przejęliśmy inicjatywę na boisku. 
Bardzo dobrze graliśmy w ataku  
o czym świadczy liczba strzelo-
nych bramek. Trochę słabiej było 
w obronie, ale bardzo dobrze dys-
ponowany był Kacper Pisarek, 
który kilkakrotnie nas ratował. 
Gra jak najbardziej cieszy, cie-
szę się również, że nasi zawod-
nicy dostrzegani są przez coraz 
większe akademie. Po naszych 
zawodników zgłaszał się już Wi-
dzew, ŁKS czy Znicz Pruszków, a 
w przyszłym tygodniu na testy do 
Escoli jedzie kolejnych dwóch za-
wodników co pokazuje że wszyst-
ko idzie w dobrym kierunku. Ze-
spół rośnie w siłę, zauważalny 
jest duży progres praktycznie z 
meczu na mecz. W tym roku nie 
robiliśmy przerwy wakacyjnej ze 
względu na przerwę, która była 
spowodowana pandemią. Uwa-
żam, że to trafna decyzja, gdyż 
mogliśmy nadrobić stracony czas 
– ocenił trener Maciej Grzegory.

W spotkaniu w Warszawie, 
w Pelikanie zadebiutował Oliwier 

Pietrzak, który przyszedł z AP 
Champions. W poprzednich me-
czach występowali już inni nowi 
gracze – Jakub Lach trafił do Peli-
kana z Widoku Skierniewice, zaś 
Olek Siemieniec z Unii Boryszew. 

Biało-zieloni w meczu z Dru-
karzem zagrali bardzo dobrze w 
pierwszej połowie meczu. – Bar-
dzo dobra pierwsza połowa w na-
szym wykonaniu. Strzeliliśmy 3 
bramki, bardzo dobrze wycho-
dziliśmy spod pressingu rywala. 
W drugiej połowie dobrze zagra-
liśmy w obronie i bardzo cieszę 
się z tego, że zachowaliśmy czyste 
konto – dodał Grzegory.  ever

 MUKS Pelikan-2008 I Łowicz 
– TMRF Widzew Łódź 7:1 (3:0); 
br.: maciej majchrzak 2 (11 i 54), 
eryk Zabost (19), Aleksander Sie-
mieniec 2 (24 i 88), Szymon Ku-
charek (57) i Patryk banaszczak 
(63) – (75).
Pelikan-2008: Kacper Pisarek 
– Witold matusiak, Przemysław 
Garstka, mateusz Wojda, maciej 
majchrzak – Olek Siemieniec, 
eryk Zabost, Antoni Haczykowski 
– Patryk banaszczak. Na zmiany 
wchodzili: Szymon Gawlik, Szymon 
Kucharek, Szymon Dubiel i filip 
miazek.

 KS Drukarz Warszawa – MUKS 
Pelikan-2008 I Łowicz 0:3 (0:3); 
br.: Patryk banaszczak (14), eryk 
Zabost (19) i Oliwier Pietrzak (27).
Pelikan-2008: Kacper Pisarek 
– Witold matusiak, Przemysław 
Garstka, mateusz Wojda, maciej 
majchrzak – Olek Siemieniec, 
eryk Zabost, Antoni Haczykowski 
– Patryk banaszczak. Na zmiany 
wchodzili: Szymon Dubiel i Oliwier 
Pietrzak.

Zawodnicy Pelikana 2008 mogli być zadowoleni z gry w Warszawie.
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Młodsi lepsi od starszych
Gracze trenera Mateusza 

Miazka z rocznika 2009 wygrali  
w sparingowym meczu ze starszy-
mi kolegami z Pelikana 2008 II. 
Spotkanie odbyło się w niedzielę 
19 lipca i toczyło się w upalnych 
warunkach na boisku OSiR w Ło-
wiczu.

Mecz toczył się w czte-
rech kwartach po 15 minut i już  
w pierwszej z nich to młodsi gra-
cze Pelikana wygrywali 3:0. Dwa 
gole strzelił Kamil Moździerzew-
ski, który ma trafić do Pelika-
na z GKS Bedlno. Ostatecznie 
młodsi gracze Pelikana wygra-
li 7:0, a ostatnią z bramek strzelił 
Filip Makoś, na co dzień zawod-
nik UKS Soccer Kids 2010, czyli 
gracz młodszy o 2 lata od rywali. 

– Mecz toczony w upalne nie-
dzielne południe. Pierwsze dwie 
kwarty toczone w niezłym tem-
pie, jednak po 30 minutach wi-
dać było trudy meczu, przez co 
tempo gry mojej drużyny zdecy-
dowanie spadło i wkradło się spo-
ro niedokładności w rozegraniu.  
W ogólnym rozrachunku jestem 
zadowolony z chłopców, którzy 

nie ustępowali w pojedynkach fi-
zycznych starszym kolegom, a do 
tego, byli zespołem lepiej operują-
cym piłką i pewnie wygrali to spo-
tkanie. Kolejny raz szansę gry do-
stali wszyscy zawodnicy trenujący 
w mojej grupie, plus dwóch wy-
różniających się zawodników Soc-
cer Kids z rocznika 2010: Adam 
Dylik i Filip Makoś, których wy-
stęp oceniam na bardzo obiecują-
cy – ocenił trener Pelikan-2009 A, 
Mateusz Miazek.

– Był to pierwszy sparing po 
dłużej przerwie, w ciężkich upal-
nych warunkach. Widać było,  
że chłopaki odczuwają wysoką 
temperaturę, ale na tyle na ile mo-
gli, pracowali na całym boisku. 
Było wiele niewymuszonych strat, 
które były podyktowane brakiem 
koncentracji oraz rozkojarzeniem. 
Niestety w wielu fragmentach gry 
przeważał przeciwnik, co udo-
kumentował kilkoma bramkami. 
Moi zawodnicy starali się realizo-
wać założenia na ten mecz, co raz 
wychodziło lepiej, a raz gorzej, ale 
starali się je realizować. Całkiem 
solidne były przejścia z ataku do 

obrony, co we wcześniejszych me-
czach nam nie wychodziło. Był to 
sparing z silnym rywalem i teraz 
chłopcy wiedzą, ile nam jeszcze 
brakuje i jak trzeba podchodzić 
do samych treningów – skomen-
tował Damian Kozieł, trener Peli-
kan-2008 B.  ever

 MUKS Pelikan-2008 B – MUKS 
Pelikan-2009 A Łowicz 0:7 (0:3, 
0:2, 0:2, 0:0); br.: Kamil mozdzie-
rzewski 2 (5, 10), Antoni bąba (7), 
mateusz Staszewski (17), miłosz 
Skonieczny (30), michał Kuciński 
(48) i filip makoś (55).

Pelikan-2008: jakub Wiesiołek – 
bartosz Lus, Tymoteusz Wawrzyń-
ski, fabian Skowroński, jan burzy-
kowski – bartłomiej Skóra, Dawid 
Zajączkowski, Szymon Lebioda 
– Dawid Wróbel. Na zmiany wcho-
dzili: Adam Wojnarowicz, mateusz 
Wójcik i michalina żakowska.

 Pelikan-2009: jan uczciwek – 
miłosz Skonieczny, Kacper Treb-
ski, franciszek uczciwek, Adrian 
Koper – Wojciech żyto, Antoni 
bąba, fabian chlebny – Kamil 
mozdzierzewski. Na zmiany wcho-
dzili: michał Kuciński, mateusz Sta-
szewski, Adam Dylik i filip makoś.

Wspólne zdjęcie kolegów z klubu po sparingu.
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Lekka atletyka | 17. mistrzostwa Polski w Lekkiej Atletyce masters

Pięć medali naszych weteranów
Cały czas świetną formę pre-

zentuje Magdalena Ochmańska-
-Zrazek, która bierze udział w 
krajowej rywalizacji wśród wete-
ranek lekkiej atletyki. Łowiczanka 
potrafi pogodzić swoją pracę z pa-
sją i cały czas odnajduję motywa-
cję do udziału w zawodach, za co 
trzeba ją podziwiać. 

W sobotę, 18 lica, nasza re-
prezentantka wystartowała w 17. 
Mistrzostwach Polski w Rzutach 
Nietypowych. Start okazał się nie-
zwykle udany. Łowiczanka przy-
wiozła z Torunia pięć złotych me-
dali i jeden rekord Polski. Rekord 
Polski ustanowiła w konkurencji 
rzut cegłą odległością 8,83 m.

Nazwy rozgrywanych na tych 
zawodach konkurencji są dość 

nietypowe, ale kryją się pod nimi 
popularnie stosowane ćwicze-
nia np. shotorama – to pchnięcia  
z miejsca kulami o różnym cięża-
rze, speerorama – to rzuty kulami 
z miejsca stylem oszczepniczym, 
schokorama – to rzuty kulami  
z miejsca sposobem dyskowym 

Magda wystartowała w pięciu 
konkurencjach: w shotoramie wy-
pchnęła kule na łączną odległość 
43,19 m (kula 3 kg – 11,13 m,  
4 kg – 9,78 m, 5 kg – 8,53 m,  
6 kg – 7,42 m, 7,26 -6,33 m),  
w rzucie młotem szkockim  
o wadze 5 kg – 18,88 m (również  
z miejsca), w rzucie ciężarkiem  
o wadze 9,08 kg – 9,91 m, w rzu-
cie granatem – 39,49 m oraz  
w rzucie cegłą 5 kg -8,83 m. 

– Mój wynik w rzucie cegłą 
okazał się nowym rekordem Pol-
ski w kategorii K40. Oczywiście 
cieszy rekord Polski, ale szczegól-
nie zadowolona jestem z pchnięć 
kulą. Dokładając do nich rozbieg 
mogą dać naprawdę fajne wyniki 
w 30. Mistrzostwach Polski, któ-
re odbędą się za miesiąc w Lubli-
nie. Cieszę się, że w końcu ruszyły  
i nasze zawody, oczywiście odby-
ły się one z zachowaniem wszel-
kich zasad dotyczących pandemii 
(pomiar temperatury, wszech-
obecne środki do dezynfekcji) – 
relacjonuje Ochmańska-Zrazek. 

Czekamy na start w 30. MP we-
teranów i ciekawi jesteśmy ile uda 
się wywalczyć medali naszej re-
prezentantce.  zł

Magda Ochmańska-Zrazek  
w czasie jednej z prób w Toruniu.

fO
T.

 f
b

/m
A

G
D

A
O

c
H

A
m

A
ń

S
K

A
 Z

R
A

Ze
K



 www.lowiczanin.info30 30 lipca 2020      nr 31   

PROGNOZA POGODY | 30.07.2020 – 5.08.2020

SYTUACJA SYNOPTYCZNA: 
Pogodę kształtuje zatoka niżowa znad północno-
zachodniej Rosji, od soboty układ wyżowy. 
Napływa ciepła masa powietrza polarno-
morskiego.

CZWARTEK - PIąTEK: 
W czwartek pogodnie, zachmurzenie umiarkowane, 
bez opadów oraz ciepło. W piątek pogodnie, 
zachmurzenie umiarkowane, bez opadów  
oraz ciepło. Widzialność dobra. Wiatr zachodni, 
umiarkowany, 6-7 m/s. Temp. max w dzień: 
od + 23 st. c w czwartek do + 24 st. c w piątek. 
Temp. min w nocy: + 13 st. c do  + 10 st. c.

SOBOTA - NIEDZIELA: 
Słonecznie, zachmurzenie małe, bez opadów  
oraz bardzo ciepło. Widzialność dobra. Wiatr 
zachodni, słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.  
Temp. max w dzień: + 25 st. c w sobotę  
do  + 26 st. c w niedzielę. Temp. min w nocy:   
+ 14 st. c do  + 12 st. c.

PONIEDZIAŁEK - WTOREK - ŚRODA: 
Zachmurzenie umiarkowane do dużego, przelotne 
opady deszczu, lokalnie burze. Widzialność dobra, 
w czasie opadów umiarkowana. Wiatr zachodni, 
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.  
Temp. max w dzień: + 22 st. c do  + 24 st. c.  
Temp. min w nocy:  + 15 st. c do  + 13 st. c.

bIuRO meTeOROLOGIcZNe cumuLuS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA:  
Pogoda na ogół korzystnie wpływać będzie  
na nasze samopoczucie.

Piłka nożna | Transfery w Pelikanie

Skierniewiczanin  
w Łowiczu

Na niecałe dwa tygodnie przed 
startem nowego sezonu Pelikan 
zakontraktował pierwszego za-
wodnika w letnim okienku trans-
ferowym. Umowę z biało-zielony-
mi podpisał Tomasz Kolus, który 
ostatni sezon spędził w II-ligo-
wym Gryfie Wejherowo.

Drużyna z Pomorza z hukiem 
spadła z II ligi. W dopiero co za-
kończonym sezonie w 34 me-
czach zgromadziła zaledwie 14 
punktów. Gryf rozgrywki za-
kończył serią dziesięciu porażek  
z rzędu, a po wznowieniu rozgry-
wek, po przerwie spowodowanej 
pandemią, zdobył zaledwie je-
den punkt. Można powiedzieć, że 
wejherowianie fatalny sezon spu-
entowali wstydliwą porażką 0:6  
z Elaną Toruń, która w II lidze tak-
że nie zdołała się utrzymać – jed-
nak zgromadziła prawie 30 punk-
tów więcej.

Kolus w Wejherowie grywał 
„w kratkę”. Wystąpił w szesnastu 
meczach II ligi – dziewięć z nich 
rozpoczynał w wyjściowym skła-
dzie, a cztery raz zagrał w pełnym 
wymiarze czasowym. Na transfer 
do Gryfa zapracował dobrą posta-
wą w Unii Skierniewice, w której 
spędził trzy wcześniejsze sezony. 
W trakcie rozgrywek 2018/2019 
– skierniewiczanie byli wtedy be-
niaminkiem – Kolus zagrał w III 
lidze w 31 spotkaniach i zdobył w 
nich pięć bramek.

Urodzony w Skierniewicach 
22-latek nim związał się z Unią 
grał w GKS Bełchatów, a pierw-
sze piłkarskie szlify zbierał w Ma-
zovii Rawa Mazowiecka. Mykola 
Dremliuk jest przekonany, że mie-
rzący 182 cm wzrostu skrzydło-
wy o ofensywnym usposobieniu 
będzie solidnym wzmocnieniem 
Ptaków w nowych rozgrywkach. 
– Ma bardzo dobrą lewą nogę. To 
szybki zawodnik, który lubi poje-
dynki jeden na jednego. Jest ty-
pem piłkarza, którego potrzebu-
jemy – krótko scharakteryzował 
nowego podopiecznego Drem-
liuk. Szkoleniowiec Ptaków do-
brze ocenił grę Kolusa w sparingu 
z Lechią. Nowy skrzydłowy Peli-

kana wypracował kolegom dwie 
dobre okazje, ale jedną zaprzepa-
ścił testowany napastnik, a drugą 
zmarnował Dawid Kieplin popeł-
niając błąd przy przyjęciu piłki.

– W meczu z Lechią lewą stro-
ną fajnie budowaliśmy akcje. Pa-
miętam Tomka Kolusa z gry w 
Unii. Obejrzałem też kilka me-
czów Gryfa i na tle II-ligowców 
wyglądał dobrze – dodał Drem-
liuk. Trener dodał również, że to 
raczej nie koniec transferów. Prio-
rytetem Ptaków jest sprowadze-
nie napastnika. Cały czas trzeba 
wypełnić lukę, która powstała po 
odejściu do Legii Damiana War-
choła. – Nie chcę, żeby to było 
uzupełnienie. Nowy zawodnik 
musi nam dać jakość. Musi to być 
piłkarz, od którego będą mogli też 
uczyć się młodzi gracze – powie-
dział.

Wysokie wymagania mogą 
jednak spowodować, że nie uda 
się zakontraktować napastnika 
przed startem rozgrywek. – Zdaję 
sobie sprawę, że możemy zostać 
bez nowego napastnika. Mam na 
biurku dużo CV różnych zawod-
ników, odbieram mnóstwo telefo-
nów od managerów, ale nie chcę 
podpisywać umowy na siłę. Nie 
chcę, żeby było to wzmocnienie 
„na sztukę”. Lepiej niech rozwija 
się nasza młodzież. Musimy jed-
nak ściągnąć napastnika, bo liga 
będzie ciężka – powiedział trener.

Mateusz Lis

Piłka nożna | Wojewódzki Puchar Polski

Pucharowe zamieszanie,  
w Radomsku poleciały głowy

Już po zamknięciu tego wy-
dania Nowego Łowiczanina od-
będzie się półfinałowy mecz 
wojewódzkiego Pucharu Pol-
ski pomiędzy Pelikanem Łowicz  
a IV-ligową Jutrzenką Warta.  
W drugim półfinale miała się 
zmierzyć Warta Sieradz z RKS 
Radomsko, ale miniony tydzień 
był dla radomszczan burzliwy.

Najpierw pojawiła się informa-
cja, że wynik ćwierćfinału RKS 
Radomsko – Unia Skierniewi-
ce (na boisku było 2:1 dla RKS) 
został zweryfikowany, jako wal-
kower na korzyść skierniewiczan. 
W zespole z Radomska zagrał bo-
wiem Krystian Kolasa, który po-
winien pauzować za żółte kartki.

Jeszcze tego samego dnia w Ra-
domsku zwołano w trybie natych-
miastowym posiedzenie zarządu 
klubu. Prezes klubu Radosław Pa-
welec w wydanym oświadczeniu 
wziął winę na siebie i przeprosił 
kibiców. Jednak to nie załagodzi-
ło sytuacji, bo po kilku następnych 

godzinach pojawiła się informacja 
o tym, że Radosław Pawelec zło-
żył rezygnację z pełnionej funkcji, 
a zarząd dymisję prezesa przyjął. 
Nazwisko jego następcy ma być 
znane w sierpniu.

a na zwycięzcę  
czeka widzew
W poniedziałek rozlosowano 

za to pary I rundy Pucharu Polski. 
Zostanie ona rozegrana w dniach 
15-16 sierpnia. Jeżeli Pelikan 
ograł w środę Jutrzenkę Drzew-
ce (mecz odbył się po zamknię-
ciu tego wydania NŁ), a w finale 
poradzi sobie ze zwycięzcą rywa-
lizacji pomiędzy Unią Skierniewi-
ce a Wartą Sieradz, to w I rundzie 
Pucharu Polski zmierzy się z Wi-
dzewem Łódź. Łodzianie w no-
wym sezonie będą beniaminkiem 
I ligi. W niedawno zakończonym 
sezonie zajęli drugie miejsce i mó-
wiąc eufemistycznie, ten awans 
rodził się w naprawdę dużych bó-
lach. Mateusz Lis

Tomasz Kolus urodził się  
w Skierniewicach, ma 22 lata.

Piłka nożna | Terminarz III ligi 2020/2021

Udany start obowiązkiem?
W ostatnią sobotę zakończone zostały rozgrywki II ligi. Tym samym 
poznaliśmy wszystkich spadkowiczów z wyższej klasy rozgrywkowej  
i pełny skład ligowy w nowym sezonie. W grupie pierwszej III ligi 
rywalizować będą ostatecznie 22 zespoły. Oprócz klubów znanych  
z poprzedniego sezonu będzie czterech beniaminków i jeden spadkowicz.

tylko jeden spadkowicz
Z II ligi zdegradowana zosta-

ła jedynie Legionovia Legiono-
wo, która nie poradziła sobie w 
roli beniaminka i po rocznej prze-
rwie wraca na czwarty szczebel 
rozgrywkowy. W ostatniej kolejce 
przed spadkiem obroniły się Znicz 
Pruszków i Pogoń Siedlce. Prusz-
kowianie sensacyjnie wygrali w 
Łodzi z Widzewem i ostatecznie 
zajęli nawet miejsce w pierwszej 
dziesiątce. Z kolei Pogoń w me-
czu o życie pewnie ograła Stal Sta-
lową Wolę 3:0 i przy okazji zde-
gradowała właśnie Stalówkę do 
III ligi.

Będą drugie derby
Kibice Ptaków w nowym sezo-

nie mogą nastawiać się nowy po-
jedynek derbowy. Już nie tylko 
starcia z Unią Skierniewice będą 
szczególnie elektryzować kibiców 
piłki nożnej w regionie. Do III ligi 
awansował KS Kutno. To klub,  
z którym biało-zieloni wielo-
krotnie rywalizowali w meczach 
sparingowych. Tylko tego lata –  
w ramach sparingów – dwa razy 
zmierzą się z kutnianami. Do tego 
w zespole rywala „zza miedzy” 
gra kilku wychowanków Ptaków 
(Michał Adamczyk, Piotr Gawlik 
czy Tomasz Dąbrowski) czy za-
wodników związanych z Pelika-
nem w niedawnej lub nieco bar-
dziej odległej przeszłości (Bartosz 
Bujalski czy Damian Szczepań-
ski).

Oprócz tego do III ligi wraca-
ją zespoły, z którymi łowiczanie 

stosunkowo niedawno mierzyli 
się już na tym szczeblu rozgryw-
kowym – Jagiellonia II Białystok 
oraz GKS Wikielec. W lidze za-
debiutuje za to Błonianka Błonie, 
która wygrała rozgrywki IV ligi 
mazowieckiej południowej, a w 
barażach o awans ograła Drukarza 
Warszawa.

nowa formuła 
rozgrywek
Z uwagi na fakt, że w gru-

pie pierwszej III ligi znalazły się 
aż 22 zespoły (jedynie w grupie 
II są jeszcze 22 kluby, w grupie 
III rywalizować będzie 19 ekip,  
a w IV 20) to trzeba było popra-
cować nad formatem rozgrywek. 
W końcu rywalizacja systemem 
mecz i rewanż oznaczałaby ko-
nieczność rozegrania aż 42 kole-
jek, co dla piłkarzy na tym szcze-
blu rozgrywkowym byłoby 
wyniszczające.

Wobec tego w pierwszej czę-
ści sezonu rozegranych zostanie 
21 kolejek i każdy będzie mógł 
zagrać z każdym. W tym roku 
zaplanowano 18 kolejek (ostatnia 
dopiero 28-29 listopada), a na-
stępnie w marcu dograne zostaną 
trzy serie gier. Wtedy liga zostanie 
podzielona na dwie grupy. W mi-
strzowskiej znajdzie się osiem ze-
społów, które zagrają w systemie 
mecz-rewanż (oznaczać to będzie 
14 kolejek). Z kolei w grupie spad-
kowej znajdzie się 14 klubów i tu 
rozgrywana będzie już tylko jedna 
seria gier – bez rewanżów.

Wydaje się, że celem łowiczan 
powinno być miejsce w pierw-
szej ósemce. W końcu jest to se-
zon przejściowy i w przyszłych 
rozgrywkach liczba zespołów ma 
wrócić do normy, a więc 18 dru-
żyn. Oznacza to, że połowa klu-

bów z grupy spadkowej zostanie 
zdegradowana. I to w najkorzyst-
niejszym wariancie. Liczba ta 
zwiększy się zależnie od tego, kto 
będzie spadał z II ligi.

od początku  
zbierać punkty
Jak wyżej pisaliśmy kluczowe 

w kontekście udanego (i w miarę 
spokojnego) sezonu będzie dosta-
nie się do czołowej ósemki. Wte-
dy z końcem marca nie będzie 
trzeba oglądać się za plecy i zasta-
nawiać, ile drużyn będzie spadać 
z ligi i ile punktów da utrzymanie. 
Punkty trzeba zbierać od samego 
początku i wydaje się, że termi-
narz ułożył się dla Pelikana pod 
tym względem pomyślnie.

Sezon Pelikan rozpocznie od 
domowego meczu z Bronią Ra-
dom, która w okresie pandemii 
miała potężne problemy finanso-
we. W pewnym momencie po-
jawiła się nawet groźba, że klub 
może nie przetrwać. Później ło-
wiczan czeka wyjazd do Wasil-
kowa na teren najsłabszej druży-
ny w zeszłym sezonie. Latem pod 
Białymstokiem nie było rewolucji 
i ciężko się spodziewać, że KS bę-
dzie teraz zupełnie innym zespo-
łem. Trudniej powinno być już 
w trzeciej serii, gdy biało-zielo-
ni podejmą Sokoła Aleksandrów 
Łódzki, a więc wicemistrza po-
przednich rozgrywek. W zeszłym 
sezonie Pelikan przy Starzyńskie-
go dzielił się punktami z aleksan-
drowianami, ale biorąc pod uwagę 
sam styl gry, to goście mogli wte-
dy mówić o bardzo dużym szczę-
ściu, że mecz udało im się zremi-
sować.

Na derby trzeba będzie pocze-
kać do drugiej połowy września, 
ale za to przyjdą one wtedy ze 

zdwojoną siłą. Najpierw 20 wrze-
śnia Pelikan podejmie przy Sta-
rzyńskiego Unię Skierniewice,  
a tydzień później podopiecznych 
trenera Mykoli Dremliuka czekać 
będzie mecz w Kutnie. 

Mecze Pelikana w III lidze w se-
zonie 2020/2021:

 1. kolejka (8-9 sierpnia): Peli-
kan – RKP broń 1926 Radom 

 2. kolejka (15-16 sierpnia): KS 
Wasilków – Pelikan

 3. kolejka (22-23 sierpnia): Pe-
likan – TS Konsport Sokół Aleksan-
drów łódzki

 4. kolejka (29-30 sierpnia): 
mLKS Znicz biała Piska – Pelikan

 5. kolejka (5-6 września): Peli-
kan – Legia II Warszawa SA

 6. kolejka (12-13 września): 
mKS Kaczkan Huragan morąg – 
Pelikan

 7. kolejka (19-20 września): 
Pelikan – unia Skierniewice Non-
-Profit sp. zoo

 8. kolejka (26-27 września): KS 
Sand-bus Kutno – Pelikan

 9. kolejka (3-4 października): 
Pelikan – ZKS Olimpia Zambrów

 10. kolejka (10-11 paździer-
nika): mKS Ruch Wysokie mazo-
wieckie – Pelikan

 11. kolejka (17-18 październi-
ka): Pelikan – RKS Radomsko

 12. kolejka (24-25 paździer-
nika): SSA jagiellonia II białystok 
– Pelikan

 13. kolejka (31 października): 
Pelikan – KS Lechia Tomaszów maz. 

 14. kolejka (7-8 listopada): 
GKS Wikielec – Pelikan

 15. kolejka (11 listopada): Peli-
kan – Polonia Warszawa SA

 16. kolejka (14-15 listopada): 
Pelikan – KS błonianka błonie

 17. kolejka (21-22 listopada): 
GKS Pogoń Grodzisk maz. – Pelikan

 18. kolejka (28-29 listopada): 
Pelikan – mKS Świt Nowy Dwór maz.

 19. kolejka (13-14 marca): 
mmKS concordia elbląg – Pelikan

 20. kolejka (20-21 marca): Peli-
kan – KS Legionovia KZb

 21. kolejka (27-28 marca): KS 
ursus Warszawa – Pelikan.

Mateusz 
Lis

mateusz.lis@lowiczanin.info
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Kolarstwo | Szosa

LUKS Dwójka obronił tytuł mistrza na szosie
Strykowski klub  
po raz drugi z rzędu 
został najlepszym klubem 
Makroregionu Łódzko-
Świętokrzyskiego  
w kolarstwie szosowym.

W niedzielę, 26 lipca w Pa-
bianicach odbyły się Międzywo-
jewódzkie Mistrzostwa Makro-
regionu Centralnego na szosie.  
W zawodach prawo startu mieli 
zawodnicy i zawodniczki katego-
rii młodzik, czyli 13-14 lat. Rywa-
lizacja odbywała się przy okazji 
Ogólnopolskiego Wyścigu Kolar-
skiego O Puchar Bogumiły Matu-
siak w ramach Mamoriału Marka 
Wojny. Do Pabianic zjechało się 
więc kilkuset kolarzy z całej Pol-
ski, ale dla strykowian najważniej-
szy był start najmłodszej kategorii 
wiekowej.

W gronie dziewcząt do wyści-
gu w barwach Strykowa stanęły 
Aleksandra Patora i Oliwia 
Wylazłowska. Panie miały do 
pokonania 24 km i do mety doje-
chał cały peleton, z którego obie 
zawodniczki LUKS Dwójki Stry-
ków finiszowały wysoko. Pato-
ra stanęła na trzecim stopniu po-

dium Makroregionu, a open była 
czwarta, z kolei Wylazłowska za-
jęła odpowiednio 6. i 9. miejsce. 
Podopieczne trenerów Mirosława 
Pożarlika i Wojciecha Pożarlika 
zdobyły zatem cenne punkty do 
klasyfikacji drużynowej.

Dwukrotnie dłuższy dystans, 
a więc blisko 50 km mieli do po-
konania chłopcy. Strykowianie 
pod wodzą trenera Władysła-
wa Króla byli głównymi fawory-
tami do medali, a na starcie stanę-

ła piątka kolarzy LUKS Dwójki. 
Niestety na kilka kilometrów 
przed metą dwóch zawodników 
Strykowa uczestniczyło w krak-
sie, co skutecznie pozbawiło ich 
szans na walkę o czołowe miej-
sca. Łukasz Machniewicz był 
14. i 39., Oskar Piasecki 11. 
i 31., a Jakub Gadecki 8. i 26.. 
Radość na mecie towarzyszyła  
z kolei występom Michała 
Strzeleckiego i Erika Pachol-
ca. Ten drugi był open 7., ale  

w Makroregionie stanął na po-
dium obok swojego klubowego 
kolegi. Strzelecki popisał się fan-
tastycznym finiszem, a tego dnia 
aż dwukrotnie stawał na podium, 
bowiem do zwycięstwa w wyści-
gu regionalnym dorzucił także  
2. miejsce w ogólnopolskim kla-
syku.

Wszyscy zawodnicy zdoby-
li punkty dla LUKS Dwójki, co 
przełożyło się na zwycięstwo 
Strykowa w klasyfikacji klubowej. 

Już po raz drugi z rzędu stryko-
wianie okazali się najlepszą dru-
żyną na szosie w łódzko-święto-
krzyskim regionie, zdobywając 
zdecydowanie najwięcej – 11 pkt. 
Kolejny start z udziałem kolarzy 
LUKS Dwójki to pod koniec lipca 
udział w Ogólnopolskich Czwart-
kach Kolarskich w Warszawie 
oraz na początku sierpnia aż trzy 
klasyki szosowe dzień po dniu  
w okolicach Grudziądza oraz To-
runia.  wp

 Mistrzostwa Młodziczek:
1. maria Klamut KS Społem łódź

2. Gabriela Kaczmarczyk Świętokrzyskie

3. Aleksandra Patora LUKS Dwójka Stryków

...6. Oliwia Wylazłowska LUKS Dwójka Stryków

 Mistrzostwa Młodzików:
1. Michał Strzelecki LUKS Dwójka Stryków

2. Kacper Kwiatek cyclo Korona Kielce

3. Erik Pacholec LUKS Dwójka Stryków

...9. Jakub Gadecki LUKS Dwójka Stryków

...11. Oskar Piasecki LUKS Dwójka Stryków

...14. Łukasz Machniewicz LUKS Dwójka Stryków

 Klasyfikacja klubowa:
1. LUKS Dwójka Stryków 11 pkt.

2. KS Społem łódź 5 pkt.

3. mKS cyclo Korona Kielce 5 pkt.

4. mLKS Wieluń 5 pkt.

5. WKK Pfleiderer Wieruszów 2 pkt.

Strykowscy kolarze 
zdobyli zdecydowanie 
najwięcej punktów  
i po raz drugi z rzędu 
zostali mistrzami 
makroregionu.

Piłka nożna | 1. kolejka IV Ligi

Strykowianie do końca patrzyli na zegar
Mimo pewnego 
prowadzenia  
do przerwy 
Zjednoczeni do końca 
musieli być ostrożni  
o końcowy rezultat.

 Zjednoczeni Stryków – Cera-
mika Opoczno 2:1 (2:0)

Bramki dla Strykowa: Konrad 
bełdziński (3 min.) oraz Karol 
chmielewski (w 42 min.).
Zjednoczeni: Tyburski – Dembiń-
ski (w 87 min. majewski), Zimoń, 
bełdziński, figurski – cupriak (67 
Potocki), jaworski (85 Ściślewski), 
Lenart, Nouri (77 Drogosz) – Peri-
zhok, chmielewski.

Podopieczni trenera Łukasza 
Wijaty jako pierwsi spośród ze-

społów IV-ligi zainaugurowa-
li sezon 2020/2021. W piątek, 24 
lipca Zjednoczeni na własnym 
stadionie podejmowali Ceramikę 
Opoczno. Strykowianie po dobrej 
grze pokonali gości 2:1.

Już w 3 min. prowadzenie go-
spodarzom dał Konrad Bełdziń-
ski, który pokonał bramkarza 
pięknym strzałem z rzutu wolnego 
z 20 m. Obrońca Strykowa był za-
tem pierwszym strzelcem bramki 
w sezonie 2020/2021 w IV Lidze. 
Na kolejne trafienie kibice musieli 
czekać niemal do końca pierwszej 
połowy, mimo że Zjednoczeni 
mieli kilka stuprocentowych sytu-
acji na podwyższenie wyniku. Na 
szczęście udało się to zrobić jesz-
cze przed przerwą za sprawą jed-
nego z najskuteczniejszych graczy 
Strykowa Karola Chmielewskie-
go. W drugiej połowie drużyna 
prowadzona przez trenera Łuka-

sza Wijatę nieco spuściła z tonu. 
Kibice mogli zauważyć w skła-
dzie kilka nowych twarzy, co mo-
gło mieć wpływ na zgranie Zjed-
noczonych. W barwach Strykowa 
po raz pierwszy zagrali Miko-
łaj Dembiński, Mateusz Jaworski  
i Roman Perizhok. Ceramika za-
częła śmielej atakować i w 73 min. 
złapała kontakt za sprawą znane-
go w regionie Marcina Mireckie-
go. Końcówka była nerwowa, ale 
strykowianie zdołali dowieźć pro-
wadzenie do końca.

Zjednoczeni zanotowali do-
bry start nowego sezonu, a już 
w sobotę, 1 sierpnia zmierzą się  
z Omegą Kleszczów, która na in-
augurację pokonała 2:0 Pogoń 
Zduńską Wolę. Spotkanie ponow-
nie odbędzie się na stadionie przy 
ul. Brzezińskiej 24 w Strykowie, 
a jego początek zaplanowano na 
godz. 17:00.  wp

Piłka nożna | 1. kolejka IV Ligi

Zjednoczeni i Stal wysoko po 1. kolejce
Za nami inauguracja rozgry-

wek IV Ligi. Świetne otwarcie 
zanotowały zespoły Stali Głowno 
i Zjednoczonych Stryków, które 
znalazły się w gronie jedynie pię-
ciu ekip, które rozpoczęły sezon 
2020/2021 od zwycięstwa.

Mimo stresu debiutantów na 
czele znajdują się dwie ekipy be-
niaminków. Pierwszym liderem 
nowego sezonu został Skalnik 
Sulejów, który rozgromił na wła-
snym boisku Polonię Piotrków 
Trybunalski aż 4:1. Nieco niższe 
zwycięstwo głownian nad Poddę-
bicami dało im pozycję wicelide-
ra. W 1. kolejce połowa meczów 
przyniosła rozstrzygnięcie, a w 
gronie ekip zwycięskich byli tak-
że Zjednoczeni Stryków, którzy 
na otwarcie sezonu już w piątek, 
24 lipca pokonali u siebie Cerami-
kę Opoczno i zajmują 5. miejsce.

Nie odbyło się spotkanie  
w Rząśni, gdzie beniaminek Czar-
ni miał zagrać z jednym z fawory-
tów do awansu Wartą Sieradz. 
Mecz został odwołany i przełożo-
ny, ponieważ u jednego z zawod-
ników Czarnych potwierdzono 
zarażenie koronawirusem. Pande-
mia nie odpuszcza, a sezon dopie-
ro wystartował.  wp

 1. kolejka: Zjednoczeni Stryków 
– ceramika Opoczno 2:1, Warta 
Działoszyn – Orzeł Nieborów 2:2, 
Omega Kleszczów – Pogoń Zduń-
ska Wola 2:0, Stal Głowno – Keeza 

Termy Ner Poddębice 3:1, czarni 
Rząśnia – Warta Sieradz (przeło-
żony), Skalnik Sulejów – Polonia 
Piotrków Trybunalski 4:1, mKP bo-
ruta Zgierz – Włókniarz Zelów 1:1, 
jutrzenka Drzewce – łKS II łódź 
2:3, LKS Kwiatkowice – GKS Or-
kan buczek 1:1, jutrzenka Warta 
– Andrespolia Wiśniowa Góra 1:1.

1. Skalnik Sulejów 1 3 4-1

2. Stal Głowno 1 3 3-1

2. Omega Kleszczów 1 3 2-0

4. łKS II łódź 1 3 3-2

5. Zjednoczeni Stryków 1 3 2-1

6. Orzeł Nieborów 1 1 2-2

7. Warta Działoszyn 1 1 2-2

8. Włókniarz Zelów 1 1 1-1

9. jutrzenka Warta 1 1 1-1

10. mKP boruta Zgierz 1 1 1-1

11. LKS Kwiatkowice 1 1 1-1

12. Andrespolia Wiś. Góra 1 1 1-1

13. GKS Orkan buczek 1 1 1-1

14. czarni Rząśnia 0 0 0-0

15. Warta Sieradz 0 0 0-0

16. jutrzenka Drzewce 1 0 2-3

17. ceramika Opoczno 1 0 1-2

18. Termy Ner Poddębice 1 0 1-3

19. Pogoń Zduńska Wola 1 0 0-2

20. Polonia Piotrków Tryb. 1 0 1-4

   2. kolejka, 31 lipca – 2 sierp-
nia: Orzeł Nieborów – Stal Głow-
no, Keeza Termy Ner Poddębice 
– mKP boruta Zgierz, Zjednoczeni 
Stryków – Warta Działoszyn, Warta 
Sieradz – Omega Kleszczów, cera-
mika Opoczno – Pogoń Zduńska 
Wola, Andrespolia Wiśniowa Góra 
– LKS Kwiatkowice, Włókniarz Ze-
lów – jutrzenka Warta, łKS II łódź 
– czarni Rząśnia, Polonia Piotrków 
Trybunalski – jutrzenka Drzewce, 
Orkan buczek – Skalnik Sulejów.

Stal Głowno (żółto-niebieskie stroje) gra jako beniaminek.
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Zjednoczeni Stryków (granatowe stroje) rozpoczęli swój 20. sezon w rozgrywkach IV Ligi od zwycięstwa.
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Aleksandra Patora zdobyła brązowy medal dla LuKS Dwójki.

fO
T.

 W
O

jc
Ie

c
H

 P
O

żA
R

LI
K

Michał Strzelecki wygrał, a Erik Pacholec trzeci. Stryków dominował.

fO
T.

 W
O

jc
Ie

c
H

 P
O

żA
R

LI
K



G

czwartek  30 lipca 2020 | nr 31 (1207) | Rok XXX www.lowiczanin.info

Sport Strykowianie do końca 
patrzyli na zegary,
na inaugurację IV Ligi. str. 31

LUKS Dwójka 
obronił tytuł
na szosie. str. 31

KALENDARZ
IMPREZ
SPORTOWYCh

PIąTEK, 31 LIPCA:
 godz. 18:30, stadion w Niebo-

rowie, 2. kolejka rozgrywek  
o mistrzostwo IV Ligi: Orzeł Nie-
borów – Stal Głowno.

SOBOTA, 1 SIERPNIA:
 godz. 17:00, stadion im. mirosła-

wa Koprowskiego przy ul. brze-
zińskiej 24 w Strykowie, 2. kolej-
ka rozgrywek o mistrzostwo  
IV Ligi: mKS Zjednoczeni Stry-
ków – Warta Działoszyn.

SOBOTA, 8 SIERPNIA:
 godz. 9:00, boiska I LO im. jó-

zefa chełmońskiego w łowiczu,  
XIX Otwarte Mistrzostwa Łowi-
cza w siatkówce plażowej,

 godz. 17:00, stadion im. Toma-
sza Szcześniaka przy ul. Koperni-
ka 37 w Głownie, 3. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo IV Ligi: 
Stal Głowno – mKS Zjednoczeni 
Stryków.

Piłka nożna
Błękitni 
odpadli
Niestety nie ma już  
w Pucharze Polski Okręgu 
Łódzkiego ekipy  
Błękitnych Dmosin.

Podopieczni grającego trene-
ra Dawida Ślązaka w I Rundzie 
PPOŁ zmierzyli się z wyżej no-
towaną LKS Różycą. Gospoda-
rze przegrali niestety 0:1 i odpadli  
z dalszej rywalizacji. Błękitnym 
pozostanie zatem walka w ligo-
wych rozgrywkach A-klasy, które 
rozpoczną się pod koniec sierpnia. 

We wcześniejszej fazie run-
dy wstępnej z pucharowymi roz-
grywkami pożegnały się zespoły 
Powtańca Dobra i Sokoła Popów. 
W Rundzie II do gry powinny 
włączyć się zespoły wyższych lig, 
a więc Stal Głowno i Zjednoczeni 
Stryków. Szczegóły dalszej rywa-
lizacji poznamy zapewne nieba-
wem, a kibicom polecamy śledze-
nie strony Łódzkiego Związku 
Piłki Nożnej.  wp

  I Runda PPOŁ: Orzeł Kazimierz 
– KAS Konstantynów łódzki 
0:3, Włókniarz Pabianice – RTS 
Widzew II łódź 0:2, expom Kro-
śniewianka – Orzeł Parzęczew 
1:2, Sokół II Aleksandrów łódzki 
– Victoria Rąbień 0:3, Saints łódź 
– PTc Pabianice 8:4, Włókniarz II 
Pabianice – GLKS Dłutów 1:2, AKS 
SmS łódź – GKS Ksawerów 3:3, 
Włókniarz II Zgierz – KS II Kutno 
2:6, Świnice Warckie – LKS Sar-
nów 1:4, Kotan Ozorków – Zawisza 
Rzgów 2:2.

Piłka nożna | 1. kolejka IV Ligi

Świetne otwarcie beniaminka z Głowna
Duet trenerski, bracia Przemysław i Adam Gibała 
poprowadził swoich piłkarzy do pierwszego 
zwycięstwo w nowym sezonie IV Ligi.

staL głowno – terMy ner PoDDęBice  3:1 (2:0)
Bramki dla Stali: będor oraz Lebioda 2.
Stal: Kocemba – Andrzejewski, florczak, Grzyb, Albert Waśkiewicz – bę-
dor, Tuliński, Kuciński, mospinek – Szymczak, Lebioda. Grali także: Antoni 
Waśkiewicz, Nowak, Aleksy Waśkiewicz i Ogórek.

Głownianie zainaugurowali 
rozgrywki w sobotę, 25 lipca me-
czem na własnym stadionie, który 
od niedawna nosi imię zmarłego 
ponad 2 lata temu byłego piłkarza 
i trenera Stali Tomasza Szcześnia-
ka. Szkoleniowiec z góry patrzył 
na występy swoich byłych zawod-
ników i z pewnością mógł być za-
dowolony z tego, jak prezentował 
się głowieński zespół w starciu  
z Poddębicami.

Od pierwszych minut gospoda-
rze narzucili wysokie tempo, a ry-
wale byli mocno zaskoczeni taką 
postawą głownian. Pierwsze tra-
fienie w nowym sezonie dla Sta-
li zanotował Kuba Będor, który 
po kilkunastu minutach od roz-
poczęcia wykończył świetnie po-
danie od kapitana Radosława 
Kucińskiego. To był jednak do-
piero początek, bowiem później 
głownianie wrzucili jeszcze wyż-
szy bieg, a za dźwignię pociągał 
Eryk Lebioda, który dwukrot-

nie trafił do siatki i tym samym 
z marszu zgłosił apsiracje po 
kolejną koronę króla strzelców.  
Do przerwy mieliśmy zatem 3:0 
i wszystko wydawało się już roz-
strzygnięte.

W drugiej połowie podopiecz-
ni trenera Przemysława Gibały 
kontrolowali wydarzenia na bo-
isku, ale w 67 min. dali się za-
skoczyć. Piłkarz Poddębic poko-
nał sprowadzonego latem nowego 

bramkarza Michała Kocembe. Na 
szczęście głownianie nie zgoto-
wali kibicom nerwowej końcówki  
i w kolejnych minutach nie po-
zwalali rywalom na zbyt wiele, 
wygrwając ostatecznie 3:1.

Wygrana pozwoliła Stali na za-
jęcie 2. miejsca po 1. kolejce no-
wego sezonu IV Ligi. Piłkarze 
Głowna zanotowali bardzo waż-
ny udany start i teraz w spoko-
ju czekają na kolejnego rywala. 

Już w piątek, 31 lipca zmierzą się 
na wyjeździe z Orłem Nieborów,  
a tydzień później czekają nas wiel-
kie derby. Do Głowna zawitają są-
siedzi zza miedzy – Zjednoczeni 
Stryków.  wp

Głownianie jeszcze 
w pierwszej połowie 
wyjaśnili rywalom,  
że mogą zapomnieć  
o trzech punktach. Stal 
świetnie rozpoczęła.

Kolarstwo | młodzieżowe mistrzostwa Polski

Basia Gorzkiewicz Wicemistrzynią Polski na torze
Świetny wynik 
osiągnęła głownianka  
Barbara Gorzkiewicz 
podczas 
Młodzieżowych 
Mistrzostw Polski  
w kolarstwie torowym.

17-latka rozgrywa właśnie 
swój pierwszy sezon w nowych 
barwach CCC Copernicus Toruń. 
Głownianka kolarskiego rzemio-
sła uczyła się na początku w stry-
kowskim klubie LUKS Dwójka 
Danielo Sportswear, gdzie ści-
gała się regularnie przez 6 po-
przednich lat. W 2019 roku Gorz-
kiewicz przeniosła się do Szkoły 
Mistrzostwa Sportowego w To-
runiu, która ściśle współpracuje 
z Copernicusem.

W dniach 21-23 lipca na drew-
nianym welodromie w Prusz-
kowie odbyły się Młodzieżowe 
Mistrzostwa Polski w kolarstwie 
torowym. Najlepsi kolarze w ka-
tegorii juniorów i orlików star-
towali w wielu konkurencjach,  
a Barbara Gorzkiewicz zanoto-
wała życiowy sukces, notując 
łącznie trzy starty. 

W sprincie drużynowym  
w parze z Mają Olszewską Ba-
sia uplasowała się na wysokim  
6. miejscu. W omnium, czyli 
kolarskim wieloboju głownian-
ka zajęła ostatecznie 14. miej-

sce, plasując się na 13. miejscu 
w scratchu, 15. miejscu w wyści-
gu tempowym, 9. miejscu w wy-
ścigu eliminacyjnym i 18. miejscu  
w wyścigu punktowym. 

Największy sukces Gorzkie-
wicz odniosła jednak w wyścigu 
drużynowym, gdzie wraz z klubo-
wymi koleżankami została Wice-
mistrzynią Polski.

Oprócz byłej zawodniczki 
LUKS Dwójki Stryków – UKS 
CCC SMS Copernicus Toruń re-
prezentowały: Olga Wankiewicz, 
Sylwia Kulczyk i Maja Olszew-
ska.

To pierwszy medal Basi w im-
prezie rangi Mistrzostw Polski. 
Głownianka dołożyła zatem swo-
ją cegiełkę do kolarskich rodzin-
nych tradycji, które mają swoje 
początki w klubie Remo Głowno. 
Warto dodać, że w rodzinie Gorz-
kiewiczów jest inny głownianin, 
znakomity polski kolarz, uczest-
nik największych wyścigów świa-
ta Dariusz Baranowski. Jakby tego 
było jeszcze mało, to tata Basi – 
Roman także ścigał się kiedyś na 
rowerze, a nie tak dawno był tre-
nerem we wspomnianym LUKS 
Dwójce Stryków. wp

Głownianka 
osiągnęła 
swój życiowy 
sukces podczas 
młodzieżowych 
mistrzostw Polski  
w kolarstwie 
torowym.

Piłkarze Stali Głowno już do przerwy trzykrotnie cieszyli się po zdobyciu bramki. Podopieczni trenera 
Przemysława Gibały odnieśli bezproblemowe zwycięstwo w swoim pierwszym meczu w tym sezonie.
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Głownianka Barbara 
Gorzkiewicz zdobyła srebrny 
medal mP juniorek.
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Wyścig drużynowy. Gorzkiewicz pierwsza z lewej na starcie.
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